
 اصفهان؛ مه��د هن��ر- صنعت فرش دس��تباف، 
ای��ن روزها منتظر تحول بزرگی اس��ت. س��ال ها 
بود که س��ایه تیره تحریم کس��ادی و بی رونقی، 
بازار فرش دس��تباف را رقم زده ب��ود و فعالان این 
حوزه نه تاب ترک ش��غل و حرفه خود را داشتند 
و نه از لحاظ اقتصادی ق��ادر به تامین مخارج خود 

بودند؛ اما اکنون با لغو تحری��م ها امید می رود فرش 
دس��تباف اصفه��ان ب��از همچون گذش��ته رونق 
خ��ود را در بازارهای بی��ن الملل��ی بازیابی کند.

ف��رش دس��تباف اصفه��ان س��نتی تری��ن هنر 
اصفهانی اس��ت ک��ه از دیرب��از در تم��ام اطراف 
و اکناف جهان ش��هرت داشته اس��ت و هر کسی 

دلش می خواه��د در خانه خود فرش دس��تباف 
اصفهان را ب��ه عنوان ی��ک هنر- صنع��ت زیبا و 
ماندگار داشته باشد. در س��ال های اخیر مسائلی 
همچون: افزایش ن��رخ تورم،تحریم و ثابت نبودن 
نرخ ارز باعث ش��د تا صنعت فرش دستباف ایران 

بیش��ترین صدم��ات را متحم��ل ش��ود و...

تحول  به پایه نهم می رسد؛

آغاز سال سخت اما پرنشاط مدارس

دبیر بیست و نهمین جشنواره فیلم کودک و نوجوان دلایل انتقال به همدان را توضیح داد؛

شجاع نوری: هتل های اصفهان پر بود، جشنواره به همدان رفت!
چرا استاندار، سازمان سینمایی و بنیاد فارابی را بی تدبیر خواند؟
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حرم    زینبیه پنجمین 
قطب زیارتی و فرهنگی  کشور  می شود

توضیحات عضو کمیسیون 
 برج�ام به  »اصفه�ان زیبا« 
درباره حض��ور آمان���و؛

رامبد جوان :

خندوانه تعطیل مي شود

غرامت سوء مدیریت در فوتبال ایران چقدر است؟

بدهي 750 میلیون توماني 
باشگاه ذوب آهن به بازیكن مقدونیه اي
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رونق؛  سوغات گردشگران به صنعت فرش دستباف استان

فرش بافان اصفهان 
دست به نخ می شوند

3ش�����ه�����ر

نمایندگان از آمانو  چه خواستند؟
2

بروجردی:

برجام 
از  سد مجلس 
عبور  مي کند

روحانی: 

 اکثر ملت  دید مثبتی 
به توافق هسته اي

دارند 

محسنی اژه ای :

 شایعه سازی 
 برای قتل زنجانی 

2تشویش اذهان است 2 2

مسابقه فرهنگی “ نور معرفت”  مربوط به دعای روحبخش عرفه در منطقه معنوی باغ رضوان 

1- دعای عرفه امام حسین )ع( توسط چه کسی و در چه 
کتابی نقل شده است. 

الف( علامه مجلسی در زاد المعاد                    ب( کفعمی در بلدالامین
ج(سید بن طاوس در اقبال                                   د( هر سه مورد 

2- قسمت های ابتدایی دعای عرفه اشاره به کدام گزینه 
زیر دارد. 

الف(دعای برای والدین و مومنین                          ب(نعمت های الهی 
ج(طلب آمرزش             د(بیان صفات الهی

3- امام حس�ین )ع( در دعای عرفه م�ی فرمایند: خدایا 
حاجتی دارم که اگر آنرا به من عطا کنی با وجود آن حوائج 
دیگرم را اگر نده�ی ضرری به من نمی رس�د. آن حاجت 

کدام است. 
الف(آمرزش گناهان                                     ب(رهایی از آتش جهنم 

ج(شهادت در راه خدا                        د(توفیق عبادت
4- در دعای عرفه کدام گزینه زیر )حروف مقطعه قرآن( 

به ترتیب ذکر شده است.
الف( یس و طه و حم     ب( الم و طه و المص 

ج(کهیعص و طه و یس       د(الر و یس و طه
5- امام حسین )ع( در دعای عرفه بی نیازی را در ............... 

و بصیرت را در ................از خداوند خوا ستار شد. 
الف(درون و جان- دین             ب(مال – دین  

ج(درون و جان- زندگی            د(زندگی – زندگی
6- عبارت )عمیت عین لا تراک علیها رقیبا( به کدام معنا 

اشاره دارد. 
الف( کور است چشمانی که نظارت تو را برخود درک نکند. 

ب( چشمی که تو را ترک کند تو را نمی بیند.

ج( کور باد چشمانی که تو را درک نکنند. 
د( هیچکدام

7- حضرت در دعای عرفه از خداوند می خواهد که ............ 
در عمل را به او عطا کند. 

الف(بصیرت                                   ب(کثرت و زیادی 
ج(یقین                                    د(اخلاص

8- ذکر لااله الا الله چند مرتبه در دعای عرفه آمده است؟
الف( 10 مرتبه                                                                 ب(11مرتبه 

ج(15 مرتبه                                    د(13   
مرتبه

9- امام حس�ین )ع( دعای عرفه را در چ�ه زمان و مکانی 
قرائت فرمودند. 

الف(ابتدای روز عرفه- مدینه منوره 
 ب(وقت زوال ظهر – سرزمین عرفات

ج(آخرین ساعات روز عرفه- عرفات
د(آخرین ساعات روز عرفه- مدینه منوره

10- نام چند پیامبر در دعای عرفه آمده است؟
الف(10  ب(11  ج(9  د(8

11- کدام عبارت از دعای عرفه شبیه عبارات آخر دعای 
ندبه است؟

الف( و هب لنا رافتهُ و رَحمَته             ب( اقم به کتابک و حدودک 
ج( وَ قَوَّ عَضُدَه                  د( وَ افتَح لهَُ فَتحاً یسیرا

12- این ترجمه مربوط به کدام عبارت از دعای عرفه است
»ای خدا من در وقت غنا و ثروت فقیرم و به تو محتاجم تا 

چه رسد به هنگام فقر و بینوایی«
الف( اللهی و صَفتَ نفسک بالطف و الرافه لی قبل وجود ضعفی 

ب( اللهی مِنی ما یلتقُ بلومی و مِنک ما یلتقُ بکرمک 
ج( اللهی ما اقربک مِنی و ابَعدَتی عنک 

د( اللهی انا الفقیرُ فی غنای فکیف لا اکون فقیراً فی فقری
13- دلی�ل ن�ام گ�ذاری روز نه�م ذی الحجه ب�ه عرفات 

چیست؟
الف( آدم و حوا در این سرزمین همدیگر را شناختند از این رو آنرا 

سرزمین شناخت گویند. 
ب( جبرئیل )ع( ب��ه ابراهیم )ع( فرمود: اعت��راف بذنبک و اعرف 
مناس��کک )به کارهای خود اعتراف کن و اعم��ال حج خویش را 

بشناس(
ج( این سرزمین محیط بسیار آماده ای برای معرفت پرورگار است. 

د( هر سه مورد
14- در دعای عرفه بعد از ذکر “انت الذی...” به چند نعمت 

خدا اشاره شده است؟
ب(26 نعمت   الف(24 نعمت  
ج(28 نعمت                                      د( 29 نعمت

15- در ترجم�ه عبارت زی�ر از دعای عرفه ک�دام گزینه 
صحیح است؟

»الهی من کانت محاسُنُه مساوی، فکیف لا تکون مساویه مساوی« 
الف( ای خدا کسی که خوبی هایش خوب است چگونه بدی های 

او را نمی آمرزی 
ب(  ای خدا کس��ی که محاس��ن و خوبی هایش بدی است پس 

چگونه زشتی و بدی هایش بد نخواهد بود 
ج( ای خدا چق��در تو با من لطف و محب��ت داری با آنکه جاهل و 

ناسپاسم
د( هیچکدام

16- توقف در کدام سرزمین معادل کل حج است.
الف( عرفات                                ب( مسجد الحرام 

ج(مشعر الحرام                               د(مِنی
17- کدام گزینه در مورد روزه عرفه صحیح نمی باشد. 

الف( رسول خدا )ص( روز عرفه را روزه نمی گرفتند
ب( روزه گرفتن در صورت ایجاد ضعف و ناتوانی در خواندن دعای 

عرفه کراهت دارد. 
ج( در روز عرفه در هر ش��رایطی می توان روزه گرفت و ثواب آن 

نسبت به روزهای دیگر بیشتر است. 
د( بعضی به کراهت روزه در روز عرفه معتقد می باشند. 

18- سر زمان وقوف در عرفات 
الف( در عصر آن روز حض��رت آدم )ع( نافرمانی پروردگار )ترک 

اولی( نمود 
ب( زمانی اس��ت که آدم )ع( کلم��ات )خاص توب��ه( را از طرف 

پروردگار دریافت کرد و توبه او پذیرفته شد 
ج( خواندن دعای عرفه توسط امام حسین )ع(

د( الف و ب 
19- زمان وقوف حاجیان در عرفات 

الف( از شب عرفه )هشتم ذی الحجه( تا پایان روز عرفه )نهم ذی 
الحجه(

ب( از بعداز ظهر روز عرفه تا مغرب شرعی 
ج( از صبح روز عرفه تا مغرب شرعی
د( از ظهر روز عرفه تا مغرب شرعی

20- مهم ترین ارکان حج کدام است؟
الف(وقوف در مِنی                                                          ب( وقوف در عرفات 

د( هیچکدام ج( وقوف در مشعر الحرام  

1- اص�ل پاس�خنامه ک�ه از طری�ق 
روزنامه و ی�ا در محل اج�رای دعای 
عرف�ه دریاف�ت گردی�ده را ت�ا روز 
پنجش�نبه مورخ 94/7/9 به آدرس 
پس�تی اصفهان-خیاب�ان آبش�ار 
اول- س�ازمان حج و زیارت اصفهان 
اطاق شماره 8 ارس�ال و یا حضورا به 
همین آدرس در صندوق جمع آوری 

پاسخنامه ها قرار دهید.
2- اسامی برندگان در روز پنجشنبه 
م�ورخ 94/7/16 از طری�ق همی�ن 
روزنامه به اطلاع عموم خواهد رسید. 
3- به چهل نف�ر از برن�دگان جوایز 
نفیسی از جمله کمک هزینه سفر به 
عتبات عالیات، کمک هزینه سفر به 
مشهد مقدس و بسته های فرهنگی 

نفیسی اهداء خواهد شد. 
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نام و نام خانوادگی: 
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میزان تحصیلات: 

آدرس: 

تلفن تماس: 

سازمان فرهنگی تفریحی، روابط 
عمومی و آرامستان های شهرداری

 
دفتر نمایندگی بعثه مقام معظم 

رهبری در امور حج و زیارت
 

شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی 
استان اصفهان 
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 توضیحات عضو کمیسیون ویژه برجام 
اصفهان زیبا« درباره حضورآمانو؛ به »

نمایندگان از آمانو  چه خواستند؟

این روزها کمیسیون برجام به مهم ترین کمیسیون تشکیل شده 
در عرصه سیاسللت خارجی ایران بعد از انقاب اسللامی تبدیل 
شده و از بسللیاری جهات ویژه و متفاوت اسللت؛ از مهمان هایش 
گرفته تا پخش جلسات آن از رسانه ملی. تفاوت هایی که برخی با 
حاشیه هایي نیز همراه شده و  چالش آفریده اند. از طرفی بسیاری به 
نحوه گزینش بخش های مختلف جلسات آن از صداوسیما انتقاد 
می کنند و از سویی دیگر، برخي حضور تیم  مذاکره کننده جلیلی و 
انتقادهای یک جانبه او از برجام را غیرمنصفانه می دانند؛ برای مثال 
عوض حیدرپور، عضو کمیسللیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس دعوت کمیسیون ویژه برجام از سیستم قبلی مذاکره کننده 
هسللته ای را کار نادرستی دانسته و معتقد اسللت: »کسانی که از 
مسوولیتی کنار گذاشته شده اند، نمی توانند به عنوان مصحح تیم 
بعدی خود عمل کنند؛ لذا این دعوت نابه جایی بوده است.« این، اما 
در حالی است که علیرضا زاکانی، رییس کمیسیون برجام دو دلیل 
را برای این دعوت عنوان کرده و می گوید: » دلیل نخسللت سابقه 
شش سللال فعالیت آنها در بحث مذاکرات هسته ای بود که البته 
قبل از این تیم هم آقای لاریجانی دو سال متولی مذاکرات بود که 
از او هم دعوت کردیم، اما مسافرت بود. دلیل دوم این بود که دکتر 
جلیلی نقدی 12 ساعته را در شورای عالی امنیت ملی به سران سه 
قوه ارائه کرده و بحث ما این بود که مستندتر از این بحث را ما در 
مباحث دیگر نمی توانیم داشته باشیم و به عنوان کسی که آن نقد 

را انجام داده است خواستیم نقد خود را ارائه کند.«
از میان تیم هاي سللابق مذاکره کننده، جلیلی و همکارانش تنها 
گروهي  بودند که به کمیسیون رفتند و سایر تیم  ها به دلایل مختلف 
 در جلسات آن حاضر نشللدند. مهم  ترین آنها شللاید عدم حضور 
علی اکبر ولایتی باشد. مشاور مقام معظم رهبری در امور بین الملل 
با رد برخی اظهارات مطرح شللده از سللوی جلیلی در جلسللات 
کمیسیون برجام، گفت: به دلیل مشغله های کاری  نمی تواند در 

کمیسیون حاضر شود.
گرچه برخی مهمان های دعوت شللده، به کمیسیون نرفتند، اما 
چهارشنبه هفته گذشللته بود که زاکانی نامه ای را خطاب به وزیر 
امور خارجه نوشت و خواستار مهیا شدن تمهیدات سفر یوکیا آمانو 
به ایران و حضور وي در این کمیسیون شد. خواسته ای که خیلی 
زود از جانب ظریف اجابت شده و مدیرکل آژانس بین المللي انرژي 
اتمي یکشنبه هفته جاری به ایران آمد. وی بعد از دیدار با رییس 
جمهور، وزیر امور خارجه و رییس سللازمان انرژی اتمی کشور با 
شرط و شروط راهی کمیسیون ویژه شد تا به برخی ابهامات مربوط 
به برجام که از سوی اعضای کمیسیون مطرح شده بود پاسخ گوید. 
وي شرط کرد: جلسه بدون حضور دوربین های تلویزیونی برگزار 
شللود.  بر همین اسللاس، تصویربرداران تنها برای دقایقی از این 
نشست چند شللات تصویر ضبط کرده و بعد از آن از جلسه خارج 
شدند تا شروط آمانو اجرایي شود. عباسعلی منصوری آرانی، عضو 
کمیسیون ویژه برجام در خصوص مهم ترین محورهای گفت وگویی 
در این جلسه به » اصفهان زیبا« مي گوید: » نقشه راه توافق شده 
میان ایران و آژانس از جمله اصلی ترین موضوعات مطرح شده در 
این جلسه بود.« وی ادامه مي دهد:» دغدغه های جمهوری اسامی 
در خصوص احتمال درز اطاعات محرمانه کشللور در اختیار این 
نهاد بین المللی قرار دارد نیز از دیگر مسللائل مطرح شللده بود.« 
منصوری با بیان اینکه اعضای کمیسیون خواستار فعالیت مستقل 
آژانس شدند، مي افزاید:»  نمایندگان همچنین خواستار قائل شدن 

امتیازی بیشتر برای کشورهای عضو پادمان شدند.«
احتمال افشللای اطاعات اتمی ایران از سوی آژانس که همزمان 
با توافق هسته ای بر سر زبان ها افتاد نیز در این جلسه مطرح شد؛ 
اطاعاتی که مدیرکل آژانس نه تنها در مقابل سناتورهای آمریکایی 
که در حضور نمایندگان مجلس ایران نیز حاضر به سخن گفتن از 
آنها نشد. منصوری در این باره نیز مي گوید:» آمانو تاکید کرد که تا 
پایان سال جاری میادی پرونده هسته ای ایران را خاتمه داده و در 
قبال این پرونده، چارچوب برنامه های  فنی و حقوقی خود را رعایت 
خواهند کرد. مدیرکل آژانس همچنین تصریح کرد که مسللائل 
امنیتی در قبال توافق انجام شده میان ایران و آژانس به شدت مورد 

توجه قرار می گیرد.«
از آخرین دور مذاکرات هسته ای در تیرماه سال جاری تاکنون، این 
دومین باری است که آمانو به ایران سفر کرده است. آقای مدیرکل 
پیش از این در روز 11 تیر در حالي که رایزنی های هسته ای ایران 
و 1+٥ در وین در جریان بود راهي تهران شد و سرانجام دیدارهای 
او با مقام هاي عالي رتبه کشللور به نقشلله راه میان ایران و آژانس 
بین المللي انللرژي اتمي در خصللوص حل و فصللل پرونده مورد 
ادعاي غللرب در خصوص ابعاد احتمالي نظامي برنامه هسللته اي 

ایران انجامید.
مدیر کل آژانس انرژي اتمی همچنین در پایان سفر یک روزه خود 
به ایران از سایت پارچین نیز بازدیدي تشللریفاتی به عمل آورد. 
بهروز کمالوندي، سخنگوي سللازمان انرژي اتمي کشور با اعام 
این خبر گفت: » یوکیا آمانو در این بازدید، از برخي نقاط کارگاهي 
این مجموعه که ادعاهاي واهي در خصوص آنها مطرح بود، به ویژه 
روند تعمیر و بازسازي جاده دسترسي به سد ماملو در جوار پارچین 

که در اثر بارندگي هاي اخیر نشست کرده است نیز دیدن کرد.«

گفت و گو
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وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی گفت: با توجه به ظلم هایی که به ملت های 
مظلوم فلسطین، عراق، سوریه و یمن می شود، انتظار می رود که یکی 
از محورهای مهم سخنان رییس جمهور در مجمع عمومی سازمان ملل، 

جلب توجه جهانیان به این ظلم ها باشد.
علی جنتی در حاشیه مراسم ختم برادر سخنگوی دولت با حضور در 
جمع خبرنگاران، در پاسخ به سوالی مبنی بر محورهای سخنان رییس 
 جمهور کشورمان در مجمع عمومی سللازمان ملل گفت: با توجه به 

رییس جمهور اسللامی ایران در مصاحبه با شللبکه سللی بی اس توافق 
هسته ای را اولین گام در مسیر رفع مخاصمه توصیف نمود، اما تاکید کرد 
که بی اعتمادی به آمریکا به این زودی رفع نمی شود. به گزارش خبرگزاری 
فارس، بر اساس ترجمه انگلیسی که شبکه سی بی اس از اظهارات حجت 
الاسام روحانی منتشر کرده، وی گفته است:»مهم این است که ما به کدام 
سو  در حرکت هستیم؟ آیا داریم به سمت افزایش دشمنی می رویم یا کاهش 
دشمنی؟ من تصور می کنم که ما اولین گام ها در جهت کاهش این خصومت 

جنتی در جمع خبرنگاران عنوان کرد؛

محورهای مهم سخنان رییس جمهور در مجمع عمومی سازمان ملل
روحانی:

اکثر ملت دید مثبتی به توافق هسته اي دارند 

رییس کمیسللیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس با بیان اینکه برجام ظرف حداکثر یک هفته 
آینده از سد مجلس عبور می کند، خاطرنشان کرد: 
آنچه که مجلس باید انجام دهد، نه تصویب برجام 
 اسللت و نه رد آن. عاء الدین بروجللردی در برنامه

» من طهران« شللبکه خبری» العالم«، در پاسخ به 
این سوال که مجلس شللورای اسامی چگونه نظر 
خود را درباره برجام اعام می کند، گفت: آنچه که در 
آمریکا اتفاق افتاد، این است که بین دو حزب رقابتی 
وجود دارد که مبنای آن انتخابات آتی آمریکاست، 
و جمهللوری خواهان تمام تاش خللود را کردند تا 
بتوانند به مرحله رای گیری برسللانند، و با استفاده 
 از مقررات سللنا، دموکرات ها علیرغم آنکه سلله بار 
رای گیری شللد، اجازه ندادند که این اتفاق بیفتد و 
عما از سد مجلس در آمریکا گذشت. وی افزود: در 
جمهوری اسامی ایران، ما در طول سه هفته گذشته 
با حضور همه مسوولان و متخصصان حقوقی، نظامی، 
سیاسللی، بین المللی و تیم مذاکره کننده سابق و 
فعلی، ده ها ساعت وقت صرف کردیم و به نقطه جمع 
بندی رسللیدیم،  فکر می کنم که به نقطه تعادلی 
برسللیم و بتوانیم با تاکید خطوط قرمز جمهوری 
اسامی ایران برای دولت و ضرورت توجه عملی به 
این خطوط قرمز شرایطی را فراهم کنیم که برجام 
بتواند با رعایت خطوط قرمز وارد مرحله عمل بشود. 
بروجردی تاکید کرد: آنچه کلله مجلس باید انجام 
دهد، نه تصویب برجام است و نه رد آن؛ بلکه تصویب 
خطوط قرمز به عنوان یک ضرورت و اجازه دادن به 
دولت برای عملی کردن این توافق صورت گرفته با 
1+٥  اسللت، البته این فعا در مرحله سخن است و 
باید ظرف چند روز آینده وارد مرحله عمل شود، و 
اگر این ایده به این مرحله عمل برسد، فکر می کنم 

که در صحن مجلس هم بتواند اکثریت رای را جمع 
کند. رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس در پاسخ به این سوال که آیا این موضوع در 
مجلس به رای گذاشته خواهد شد و یا مجلس فقط 
بیانیه ای را صادر خواهد کرد، گفت: گرچه چند نظریه 
وجود دارد و یکی از آنها هم همین بیانیه است، ولی 
من فکر می کنم که سمت و سوی حرکت ما به طرف 
یک مصوبه قانونی برود؛ البته نلله برای رد و یا تایید 
برجام، بلکه برای اجللازه دادن به دولت جهت اقدام 
برای برداشتن گام های عملی در جهت تحقق برجام. 
وی درباره گام های بعدی و برنامه زمانی بعد از مرحله 
کنونی برای اجرای توافق گفت: فکر می کنم که برجام 
ظرف حداکثر یک هفته آینده از سد مجلس عبور 
می کند، و اگر این پیش بینی محقق شود، طبیعتا 
نیازمند پر شدن 90 روز درج شده در برجام نیست، 
چون آن سقف زمانی است؛ بنابراین وقتی اعام شد 
که ایران هم نظر خودش را اعام کرده و شش کشور 
هم نظر خودشللان را اعام کردند کار می تواند وارد 

مرحله عمل شود.

وزیر کشور گفت: وزارت کشور در حال آماده سازی 
مراحللل مقدماتی انتخابللات اسللت و موضوعات 
مشللترک میان این وزارتخانه و شللورای نگهبان 
پیرامون انتخابات با کمتریللن اختاف نظر پیش 
می رود. عبدالرضا رحمانی فضلی پس از همایش 
سراسری استانداران با حضور در جمع خبرنگاران 
با اشللاره به موضوع واگللذاری برخللی اختیارات 
دستگاه های اجرایی به استانداری ها اظهار کرد: در 
راستای سیاست عدم تمرکز، کارگروهی به منظور 
واگذاری بخشی از اختیارات دستگاه های اجرایی 
به استانداری ها تشکیل شللد و پس از طی مراحل 

قانونی این موضوع در دولت به تصویب رسید.
وی با اشاره به تشکیل کارگروهی مرکب از سازمان 
 مدیریت و برنامه ریزی و وزارت کشور و دستگاه های

اجرایی مربوطه به منظور واگذاری اختیارات گفت: 
کارگروه مزبور ضمن بررسللی وظایف و اختیارات 
 دسللتگاه های اجرایللی به منظللور بهره گیللری از 
ظرفیت های استان های کشور، بخشی از اختیارات 
 دسللتگاه های اجرایی را به اسللتانداری ها منتقل

 می کند. رحمانی فضلی در پاسللخ به سوالی مبنی 
بر نتایج جلسه با استانداران گفت: ما این جلسات 
را به صورت مرتللب و دوره ای برگزار می کنیم و در 
هر جلسه با توجه به تقاضای وزارتخانه های مختلف 
چند موضوع را در دسللتور کار قرار می دهیم. وی 
ادامه داد: در جلسه ای با استانداران موضوع اشتغال 
و ضرورت ایجاد مشاغل کوچک و زود بازده مطرح 
شد و همچنین در رابطه با وضعیت اجتماعی کشور 
و فراهم سازی مقدمات لازم جهت برگزاری مطلوب 
انتخابات بحث هایی مطرح شللد. رحمانی فضلی 
در ادامه در پاسللخ به سللوالی پیرامون علت تغییر 
 استاندار کرمانشاه اظهار کرد: ما با توجه به ارزیابی هایی 
که انجام می دهیم جابه جایی هللا و تغییراتی را در 
استانداری ها انجام می دهیم، البته شرایط استاندار 
مربوطه نیز در ارزیابی ها و تصمیم گیری های ما برای 
تغییر و جابه جایی موثر اسللت. وزیر کشور تصریح 
کرد: ما در هر زمانی به این نتیجه برسیم که تغییری 
در استانداران به نفع سیاست های دولت است این 
تغییر را اعمال می کنیم. وی در پاسللخ به سللوالی 
پیرامون همکاری و تعامل وزارت کشللور با شورای 
نگهبان جهت برگزاری مطلللوب انتخابات گفت: 
ما جلسات مختلفی با شورای نگهبان داشته ایم و 
کارشناسللان ما نیز به صورت مرتب با کارشناسان 
شورای نگهبان جلسلله برگزار می کنند و رابط ما 
با شللورای نگهبان آقای امیری است که با توجه به 
سابقه عضویت وی در شللورای نگهبان همکاری و 
تعامل مطلوبی میان وزارت کشور و شورای نگهبان 

برقرار است.
وی در پایان خاطر نشان کرد: موضوعات مشترک 
میان وزارت کشللور و شللورای نگهبللان پیرامون 

انتخابات با کمترین اختاف نظر پیش می رود.

وزير كشور:

استانداران  در صورت لزوم تغییر می کنند
 وزیر ارتباطات: تلگرام را 

فیلتر نمی کنیم
وزیر ارتباطات به مطالب منتشللر شللده در فضای مجازی درباره 
فیلترینگ تلگرام واکنش نشللان داد. واعظی در حاشیه حضور در 
مراسللم ختم پدر فرمانده نیروی انتظامی در پاسخ به سوال ایسنا 
مبنی بر صحت اینکه گفته می شود شخص وی نامه ای را برای فیلتر  
شدن نرم افزار تلگرام امضا کرده است، گفت: چنین چیزی صحت 
ندارد و من چنین نامه ای را امضا  نکرده ام. وی ادامه داد: تصمیمی 
برای فیلتر شدن تلگرام نداریم، اما فیلترینگ هوشمند ادامه می یابد. 

خندوانه تعطیل مي شود
رامبد جوان، مجري و تهیه کننده برنامه پربیننده »خندوانه« از پایان 
سري دوم این برنامه طنز و توقف ساخت آن براي یک دوره زماني خبر 
داد. وي که با شللرق گفت وگو مي کرد در این باره گفت: » تعطیلی 
برنامه به این دلیل است که من فیلم سینمایی خواهم ساخت که باید 
برای حضور در جشنواره فیلم فجر آماده شود و بعد از آن فصل سوم 
»خندوانه« را آغاز خواهم کرد«. وي در پاسللخ به این پرسش که آیا 
صحبت از ساخت برنامه ای با شمایل »خندوانه« مطرح است و به جای 
آن پخش خواهد شللد، یا خیر؟ می گوید: » نمی دانم. امکان دارد که 
چنین تصمیمی گرفته شود، اما من در جریان پروژه دیگری نیستم«.

انتقاد یک فرمانده سپاه از هزینه های 
میلیارد دلاری احمدی نژاد

فرمانده سپاه جوادالائمه خراسان شمالی در نشست هم اندیشی 
با جامعه کارگری خراسان شمالی گفت: ما آن 700 میلیارد دلار 
درآمد ارزی کشللور را خرج کردیم، بدون اینکه اتفاقی از لحاظ 
اقتصادی در این کشور رخ دهد. به گزارش ایرنا سردار سیدحسن 
مرتضوی اضافه کرد: الان آن 700 میلیارد دلار درآمد ارزی کشور 
کلله در دولت احمدی نللژاد، رییس دولت نهم و دهم به دسللت 
آوردیم، کجاست؟ این سردار سپاه افزود: اگر ما نتوانیم واقعیت های 
اقتصاد کشور را درک کنیم، نمی توانیم هیچ کاری انجام دهیم و 

تنها راه نجات کشور اقتصاد مقاومتی با نگاه به درون است.

هزینه انتخابات مجلس دهم
سخنگوی وزارت کشور با اشاره به هزینه برآورد شده برای برگزاری 
انتخابات آتی مجلس گفت: انتخابات مجلس دهم در اسفندماه سال 
جاری بین یک هزار و 700 تا یک هللزارو 800 میلیارد ریال هزینه 
خواهد داشت. حسینعلی امیری افزود: بودجه پیش بینی شده برای 
برگزاری دهمین دوره مجلس شورای اسامی تامین شده است. وی 
با بیان اینکه مصوبه دولت بر آن اسللت که این انتخابات به صورت 
الکترونیکی انجام شللود، تصریللح کرد: برای کانشللهرها و برخی 
شهرستان ها زمینه برگزاری انتخابات الکترونیکی مهیا شده است. 
امیری خاطرنشان کرد: جلسات مستمر با شورای نگهبان داریم تا 

در زمینه انتخابات تعامل و تبادل نظر شود.

 ناجا: 100 هموطن در سه روز 
کشته  شدند

جانشین رییس پلیس راهور از کشته شدن 100 تن و زخمی شدن 
یک هزار و 700 تن طی سه روز گذشته در جاده های کشور خبر داد.  
به گزارش ایرنا، سردار موسی امیری در حاشیه بازدید خود از آزاد راه 
قم – تهران در گفت و گو با خبرنگاران افزود: از دو، سه روز گذشته 
که موج بازگشت مسافران از سفرهای تابسللتانی آغاز شده است، 
متاسفانه برغم اینکه در شهریور ماه جاری در حال طی کردن روند 
کاهشی حوادث بودیم، از سه روز گذشته؛ یعنی روزهای پنجشنبه، 
جمعه و شنبه با وقوع یک هزار و 300 فقره حادثه رانندگی جرحی 
و فوتی شاهد افزایش تصادف ها در جاده های کشور هستیم، و این 
 مساله هشللداری جدی برای همه رانندگان و مسافران محسوب 
می شللود. امیری با بیان اینکه در جریان ایللن تصادفات 100 تن 
کشته و یک هزار و 700 تن نیز مجروح شدند، تصریح کرد: این روند 
افزایشی به هیچ وجه قابل قبول نیست، و طبق بررسی های صورت 
گرفته دو عامل واژگونی ناشی از خستگی و خواب آلودگی و تخطی 
از سللرعت مطمئنه همچنان پیشللتاز علل مختلف وقوع حوادث 

رانندگی در کشور محسوب می شود.

 تایید حکم جنجالی یک نوجوان
 در عربستان

رژیم سعودی با تایید حکم اعدام » علی النمر« برادرزاده آیت الله شیخ 
نمر باقر النمر، اذهان عمومی عربستان و سایر کشورها را به این سمت 
سوق داده که رژیم حاکم در اندیشه انتقام از این عالم برجسته شیعه 
اسللت. به گزارش ابنا، یک سایت  محلی عربسللتان اعام کرد: حکم 
مذکور موجب ایجاد فضای نارضایتی و خشم مردم و فعالان حقوق بشر 
از اقدامات رژیم حاکم در قبال سرنوشت جوان انقابی این کشور طی 
روزهای گذشته شده است. وی که اهل منطقه شیعه نشین »عوامیه« 
است، سه سال پیش در حالی  که سن قانونی نداشت از سوی مقامات 

امنیتی سعودی بازداشت شد. 

کوتاه از سیاست

یکی از اعضای شورای شللهر بندرعباس با هدف 
اعتراض به ورود بی رویه فاضللاب به دریا در این 
شللهر،   خودش را در مقابل یکللی از کانال های 
اصلللی ورود فاضاب به دریللا قرار داد تللا به این 
روش اعتراض خود را به این وضعیت و بی توجهی 
مسوولان شرکت آب و فاضاب شهری بندرعباس 
اعام کند. کیانوش جهانبخش گفت: 12 سللال 
است که شرکت آب و فاضاب بندرعباس،  پساب 
فاضاب این شللهر را به دریا می ریزد و نمی دانم 

که کدام قانون این کشللور، به این شرکت اجازه 
چنین اقدامی و تخریب اینچنینی محیط زیست 
بندرعباس را می دهم.جهانبخش به فاصله یک 
ساعت پیش از جلسه شورای شللهر بندرعباس 
خود را در برابر یکی از کانللال های واریز فاضاب 
بندرعباس به دریا قللرار داد و از آنجا نیز با همان 
لباس ها راهی جلسه علنی شورای شهر بندرعباس 
شد تا بدین شکل توجه جامعه و اعضای دیگر شورا 

و دستگاه های مسوول را در این باره اعام کند.

مراسم ترحیم» حاج مرتضی اشتری«پدر سردار 
اشتري، فرمانده نیروي انتظامي با حضور  چهره ها 
و شللخصیت های دولتی، سیاسللی و نظامی در 
 مهدیه تهران برگزار شد. در این مراسم شخصیت هایی 
چون: معاون اول رییس جمهوری، وزیر ارشللاد، 
وزیر کشور، وزیر دادگستری، وزیر امور اقتصاد و 
دارایی،  وزیر اطاعات، حجت الاسام والمسلمین 
ناطق نوری و علی شمخانی، دبیر و نماینده مقام 
معظم رهبری در شورای عالی امنیت ملی حضور 

داشللتند. علی لاریجانی، رییس مجلس شورای 
اسللامی و حجت الاسللام ابوترابی فللرد، نایب 
رییس مجلس شورای اسللامی و تعدادی دیگر 
از نمایندگان مجلس نیز در این مراسللم حضور 
داشتند. محمود احمدی نژاد رییس دولت سابق، 
حیدر مصلحی وزیر سابق اطاعات، مرتضی تمدن 
اسللتاندار سللابق تهران نیز در این مراسم حاضر 
شدند و دو تن از فرزندان مقام معظم رهبري نیز 

در این مراسم شرکت کردند.

فرزندان رهبر انقلاب در مراسم ختم پدر سردار اشترياعتراض عجیب عضو شورای شهر بندرعباس

را برداشللته ایم.« او با این حال، گفته اسللت که با وجود توافق هسته ای، 
»فاصله، اختاف نظرها و بی اعتمادی، به این زودی از بین نمی رود. وی 
در بخش دیگری از اظهاراتش، گفته است: »طبق نظرسنجی ها، اکثر ملت 
ما، دید مثبتی به این توافق دارند. نهادهایی مثل مجلس و شورای عالی 
امنیت ملی، معمولا جدای از افکار عمومی نیستند و در آن راستا حرکت 
می کنند.« آقای روحانی همچنین تاکید کرده است که پس از آنکه توافق 

هسته ای در ایران تایید شد، همه در ایران از آن تبعیت خواهند کرد.

ظلم هایی که به ملت های مظلوم فلسطین، عراق، سوریه و یمن می شود، 
انتظار می رود که یکی از محورهای مهم سللخنان رییس جمهور در 
مجمع عمومی سازمان ملل، جلب توجه جهانیان به این ظلم ها باشد.

وی افزود: با توجه به هزینه هایی کلله در 2 دهه اخیر علیه جمهوری 
اسامی انجام شده است، رییس جمهور کشورمان در مجمع عمومی 
سللازمان ملل تاش می کند تا رویکرد تعامل گرایانه ایران را به دنیا 

معرفی کند.

بروجردی:

برجام  از سد مجلس عبور مي کند

سخنگوي قوه قضاییه در هشتاد و پنجمین نشست خبری 
خود آخرین جزئیات از شکایت بورسیه ها، مبادله جیسون 
رضائیللان، متهمان بانک صللادرات، نامه مللادر مهدی 
هاشمی، شللکنجه در فردیس، ویاسازی ها در حیران، 

دادگاه زنجانی، مرتضوی و بقایی و... را تشریح کرد.

  آخرین وضعیت پرونده سرکرده عرفان حلقه 
اژه اي در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه جدیدا کمپینی 
 بللرای دفاع از طاهللری، بنیللان گذار عرفللان کیهانی

راه اندازی شللده، در رابطه با این پرونده توضیح دهید، 
گفت: ما قبللل از قطعیت حکم مجاز نیسللتیم اطاع 
بیشللتری دهیم، حکمی صادر شللده و به دیوان عالی 
کشور رفته است، این حکم سه حالت دارد؛ دیوان عالی 
کشللور می تواند آن را نقض کند و همچنین این دیوان 
می تواند اگر نواقصی در پرونده نیست از آن نقص بگیرد 
و در نهایت می تواند حکم را تایید کند و این بستگی به 

نظر دیوان دارد.
سخنگوی دسللتگاه قضا تصریح کرد: اینکه می گویید 
فضاسازی می کنند باید گفت که مردم ما هوشیار هستند 
و وقتی که قضایا روشن شللد این فضاسازی ها نتیجه 
عکس دارد و از طرفی قاضی را تحت فشار قرار دادن کار 

صحیحی نیست.
 وی با ذکر مثالی در مورد فضاسللازی هایللی که صورت 
می گیرد، گفت: عده ای در شهرستان ممسنی و اردبیل 
براساس اتفاقی که رخ داد فضاسازی کردند، اما کسانی 
که این کار را کردند خودشان پشللیمان شده اند؛ چرا 

که فضاسازی ها نتیجه 
عکس دارد. 

و  الاسللام  حجللت 
 المسلمین محسنی اژه ای 
در پاسخ به سوالی مبنی 
بر اینکلله چرا شللاهرخ 
زمانللی ) از فعللالان 
کارگللری( در دوران 
حبس مشمول مرخصی 

نشد و دلیل مرگ وی چیست، گفت: اینکه علت سکته 
چه بوده در حال بررسللی است و پزشک باید نظر دهد، 
اما اینکه گفتید بهداری سکته را تایید نکرده باید بگویم 
هنوز در رابطه با این موضوع نظری نداده است و اقدامات 
قضایی در مورد اینکه علت چیست در حال بررسی است، 

اما هنوز نتیجه نهایی مشخص نشده است.
وی تصریح کرد: در مورد مرخصللی اطاعی ندارم، اما 
 مرخصی رفتن ضوابط و مکانیزمی دارد و کسللانی که 
می خواهند مرخصی بروند شورایی وجود دارد که بررسی 
می کند  افراد به مرخصی بروند یا خیر،  این نیز معیارهایی 
دارد که بستگی به رفتار و اخاق فرد و ضوابط زندان دارد.

  تکذیب خبر دریافت 
رشوه 17 میلیاردی توسط 

رییس دفتر یک دادگاه
سخنگوی قوه قضاییه دریافت 
رشللوه 17 میلیاردی توسط 
رییس دفتللر یللک دادگاه را 
تکذیب کرد و گفت: ما فردی 
بلله عنللوان اینکه بلله عنوان 
مسوول دفتر یا کارمند دفتری 
17 میلیارد رشوه گرفته باشد نداریم و چنین فردی را 

من سراغ ندارم.

  قرار بازداشت موقت بقایی تمدید شده است/ 
از بیان جزئیات معذورم

حجت الاسام و المسلمین محسنی اژه ای در پاسخ به 
سللوالی مبنی بر اینکه آخرین وضعیت پرونده بقائی و 
بازداشت وی به کجا رسید، تصریح کرد: از بیان جزئیات 
معذورم و قرار بازداشت موقت تمدید شده و وی بازداشت 
است، مطالبی که در خصوص اموال وی در خارج مطرح 

می شود صحت ندارد. 

   آخرین وضعیت پرونده دادستان سابق تهران 
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره پرونده 
دادستان سابق تهران مبنی بر اینکه در برخی از رسانه 
ها مطرح می شللود که در پرونده مرتضوی وقت کشی 
صورت می گیرد و گفته می  شللود با اینکه حکم صادر 
شده، اما وی اعتراضی نکرده است، تصریح کرد: از ناحیه 
چه کسی وقت کشی می شود، اگر محکوم علیه اعتراض 
نکند ظرف20روز که از زمان اباغ بگذرد حکم قطعی 

می شود و حق اعتراض هم وجود ندارد.

  زم�ان دادگاه باب�ک زنجان�ی ب�ه تاخی�ر
 نیفتاده است

وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه وکیل بابک زنجانی 
تقاضای استمهال و تاخیر در برگزاری دادگاه کرده آیا با 
درخواست وی موافقت شده است یا خیر؟ خاطر نشان 
کرد: با چنین درخواستی موافقت نشده و دادگاه وی به 
تاخیر نیفتاده است. وی افزود: گفته می شود که کسانی 
ممکن است این فرد را بکشند که این مطلب تشویش 

اذهان عمومی است که قابل پیگیری است. 
تصور می شود کسانی که این حرف ها را می زنند شاید 
خودشان قصد چنین کاری داشته باشند و این ها بدون 
دلیل این حرف را می زنند و با این اظهارات القا می کنند 
که برنامه ای دارند وگرنه هیچ کس چنین شاهدی ندارد 
و در سیستم اطاعاتی و سیستم نظامی چنین چیزی 

مطرح نشده است.

نماي نزديك

محسنی اژه ای:

شایعه سازی برای قتل زنجانی
 تشویش اذهان است



معاون حمل و نقل شهرداري اصفهان خبر داد؛
ایجاد و راه اندازی ایستگاه های 
مکانیزه دو چرخه در سطح شهر 

معاون حمل و نقل و ترافيك شهرداري اصفهان  گفت: سياست 
مديريت شهري اصفهان آرام سازي ترافيك و اولويت دادن به 
حمل و نقل غيرموتوري، پياده و دوچرخه در مركز شهر است، 

از اين رو بايد تقاضاهاي سفر را كنترل كنيم.
عليرضا صلواتي اف��زود: در حال حاضر 48 ايس��تگاه دو چرخه 
در س��طح مناطق 15 گانه اصفهان راه اندازی ش��ده و مردم در 
س��طح اين مناطق از دو چرخه های مس��تقر در اين ايستگاه ها 
استفاده می كنند. وی با اشاره به اينکه بر اساس برنامه پنج ساله 
اصفهان95 ما بايد تا پايان اين برنامه 60 ايستگاه دو چرخه در 
 اصفهان راه اندازی كنيم، اضافه كرد: امس��ال، سال آخر برنامه 
اصفهان95 اس��ت و ما بايد تا پايان س��ال تعداد ايستگاه  های 
 دو چرخ��ه ايجاد ش��ده در ش��هر را به60 ايس��تگاه برس��انيم. 
معاون حمل و نقل و ترافيك شهرداری اصفهان با تاكيد بر اينکه 
در حال حاضر تمركز ما روی ايجاد و راه اندازی ايس��تگاه های 
مکانيزه دو چرخه در س��طح شهر اس��ت، تصريح كرد: در حال 
حاضر يك ايستگاه مکانيزه دو چرخه در ميدان امام )ره( ايجاد 
و راه اندازی شده اس��ت. وی به برنامه ش��هرداری برای توسعه 
ايستگاه های مکانيزه در سطح شهر اش��اره كرد و ادامه داد: در 
بودجه سال جاری شهرداری اصفهان راه اندازی شش ايستگاه 

مکانيزه دو چرخه پيش بينی شده است. 

رفع آبگرفتگی از زیرگذرهای شهر
مديرعامل س��ازمان خدم��ات موت��وری ش��هرداری اصفهان 
 عنوان كرد: س��ازمان خدمات موتوری ش��هرداری اصفهان  در 
24 ساعت شبانه روز و 365 روز سال با به كارگيری خودروهای 
 عمران��ی و خدمات��ی به ش��هروندان خدم��ات ارائه م��ی دهد. 
به گزارش روابط عمومی س��ازمان خدمات موت��وری و به گفته  
احمدرضا صبور، خدمات اين س��ازمان با توج��ه به فصل های 
مختلف س��ال متنوع اس��ت و  با برنامه ريزی انجام می ش��ود.  
وی با بي��ان اينکه فص��ل پاييز و زمس��تان با  تغيي��رات جوی 
و بازگش��ايی مدارس همراه اس��ت، عنوان كرد: اين س��ازمان 
 از خودروه��ای عمرانی و خدماتی بيش��تر اس��تفاده می كند. 
 به گفته وی، از سه دس��تگاه نمك پاش، 21 دستگاه تانکر آب، 
 س��ه دس��تگاه نيس��ان مکنده، چهار دس��تگاه جدول ش��وی، 
س��ه دس��تگاه مينی لودر، س��ه دس��تگاه گريدر، 20 دستگاه 
كمپرسی )در صورت نياز تا 58 دستگاه(، هشت  دستگاه لودر و 
پنج دستگاه جرثقيل استفاده شده است. صبورگفت: خودروهای 
س��ازمان در كوتاه ترين زمان ممکن در محل  حض��ور يافته و 

خدمات ارائه می دهند . 

آمادگي پایانه هاي شهر براي 
استقبال از سال تحصیلي جدید

مديرعامل سازمان پايانه های مسافربري شهر اصفهان از آمادگي 
پايانه هاي مسافربري شهر براي استقبال از سال تحصيلي جديد 

خبر داد.
به گزارش ايمنا، سيد جلال هاشمي نژاد با بيان اين مطلب گفت: 
با توجه به نزديك ش��دن به آغاز سال تحصيلي جديد به منظور 
رفاه حال مسافرانT به خصوص دانشجويان با هماهنگي اداره 
كل حمل و نقل، پايانه هاي پنجگانه شهر اصفهان آماده سرويس 

دهي و خدمات رساني هستند.
وي با اش��اره به اينکه نظاف��ت و پاكيزگي پايانه هاي ش��هر به 
صورت مس��تمر انجام مي ش��ود، افزود: توس��عه فضاي س��بز، 
س��اماندهي مبلمان ش��هري و زيباس��ازي پايانه ه��ا از جمله 
اقدام��ات انج��ام ش��ده در پايان��ه هاي ش��هر اصفهان اس��ت.

مديرعام��ل س��ازمان پايان��ه هاي مس��افربري ش��هر اصفهان 
 با اش��اره به اينکه بر اق��لام غذايي ك��ه در پايانه ه��ا به فروش

مي رس��د نظارت مي ش��ود، تصريح ك��رد: ناظر بهداش��ت در 
 محل پايانه ها حضور دارد و  به صورت مس��تمر بر اقلام غذايي

نظارت دارد.

کاشت درختچه های مقاوم به کم آبی 
مديرعامل سازمان پارك ها و فضاي س��بز شهرداري اصفهان 
گفت: در راس��تاي توس��عه فضاي سبز پايدار، كاش��ت درخت و 

درختچه هاي مقاوم به كم آبي در برنامه كاري قرار دارد.
وي با اش��اره به اينکه براي كاش��ت گونه هاي مقاوم از نظرات 
مش��اوران داخلي و خارجي استفاده مي ش��ود، افزود: برآورد 
كاشت درخت، 450 هزار نهال با عمر پنج سال به بالا در سطح 
شهر است.مديرعامل سازمان پارك ها و فضاي سبز شهرداري 
اصفهان با بيان اينکه در واكاري درخت��ان گونه هاي مقاوم به 
خشکي جايگزين مي شود، تصريح كرد: گونه هاي كنوني نيز كه 
نياز آبي زيادي دارند، آبياری آنها با استفاده از آبياری هوشمند 
از جمله بابلر انجام مي ش��ود تا نحوه مصرف آب مديريت شود.

سليماني پور اظهار كرد: هر سال همزمان با بازگشايي مدارس 
گلکاري زيادي در سطح شهر انجام مي ش��د و در سال جاري 
نيز با توجه به وضعيت كم آبي، كاش��ت گل تنها در مکان هاي 
پرتردد انجام مي شود. وي به كاشت چمن هاي مقاوم به خشکي 
تحت عنوان چمن هاي گرمسيري و سردس��يري اشاره كرد و 
ادامه داد: جايگزيني چمن هاي مقاوم به خشکي طي زمانبندي 

پنج ساله انجام خواهد شد.

اخبار
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گروه شهر

مديرعام��ل س��ازمان ف��اوا ش��هرداري اصفه��ان از 
اج��راي عملي��ات برداش��ت اطلاع��ات مکان��ي دف��ع 
 آب ه��اي س��طحي در 14 منطق��ه ش��هر اصفه��ان 

خبر داد.
 ب��ه گ��زارش ايمن��ا، وحي��د حيدريان ب��ا اع��لام اين 
مطل��ب اف��زود: دفع آب ه��اي  س��طحي يک��ي از مهم 
ترين دغدغه ه��اي ش��هرداري در فص��ول بارندگي و 
س��رد س��ال اس��ت، ب��ه همي��ن منظ��ور برداش��ت 
 اطلاع��ات مکان��ي مس��تحدثات دف��ع آب ه��اي

س��طحي ش��هر اصفه��ان در مناط��ق چه��ارده گانه 

 شهرداري اصفهان انجام شده و در منطقه 15، در دست 
اقدام است.

وي ادامه داد: در گذش��ته براي انتقال آب هاي سطحي 
گاهي از شبکه فاضلاب معابر استفاده مي شد كه از نظر 
بهداشتي صحيح نبود، به همين منظور شهرداري برای 
دفع آب هاي س��طحي اقدام به حفر چاه دفع در معابر 

كرد. مديرعامل سازمان فاوا شهرداري اصفهان تصريح 
كرد: اين چ��اه ها به ص��ورت دوقلو )جذبي- رس��وبي( 
حفر مي ش��ود، به صورتي كه در يك چاه رس��وبات آب 
 ته نش��ين و جهت جذب نهايي به چاه كن��اري منتقل 
می شود و با جذب آب، سفره زيرزميني در سطح شهر 

تغذيه خواهد شد. 

حيدري��ان در ادام��ه ب��ا اش��اره ب��ه اينک��ه در برخي 
 معاب��ر كان��ال ه��اي روب��از و روبس��ته ب��رای دف��ع

آب هاي س��طحي در محدوده ش��يب دار شهر احداث 
شده اس��ت، خاطرنش��ان كرد: در زيرگذرها و بزرگراه 
ها كه امکان دفع آب با اس��تفاده از چ��اه و كانال امکان 
پذير نيست، ش��هرداري اقدام به تاسيس مخازن بتني 

آب در زير زمي��ن به نام »سِ��پتيك« ك��رده كه حجم 
 زياد بارندگي منتقل ش��ده به اين معاب��ر را جمع آوري

 مي كند.
 وي ادام��ه داد: به منظ��ور مديريت اين مس��تحدثات 
)چاه، كانال و س��پتيك(  پروژه تهي��ه اطلاعات مکاني 
مس��تحدثات آب هاي س��طحي در تمام مناطق اجرا و 

جهت استفاده در سامانه دفع آب هاي سطحي بارگذاري 
شده است.

حيدريان ب��ا بي��ان اينکه ه��م اكنون تهي��ه اطلاعات 
مکان مند مس��تحدثات آب هاي س��طحي منطقه 15 
و پ��لاك كوبي مناط��ق  4 و 8 در دس��ت اقدام اس��ت، 
اظه��ار ك��رد: ش��هرداري اصفهان ب��راي شناس��ايي 
محل چاه ه��ا در زم��ان آب گرفتگ��ي اقدام ب��ه تهيه  
پلاك و نص��ب آن در س��طح معابر كرده ت��ا در صورت 
 ب��روز مش��کل، در اس��رع وق��ت نس��بت به رف��ع آن 

اقدام كند.

اجراي عملیات برداشت اطلاعات مکاني دفع آب هاي سطحي در 14 منطقه  
مديرعامل سازمان فاوا شهرداري اصفهان:

 مقدمات اجرای پروژه ساماندهی بافت فرسوده 

�ی
دان�

 يز
�لا

 پيرامون حرم  حضرت زينب)س( فراهم ش��ده لي�
است و اگر عمليات تملك به پايان برسد، پروژه 
 اجرا م��ی ش��ود و ف��از اول اين ط��رح در مدت 

دو سال تکميل خواهد شد. 
مديرعامل س��ازمان نوس��ازی و بهس��ازی شهرداری 
اصفهان ب��ا بيان اينکه ح��رم حضرت زين��ب)س( در 
ش��مالی ترين نقطه اصفهان ق��رار دارد، عن��وان كرد: 
اين منطقه به واس��طه بافت های فرس��وده از وضعيت 
 مناس��بی برخ��وردار نيس��ت. حس��ين جعف��ری به

140 هکتار بافت فرس��وده منطقه 14 اش��اره كرده و 
گفت: بيشترين بافت فرسوده منطقه 14 پيرامون حرم 
حضرت زين��ب)س( قرار دارد كه وضعيت نامناس��بی 
دارد.مديرعامل سازمان نوسازی و بهسازی شهرداری 
اصفهان با بيان اينکه حرم حضرت زينب )س( در آينده 
به پنجمين قطب زيارتی و فرهنگی كشور تبديل می 
شود، افزود: با توجه به حضور زائرانی از ديگر شهرهای 
كشور  و كشورهای اسلامی، ساماندهی بافت فرسوده 
پيرامون ح��رم  حضرت زين��ب )س( ض��روری بود و 
ش��هرداری اصفهان و توليت حرم مطه��ر تفاهم نامه 
ای را امضا كرده اند تا برای س��اماندهی بافت پيرامون 
حرم به صورت مشترك اقدام كنند.  به گفته جعفری، 
مس��ووليت تولي��ت حرم، رس��يدگی ويژه به آس��تان 
 مقدس و خدماتی اس��ت كه بايد در اين محدوده ارائه 
ش��ود. وی با بيان اينکه يك بخش طرح، توسعه حرم 
مطهر و  فراهم ش��دن خدماتی اس��ت كه بايد در اين 
محدوده شش هکتاری ارائه شود، عنوان كرد: 15هکتار 

از بافت فرسوده پيرامون حرم در مرحله اول به ميدان 
شهری تبديل می شود كه می تواند به عنوان يك فضای 
ش��هری در زمان افزايش جمعيت مورد اس��تفاده قرار 
بگيرد.  مديرعامل سازمان نوسازی و بهسازی شهرداری 
اصفهان عنوان كرد: طرح س��اماندهی بافت فرس��وده 
پيرامون حرم حضرت زين��ب)س( درماه های اخيردر 
كميته های كارشناسی بررسی شده است و اين طرح به 

مراجع ذی ربط ارسال شده تا به تصويب برسد . 
جعفری به تقس��يم كار بين توليت حرم و ش��هرداری 
اصفهان به عنوان يکی از اقدامات انجام ش��ده اش��اره 
كرد و گفت: طرح ها توسط سازمان نوسازی و بهسازی 
ش��هرداری اصفهان بررسی ش��ده و در اختيار معاونت 
 شهرسازی قرار گرفته و برای تصويب به  مراجع ذی ربط 
ارسال می شود.  وی با اش��اره به اينکه تملك محدوده 
طرح به صورت مش��ترك ب��ا همکاری تولي��ت حرم و 
 ش��هرداری منطقه 14آغاز ش��ده اس��ت،گفت: تلاش 
می كنيم مقدم��ات اجرای پروژه در قال��ب يك برنامه 

دوساله فراهم شود. 
جعفری با بيان اينکه ابتدا رواق ه��ا  احداث و خدمات 
رفاهی و بهداشتی مورد نياز فراهم می شود، عنوان كرد: 
پس از آن، شهرداری به عرصه س��اماندهی بافت های 

فرسوده پيرامون حرم وارد می شود. 
مديرعامل سازمان نوسازی و بهسازی شهرداری اصفهان 
با بيان اينکه مطالعات طرح به طور كامل انجام و بررسی 
شده است،گفت: در ماه های اخير، طرح سمت و سوی 
اجرايی پيدا كرده و اگر عمليات تملك به پايان برسد، 

اجرای طرح های پيش بينی شده آغاز می شود. 

به گفته جعفری، بخش��ی از اعتب��ار لازم برای تملك 
محدوده اي��ن ط��رح در بودجه 94 پيش بينی ش��ده 
 است و در بودجه س��ال آينده نيز برای اين طرح اعتبار 

پيش بينی خواهد شد. 
وی  با بيان اينکه تاثي��رات اين طرح بر محيط پيرامون 
بسيار زياد است، خاطرنشان كرد: برای سکونتگاه های 
اطراف حرم نيز طرح هايی پيش بينی ش��ده اس��ت و 
اميدواريم با اجرای اين طرح، بافت فرسوده اين محدوده 
احيا ش��ود.  مديرعامل س��ازمان نوس��ازی و بهسازی 
ش��هرداری اصفهان گفت: بخش��ی از بافت فرسوده به 
پروژه های پيرامون حرم اختصاص دارد كه مهم ترين 

آن، توسعه حرم حضرت زينب )س( است.  
جعفری افزود: تملك و احداث ميدان پس از حرم، هدف 
اصلی است و در بافت فرسوده پيرامون حرم نيز پروژه 

هايی تعريف شده است.
 مديرعامل س��ازمان نوس��ازی و بهس��ازی شهرداری 
اصفهان با بيان اينکه مقدمات اجرای طرح فراهم شده 
اس��ت، ادامه داد: طرح های اين پ��روژه تهيه و تملك 

محدوده طرح آغاز شده است.  
جعفری با اش��اره به اينکه ش��ورای راهبری اين پروژه 
 تش��کيل ش��ده اس��ت و جلس��ات آن هرم��اه برگزار 
 می ش��ود، گفت: جلس��ات كميته اجرايی نيز 15روز 

يك بار برگزار می شود.  
مديرعامل س��ازمان نوس��ازی و بهس��ازی شهرداری 
اصفهان تاكي��د كرد: تلاش می ش��ود ف��از اول پروژه 
س��اماندهی پيرامون ح��رم زينبيه تا دو س��ال آينده 

تکميل شود.  

در قالب طرح ساماندهی 2 ساله صورت می گیرد؛ 

حرم  زینبیه  پنجمین قطب
 زیارتی و فرهنگی  کشور می شود

مناطق
گروه شهر

گزارش روز
ندا وکیلی

ساماندهي و تکمیل مادي های بهاران و راران
مدي��ر منطق��ه 15 ش��هرداری اصفه��ان 
 از  س��اماندهي مادي ه��ای به��اران و راران 

خبر داد . 
به گ��زارش روابط عموم��ی منطقه 15 ش��هرداری 
اصفهان، مخت��اری با بيان اينکه م��ادی ها از قدمت 
تاريخی برخوردارن��د و نماد عدالت در تقس��يم آب 
هس��تند، گفت: نقش زاينده رود و شبکه مادی های 
منشعب از آن در گذشته در امور كشاورزی و آب رسانی، 
جمع آوری آب های سطحی و آبادانی شهر از اهميت 
خاصی برخوردار بوده كه متاسفانه با توسعه شهری 
و افزايش ساخت و سازها و از بين رفتن باغات درون 
ش��هر و مزارع اطراف، بخشی از هويت ش��هر به نام 

»مادی« به دست فراموشی سپرده شد.
مدي��ر منطق��ه 15 ش��هرداری اصفه��ان تصري��ح 

 كرد: ش��هرداری برای  س��اماندهی م��ادی ها تلاش 
كرده ا ست.  

مختاری از تکميل دو مادی راران و بهاران خبر داد و 
افزود: با اجرای اين طرح، مادی بهاران واقع در خيابان 
 جی غرب��ی، محله كن��گاز س��اماندهی و اطراف آن

جدول گذاری شده است.
به گفته وی، اين طرح با اعتباری بالغ بر 500 ميليون 
ريال انجام ش��ده اس��ت. مدير منطقه 15 شهرداری 
اصفهان عنوان كرد: مادی راران واقع در خيابان جی 
نيز با اعتب��اری بالغ بر يك ميلياردريال س��اماندهی 

شده است. 

پیشرفت 60 درصدي عملیات احداث پارکینگ 
محتشم کاشاني

مدير منطقه 5 شهرداري اصفهان اعلام كرد: 

عمليات اجرايي احداث پاركينگ محتش��م كاشاني 
تاكنون 60 درصد پيشرفت داشته است.

حميد عصارزادگان با بيان اين مطلب گفت: عمليات 
اجرايي احداث پاركينگ محتشم كاشاني به مساحت 

يك هزار و 265 مترمربع در دست اجراست.
وي با اش��اره به اينک��ه عمليات اجراي��ي پاركينگ 
محتشم كاشاني تاكنون 60 درصد پيشرفت فيزيکي 
داشته اس��ت، افزود: پاركينگ محتش��م كاشاني در 
هفت طبق��ه در حال احداث اس��ت و  ظرفيت پارك 

260 خودرو را دارد.
مدير منطقه 5 شهرداري اصفهان با بيان اينکه اعتبار 
اوليه اجراي اين پروژه بيش از 49 ميلياردريال در نظر 
گرفته شده اس��ت، تصريح كرد: حجم خاك برداري 
پروژه پاركينگ محتش��م كاش��اني 13هزار و 100 
مترمکعب و بتن ريزي 5 هزار و 500 مترمکعب است.

برپايی150 خيمه در باغ رضوان،آماده س��ازی گلستان 
ش��هدا، س��رويس دهی وي��ژه حم��ل و نق��ل عمومی 
به ش��هروندان و برنامه ري��زی برای كنت��رل ترافيك در 
مسيرهای پرتردد، گوشه ای از اقدامات انجام شده برای 
 برگزاری هرچه بهتر مراس��م روز عرفه در اصفهان است. 
دس��تگاه های مختلف دس��ت به دس��ت هم داده اند تا 
ب��ا برنام��ه ري��زی مناس��ب، روز نياي��ش در گوش��ه 
 و كن��ار ش��هر ب��ه بهتري��ن ش��کل برگ��زار ش��ود و با 
خدمت رسانی مناسب، شهروندان اين روز را سپری كنند.

  برپایی 150 خیمه روز عرفه در باغ رضوان
مديرعامل سازمان آرامستان هاي شهرداري اصفهان از 
برپايي مراس��م دعاي روح بخش عرفه در آرامستان باغ 

رضوان خبر داد.
محمد علي خبوش��اني با اشاره به س��ابقه برگزاري اين 

مراسم معنوي در آرامستان باغ رضوان در 10 سال گذشته 
و برپايي خيمه هاي تداعي كننده صحراي عرفات، گفت: 
در روز عرفه امس��ال 150خيمه كه تداعی كننده خيمه 
 های صحرای عرفات است، برای زائران در باغ رضوان برپا 

می شود.
به گفته وی، امس��ال نيز با هماهنگي هاي به عمل آمده 
با برخي دس��تگاه هاي اس��تان همچون س��ازمان حج و 
زيارت و ش��وراي هماهنگي تبليغات اس��لامي، مراسم 
معنوي و پر فيض دعاي عرفه حضرت سيدالش��هدا )ع( 
زير خيمه هاي برپا شده در آرامستان باغ رضوان برگزار 
می ش��ود. وي در ادامه با تاكيد بر اينکه مراسم از ساعت 
14 روز چهارش��نبه، يکم مهرماه آغاز می شود، به برخی 
از برنامه ه��ای اين س��ازمان جهت هر چه بهت��ر برگزار 
ش��دن اين مراس��م نيز اش��اره كرد و توضيح داد: توسط 
 س��ازمان حج و زيارت براي حجاج س��ال هاي گذش��ته 

بيت الله الحرام نيز پيامك ارس��ال می ش��ود و همچنين 
دع��وت از طريق پيامك ب��رای خانواده ه��اي متوفياني 
كه در طول دو سال گذش��ته در آرامس��تان باغ رضوان 
 دفن ش��ده اند، از ديگر برنامه های اين س��ازمان در روز 

عرفه است. 
وی محل دقي��ق برگ��زاري مراس��م را در اراضي مجاور 
قطع��ه ن��ام آوران و ايثارگران اع��لام كرد و اف��زود: اين 
مح��ل آم��اده برگ��زاري مراس��م اس��ت و تدابي��ر لازم 
جه��ت اس��تقرار امکانات م��ورد ني��از م��ردم نيز پيش 
بيني ش��ده اس��ت. مديرعامل س��ازمان آرامستان هاي 
ش��هرداري اصفهان در پايان اف��زود: با توج��ه به تقارن 
روز عرف��ه با هفته دفاع مق��دس، برنامه وي��ژه اي نيز در 
 جوار قبور مطهر ش��هداي گمنام آرامس��تان باغ رضوان

برگزار می شود.

   قرائت دعای عرفه در کنار شهدا
مدير اجرايی گلس��تان ش��هدا گفت: روز چهارش��نبه، 
يکم مهرم��اه  دعاي پرفي��ض عرفه با حضور قش��رهاي 
مختلف م��ردم در گلس��تان ش��هداي اصفه��ان قرائت 
 م��ي ش��ود. محمدرضا ناج��ی ادام��ه داد: به مناس��بت 
فرارس��يدن روز عرف��ه، آيي��ن قرائ��ت زيارت عاش��ورا 
و دع��اي پرفي��ض عرف��ه در جوار قب��ور مطهر ش��هدا 
 در گلس��تان ش��هداي اصفه��ان برگ��زار م��ي ش��ود. 
ب��ه گفت��ه وی، اي��ن مراس��م از س��اعت 14:30 روز 
چهارش��نبه ب��ا خوان��دن زي��ارت عاش��ورا توس��ط 
 مهدی ناظمی آغ��از و پ��س از آن، دعای عرفه توس��ط

حاج مهدی منصوری و حاج احم��د اصفهانی قرائت می 
شود.

    سرویس دهی ویژه تاکسی و اتوبوس های شهر 
به شهروندان 

اما مديريت شهری اصفهان همانند س��ال های گذشته 
برای تسهيل در رسيدن به مکان های برگزاری گلستان 
شهدا به صورت ويژه به شهروندان خدمات ارائه می كند و 
بخش گسترده ای از اين خدمات در حمل و نقل عمومی 
اين ش��هر ديده می ش��ود. معاون حمل و نقل و ترافيك 
ش��هرداری با بيان اينکه لازم اس��ت تمهيدات ترافيکی 
مناسبی انديشيده شود، گفت: شركت واحد اتوبوسرانی 
و س��ازمان تاكس��يرانی اصفهان طبق برنامه ريزی های 
انجام شده، از س��اعت 13و پيش از شروع دعای عرفه در 
مسير منتهی به باغ رضوان اقدام به انتقال شهروندان به باغ 
 رضوان می كنند و تا ساعات پايانی مراسم در باغ رضوان 
می مانند و شهروندان را به مبادی اوليه باز می گردانند. 
عليرضا صلواتی با اش��اره به اين موضوع كه 40 دستگاه 
اتوبوس برای اين مسير پيش بينی شده است، ادامه داد: 
بر اس��اس هماهنگي هاي به عمل آمده، زائران مش��تاق 
حضور در اين مراسم توس��ط  اتوبوس هاي شركت واحد 
از مبادي چهارگانه مي��دان های احمدآب��اد، بزرگمهر، 
جمهوري اسلامي و ترمينال باغ قوشخانه به باغ رضوان 

منتقل مي شوند. 
همچنين سازمان تاكسيراني تعدادي از خودروهاي خود 
را در ورودي خيابان جي مس��تقر می كند تا شهروندان 
بتوانند با تاكس��ي نيز به محل برگزاري مراس��م منتقل 
ش��وند. به گفته وی، در باغ رضوان چهار نقطه پاركينگ 
برای استفاده ش��هروندانی كه با خودرو شخصی مراجعه 
می كنند آماده شده است. صلواتی خاطرنشان كرد: برای 
مسير گلس��تان ش��هدا با توجه به اينکه عمده سرويس 

دهی توسط بی آر تی انجام می شود، اين خطوط تقويت 
ش��ده و بعد از اتمام مراس��م با اضافه كردن ناوگان فوق 
 العاده، شهروندان به ميدان احمدآباد، بزرگمهر، ترمينال 
باغ قوش��خانه و در نهاي��ت به ميدان جمه��وری منتقل 

می شوند.

   فعالیت ویژه راهنمایی و رانندگی در روز عرفه
ريي��س پلي��س راه��ور اس��تان اصفه��ان در رابطه با 
محدوديت ترافيک��ی در مس��يرهای منتهی به محل 
برگزاری دعای روز عرفه، گفت: امس��ال در مسيرهای 
 منتهی به گلستان ش��هدا محدوديت ترافيکی اعمال 
نم��ی ش��ود، ام��ا ب��ا توج��ه ب��ه حج��م ترافي��ك، 
نيروه��ای راهنماي��ی و رانندگ��ی ب��رای روان 
 س��ازی ترافي��ك خياب��ان ه��ا انج��ام وظيف��ه

می كنند  كه اين كنترل از ساعت 14 روز چهارشنبه، 
با دقت بيش��تری انجام می ش��ود. س��رهنگ غلامی 
در ادامه گف��ت: با توجه ب��ه برگزاری دع��ای عرفه در 
نقاط مختلف اصفهان، تمام��ی نيروهای پليس راهور 
حضوری فعال دارند و تس��ريع در تردد مردم و وسايل 
نقلي��ه را دنبال می كنند. س��رهنگ رض��ا رضايی نيز 
با اعلام اينک��ه محدوديت ترافيکی برای مس��يرهای 
منتهی به ب��اغ رضوان اعمال نمی ش��ود، گفت: برنامه 
 های ط��رح ترافي��ك در اين مح��دوده پياده س��ازی 
م��ی ش��ود و حض��ور نيروه��ای پلي��س و راهنمايی 
و رانندگ��ی ب��ه ص��ورت  وي��ژه در اين مس��ير پيش 
 بينی ش��ده تا دسترس��ی ش��هروندان به باغ رضوان، 
با توجه به تردد زياد در روز عرفه با س��هولت بيشتری 

صورت گيرد.

تلاش مسوولان برای رفاه شهروندان در روز نیایش

نوای دلنشین عرفه در شهر می پیچد

منــطقـه

منــطقـه

خوانندگان ستون صدای شهروند می توانند برای بيان 
معضلات شهری همه روزه با شماره تلفن 32218182 
تماس بگيرند يا با پيامك  3000483088 مش��کلات 

خود را با ما در ميان بگذارند. 

        
در حوالی خيابان باهنر كوچه ای وجود دارد كه برخی در 
آن ساخت و ساز انجام می ش��ود و صاحبان اين خانه ها 
نخاله های ساختمانی را در كنار كوچه می گذارند. با اينکه 
چند بار به آنها تذكر داده شده اما اين تذكرات موثر نبوده 
و باز هم تکرار شده اس��ت. لطفا مسوولان به اين موضوع 

رسيدگی كنند.

0913...5489
 ميدان قدس، ابتدای خيابان مدرس چند مغازه عينك 
فروشی وجود دارد. درمقابل برخی از اين مغازه ها درخت 

های كنهسالی وجود دارد كه با توجه به نبود فضای سبز در 
آن بخش می تواند برای عابرانی كه در اين خيابان تردد می 
كنند بسيار مطلوب باشد، اما متاسفانه برخی از صاحبان 
اين مغازه ها با بی رحمی با اين درخت ها برخورد می كنند 
و تفاله های چايی و نخاله های مغازه خود را در كنار اين 

درخت ها می ريزند كه كار بسيار ناپسندی است.

0936...4589
در خياب��ان چهارب��اغ ب��الا مغ��ازه ای وج��ود دارد كه 
محتوي��ات ان��ار و ف��رآورده ه��ای آن را می فروش��د. 
 اين مغازه مش��تريان بس��ياری دارد و با توج��ه به اينکه 
پياده رو آن بخش بسيار باريك اس��ت، افرادی كه برای 
خريد می آين��د كل پي��اده رو را می بندن��د. همچنين 
خودروهای خود را به صورت دوبل در نزديکی مغازه پارك 
كرده و ترافيك بس��ياری را ايجاد می كنند. از مسوولان 
تقاضا می شود كه اين موضوع را بررسی و رسيدگی كنند.

صدای شهروند
گروه شهر

0912...3654



ش��ماره 2472  سه ش��نبه  31 شهریور 1394 40i s f a h a n z i b a . i r ش�����������ورا

عضو کمیسیون حمل و نقل شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره 
به اینکه یکی از موضوعات م��ورد مطالبه در طرح جامع ترافیک 
اصفهان پرداختن به توسعه پارکینگ هاست، گفت: در خصوص 
پارکینگ اختلاف نظر وجود دارد؛ چرا که عده ای معتقدند توسعه 
پارکینگ موجب تشویق مردم به استفاده بیشتر از خودروهای 
ش��خصی و ایجاد ترافیک در مرکز شهر می شود. وحید فولادگر 
افزود: اما اگر حمل و نقل عمومی به اندازه کافی توسعه یافته و در 

دسترس مردم باشد، این مشکل ایجاد نمی شود. 
وی با اش��اره به اینک��ه به نظر می رس��د در کل ش��هر با کمبود 
پارکین��گ مواجهیم، تصریح کرد: جدا از اینکه اولویت س��اخت 
پارکینگ در کدام منطقه باید باشد، الان بیشتر در حاشیه مراکز 
خرید پارکینگ وجود دارد. از طرفی، به دلیل اینکه مراکز تجاری 
تک واحده هستند و قادر به تامین پارکینگ نیستند، باعث شده 

مردم بیشتر به حاشیه خیابان ها رو بیاورند.
این عضو ش��ورا در خص��وص فرهن��گ اس��تفاده از پارکینگ 
خاطرنش��ان کرد: مردم تمایل دارند در نزدی��ک ترین محل از 
مرکزی که خدمات دریافت می کنند خودرو خود را پارک کنند. 
فولادگر افزود: در محل هایی ک��ه راهنمایی و رانندگی به خوبی 
اوضاع را کنترل کرده است، مردم از پارکینگ ها بیشتر استفاده 
می کنند؛ مثل خیابان چهارباغ، اما محل هایی هم هس��تند که 
با وجود اینکه پارکینگ وجود دارد، مردم به دلیل اعمال نشدن 
 قانون از پارکینگ اس��تفاده نمی کنند و ی��ا موقعیت پارکینگ 

به گونه ای است که دسترسی مطلوبی برای شهروندان ندارد.
وی با اش��اره به اینکه در برخی محل ها به دلی��ل کمرنگ بودن 
حضور پلیس مردم اس��تقبال چندانی از پارکین��گ نکرده و در 
حاشیه خیابان پارک می کنند، گفت: معتقدم در بحث استفاده 
از پارکینگ هم فرهنگ سازی و هم اعمال قانون باید توامان مورد 
استفاده قرار بگیرد و از طرفی، در مکان هایی که کمبود پارکینگ 

داریم ساخته شود.
فولادگر با تاکید بر ای��ن مهم که طرح جام��ع ترافیک اصفهان 

 کمک زیادی به درک بهتر برای توس��عه پارکینگ ها در ش��هر 
 می کند، اف��زود: محل های مختلف��ی برای اح��داث پارکینگ 
پیش بینی ش��ده است و ش��ورای ش��هر نیز تاکید دارد مبالغی 
که بابت کس��ر پارکینگ از ش��هروندان گرفته می شود، صرف 
 ساخت پارکینگ شود و این موضوع را کم و بیش در سطح شهر

شاهد هستیم. این عضو شورا اظهار امیدواری کرد که با تکمیل 
مطالع��ات طرح جامع ترافی��ک اصفهان و ارائ��ه آن به مدیریت 

شهری، این موضوع به صورت جدی پیگیری شود.
عضو کمیس��یون حمل و نقل و محیط زیس��ت شورای اسلامی 
ش��هر اصفهان همچنین  به ضرورت ایجاد پارکینگ در اطراف  
بازار های روز کوثر در مناطق مختلف شهر اشاره کرد و گفت: نبود 
پارکینگ در کنار بازار های روز کوثر سبب ایجاد نا رضایتی هایی 
برای شهروندان می شود، از این رو باید نسبت به تامین پارکینگ 

در اطراف این بازارها اقدام کرد. 

عضو کمیسیون حمل و نقل شورای اسلامی شهر اصفهان:

در کل شهر با کمبود پارکینگ مواجهیم

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان با اش��اره به اینکه برنامه پنجم 
توسعه اصفهان دنباله برنامه های قبلی و به خصوص برنامه چهارم 
توسعه اس��ت، گفت: از جمله مهم ترین موضوعات مورد تاکید در 
برنامه پنجم، ارائه خدمات به نحو مطلوب تر به شهروندان، توسعه 
فضای سبز و افزایش سرانه آن، همچنین تکمیل پروژه های عمرانی 
است. عباس حاج رسولیها با تاکید بر اینکه در برنامه اصفهان 95 
هدف تکمیل پروژه های نیمه تمام ش��هر است، افزود: پروژه هایی 
همانند حلقه چهارم حفاظتی شهر، تکمیل خط یک مترو و شروع 
خطوط 2 و 3، تکمیل میدان اس��تقلال و روگ��ذر میدان 25 آبان 
از جمله پروژه هایی اس��ت که در برنامه اصفهان 95 ادامه یافته و 

تکمیل خواهند شد.
وی با بیان اینکه تمامی پروژه ها در طرح جامع دیده شده، تصریح 
کرد: بیش از 95درصد کارها انجام ش��ده و درص��د باقیمانده باید 
در برنامه پنجم دیده شود و در راس آن اقداماتی است که باید در 

تکریم ارباب رجوع انجام شود.
این عضو ش��ورا با تاکید بر اینکه نس��بت به 16س��ال پیش بحث 
تکریم ارب��اب رجوع وضعی��ت بهتری پی��دا کرده اس��ت، اظهار 
 داشت: 16سال پیش برای یک بازدید، دو ماه باید در نوبت معطل 
می شدند، اما امروز این زمان بسیار کوتاه شده است. وی ادامه داد: 
تکریم ارباب رجوع به این معنی است که کار مردم به سادگی انجام 

شده و مشکلات آنها برطرف شود.
وی از جمله حوزه های مش��کل س��از ب��رای ش��هروندان را حوزه 
شهرس��ازی عنوان کرد و اف��زود: در بازنگری ط��رح تفصیلی، در 
کمیس��یون ماده 5 نظرات ش��ورا اعمال نش��د و حتی در مواردی 
خلاف نظر ش��ورا اعمال ش��د که این موضوع فش��ار باعث شد بر 
 مردم فشار مضاعف وارد شود و بالتبع شهرداران نیز از طرف مردم 

تحت فشار قرار می گیرند.
حاج رسولیها با اشاره به اینکه قرار بود استاندار نظر شورا را در طرح 
بازنگری پیگیری کند، گفت: متاسفانه در کمیسیون ماده 5 خلاف نظر 
شورا اعمال شد و به نظرم حتی این موضوع خلاف قانون بود؛ چرا 
که طبق قانون، ه��ر طرحی که در این زمین��ه بخواهد به تصویب 
برسد ابتدا باید در شورا تصویب و بعد در مراحل نهایی کمیسیون 

ماده 5 اعمال شود.
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان با تاکید بر اینکه در حال حاضر 
مردم در حوزه شهرسازی دچار دوگانگی شده اند، گفت: در بحث 
ارتفاعات و بناهای تاریخی مردم دچار دوگانگی هستند و با توجه به 
اینکه یکی از حوزه های تکریم شهروندان، شهرسازی است، به دلیل 
این دوگانگی ها مردم با مشکل مواجه شده اند.حاج رسولیها با اشاره 
به اینکه مباحث پیاده روس��ازی، خدمات محلی، ورزش همگانی، 
تجهیز و توسعه آتش نشانی همگی در برنامه پنجم توسعه اصفهان 
دیده شده است، افزود: اگر مدیریت واحد شهری محقق می شد، 
بسیاری از مشکلات اصفهان حل می شد، اما حالا که دولتمردان 
اعتقادی به این موضوع ندارند، باید مدیریت شهری در حوزه هایی 

که می تواند همکاری و مساعدت کند، وارد شود.

عضو  شورای اسلامی شهر اصفهان:

تکریم شهروندان مهم ترین اولویت برنامه ها   باشد
نشاط اجتماعی با برگزاری همایش 

ایجاد نمی شود
رییس مرکز پژوهش های شورای شهر اصفهان گفت: توسعه نشاط 
اجتماعی تنها با برگزاری همایش ها و تئاتر و ایجاد فرهنگسرا ایجاد 
نمی شود. احمد عاملی افزود: البته این اقدامات در جای خود اثرات 
مثبت دارد، اما نکته اصلی همدل کردن جامعه با مدیریت ش��هری 
است و این همدلی تنها با اعتمادس��ازی شهرداری ممکن می شود. 
وی با اشاره به اینکه متاس��فانه مردم برخی اقداماتی را از شهرداری 
و دس��تگاه های دولتی در ذهن دارند که موجب شده هر اقدام آنها را 
کاری در جهت کسب منفعت قلمداد کنند، تصریح کرد: با وجود این 
نگاه و ذهنیت، شهرداری راه سختی برای زدودن این افکار در پیش 
دارد. رییس مرکز پژوهش های شورای شهر اصفهان خاطرنشان کرد: 
برای توسعه نش��اط اجتماعی نیازمند افزایش س��رمایه اجتماعی و 

همدلی مردم هستیم.

 پروژه های عمرانی در حداقل زمان
به بهره برداری برسد

عضو کمیس��یون عمران، معماری و شهرس��ازی با اش��اره به اینکه 
پروژه های عمرانی باید در حداقل زمان و هرچه سریع تر به بهره برداری 
برسد، گفت: به سه دلیل اساسی سخت تر شدن، گران تر شدن و دیرتر 
به بهره برداری رسیدن، باید پروژه های اساسی و زیربنایی شهر را هرچه 
زودتر اجرا کنیم و فرصت ها را از دست ندهیم. نورالله صلواتی افزود: 
خوشبختانه در شهرداری سیستم کار اجرایی طوری است که کارها 
سرعت و کیفیت دارد، اما زمان شروع آن مناسب نیست و باید زودتر 
شروع شود. وی با اشاره به اینکه پروژه های شهری موجب کارآفرینی 
و اشتغال زایی می شود، اذعان داشت: معتقدم باید به دنبال پروژه هایی 
 رفت که معضل بیکاری جوانان ما به خصوص قش��ر تحصیلکرده را 
حل و فصل کند. صلواتی اظهار داش��ت: البت��ه پروژه های زیربنایی 
 و اساس��ی همانند قطار ش��هری باید در اولویت باش��د و س��ریع تر

به بهره برداری برسد و در ادامه پروژه های نیمه  تمام تکمیل شود.

اخبار کوتاه

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان تصریح کرد: ورودی های شهر ها 
می تواند آین��ه تمام نمای دارایی های یک ش��هر باش��د و پیام های 

بسیاری را به مسافران انتقال بدهد.
 علیرضا نصر اصفهانی با اش��اره ب��ه کلنگ زنی پ��روژه مهم میدان 
استقلال ادامه داد: احداث میدان استقلال با سه هدف حلقه چهارم 
ترافیک��ی، راه اندازی مترو شاهین ش��هر و رفع ترافی��ک در ورودی 

عضو کمیسیون امور اقتصادی شوراي اسلامي شهر اصفهان گفت: شهرداري 
براي پاک سازي و لایروبي برخي از نقاط رودخانه اقدام به استقرار ماشین آلات 
س��نگین در این مکان و بستر س��ازی مس��یر رودخانه کرده است. رسول 
جهانگیری با صحه گذاشتن بر کوتاه بودن زمان استقرار ماشین آلات سنگین 
در بستر رودخانه، افزود: به دلیل عملیات در حال انجام مربوط به راه اندازي 
خط یک قطار شهري و ایجاد حفاري هایي از سوي شرکت برقي که این امر را 

 عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

طراحی ورودی های شهر در راستای انتقال فرهنگ و تمدن اصفهان به مسافران باشد
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان مطرح کرد:

مسیر رود خانه بستر سازی شود
 ش��هر و همچنین ورودی شهید اردس��تانی در شرق اصفهان 

صورت می گیرد. 
وی تاکید ک��رد: امیدواری��م در طراحی ای��ن ورودی ها دقت 
لازم در راس��تای انتقال فرهنگ، هنر و تمدن شهر اصفهان به 
شهروندان و مس��افران صورت بگیرد و المان های ارزشمند و 

جذاب در ورودی های شهر نصب شود.

بر عهده داشته است، گل و لاي بالا آمده بر اثر تابش نور خورشید سطح 
آن خشک شده است. وی تصریح کرد: در صورتی که زیر آن مانند باتلاق 
شده که این موضوع ممکن است خطراتي براي شهروندان در پي داشته 
باشد. وی ادامه داد: با توجه به این موضوع، شهرداري براي جلوگیري از 
اتفاقات احتمالي با استفاده از ماشین آلات سنگین اقدام به لایروبي برخي 

از نقاط رودخانه کرده است.

//

//

//
//

یادداشت
//منیره فهامی

//
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نوبت اول اطلاعیه منطقه یک شهرداری اصفهان  آگهي مناقصه  

روابط عمومی منطقه 1 شهرداری اصفهانسازمان ميادين ميوه و تره بار و ساماندهي مشاغل شهري شهرداري اصفهان

نظر به اینکه یک باب منزل مس�کونی به پلاک ثبتی 1290/1 بخش یک ثبت اصفهان 
به کدنوسازی 42-11161 متعلق به ورثه مرحومین خلیل علیایی و عصمت قاراخانی 
در طرح ادامه خیابان ابوذر قرار گرفته و هیات کارشناس�ان رس�می دادگس�تری 
 ضمن بازدید از محل نسبت به ارزیابی آن اقدام و نظریه مورخ 94/6/22 را صادر 
نم�وده اند. لذا با توج�ه به ضرورت اجرای طرح و برابر ماده 8 لایحه قانونی نحوه 
خرید و تملک اراضی و املاک برای اجرای طرح های عمومی، عمرانی و نظامی دولت 
 مص�وب 1358/11/17، بدینوس�یله به نامبردگان بالا و کلی�ه مدعیان احتمالی ابلاغ 
می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه پس از نشر این آگهی جهت انجام معامله طبق 
نظریه کارشناسی به شهرداری منطقه یک واقع در خیابان صائب-جنب پل مارنان 

مراجعه نمایید. 
بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.

)نوبت دوم(

س�ازمان میادین میوه و تره بار و س�اماندهي مشاغل شهري ش�هرداري اصفهان در نظر دارد عمليات تهيه مصالح و 
اجراي سيستم دوربين هاي مدار بسته ميدان مركزي ميوه و تره بار به مبلغ تقریبي 3/455/675/000 ریال را بر اساس 
آیتم هاي عملیاتي واقع در  کیلومتر 5 جاده اصفهان _ نائین ، از طریق مناقصه به پیمانکار واجد صلاحیت واگذار نماید. 
متقاضیان مي توانند از تاریخ 94/6/24 تا پایان وقت اداري مورخه 94/7/8 با ارائه معرفي نامه معتبر و مدارک مربوطه 
و سوابق کاري به دفتر فني سازمان واقع در خیابان آمادگاه ، روبروي هتل عباسي ، مجتمع عباسي ، طبقه همکف ، واحد 
107 مراجعه نموده و پس از اخذ تأییدیه دفتر فني اقدام به واریز مبلغ 500/000 ریال بابت هزینه تهیه اسناد مناقصه در 
وجه حساب جاري شماره 3100003041007 نزد بانک ملي ایران شعبه اصفهان ) قابل پرداخت در کلیه شعب بانک ملي ( 

نموده و اسناد مناقصه را دریافت نمایند . تلفن تماس : 32225535 - 32211442
1- شرکت کنندگان بایستي اشخاص حقوقي داراي تخصص و توان اجرایي مناسب و حسن سابقه در این زمینه باشند .

2_ ارائه سپرده شرکت در مناقصه به مبلغ 16/867/025 ریال طي ضمانت نامه بانکي یا فیش پرداختي الزامي است . 
3_ مدت اجراء : دو ماه شمسي مي باشد .

4_ مهلت ارسال پیشنهادات تا ساعت 13 مورخه 94/7/9 مي باشد . 
5_ پیشنهادات در مورخه 94/7/11 بازگشایي مي شوند . 

6_ سازمان در رد یا قبول پیشنهادات مختار مي باشد .
7_ هزینه انتشار آگهي به عهده برنده مناقصه است . 

نوبت اول اطلاعیه منطقه یک شهرداری اصفهان 

روابط عمومی منطقه 1 شهرداری اصفهان

نوبت اول اطلاعیه منطقه یک شهرداری اصفهان 

روابط عمومی منطقه 1 شهرداری اصفهان

نظ�ر به اینکه عرصه دو باب تجاری به پلاک های ثبتی 238/2 و 238/1 بخش یک 
ثب�ت اصفهان به کدنوس�ازی 56-11111 و 57-11111 متعلق به ورثه مرحوم حس�ین 
خواجوایی در طرح ایستگاه و تاسیسات قطار شهری قرار گرفته و هیات کارشناسان 
رسمی دادگستری ضمن بازدید از محل نسبت به ارزیابی آن اقدام و نظریه مورخ 
94/6/21 را ص�ادر نم�وده اند. لذا با توجه به ضرورت اج�رای طرح و برابر ماده 8 
لایح�ه قانونی نحوه خرید و تملک اراضی و املاک ب�رای اجرای طرح های عمومی، 
عمرانی و نظامی دولت مصوب 1358/11/17، بدینوس�یله به نامبردگان بالا و کلیه 
مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه پس از نش�ر این آگهی 
جهت انجام معامله طبق نظریه کارشناسی به شهرداری منطقه یک واقع در خیابان 

صائب- جنب پل مارنان مراجعه نمایید.
 بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.

نظ�ر به اینکه عرصه یک باب تج�اری به پلاک های ثبت�ی 238/3 بخش یک ثبت 
اصفهان به کدنوس�ازی 30-11111 متعلق به ورثه مرحوم نورانگیز خواجویی در طرح 
ایستگاه و تاسیسات قطار شهری قرار گرفته و هیات کارشناسان رسمی دادگستری 
ضمن بازدید از محل نسبت به ارزیابی آن اقدام و نظریه مورخ 94/6/21 را صادر 
نم�وده اند. لذا با توج�ه به ضرورت اجرای طرح و برابر ماده 8 لایحه قانونی نحوه 
خرید و تملک اراضی و املاک برای اجرای طرح های عمومی، عمرانی و نظامی دولت 
 مص�وب 1358/11/17، بدینوس�یله به نامبردگان بالا و کلی�ه مدعیان احتمالی ابلاغ 
می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه پس از نشر این آگهی جهت انجام معامله طبق 
نظریه کارشناسی به شهرداری منطقه یک واقع در خیابان صائب- جنب پل مارنان 

مراجعه نمایید. 
بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.



جمع غول های خودرو جمع است 
نمایشگاه خودرو فرانکفورت، بزرگ ترین نمایشگاه خودرو جهان است. امسال نیز خودروسازان سراسر جهان، با بهترین محصولاتشان روانه  آلمان شده اند تا توانایی هایشان را به رخ بکشند. بعضی از خودروها، مدل های 
واقعی هستند که یا اکنون در بازار وجود دارند و یا به زودی راهی بازار می شوند. بعضی دیگر هم صرفا مدل هایی مفهومی هستند. در نمایشگاه امسال، خودروهای مختلف، از مدل های سدان گرفته تا سوپراسپرت ها و 

خودروهای هیبریدی و برقی به نمایش در آمده اند. در ادامه، با ۲۰ خودرو برتر این نمایشگاه آشنا می شوید.

01
تا به این جای کار، درخش�ان ترین س�تاره نمایش�گاه، خودرو الکتریکی بسیار 
پیشرفته پورش�ه، به نام »میش�ن ای« )Mission E( بوده اس�ت. این خودرو 

مفهومی، رقیب مستقیم» تسلا S « است.

02

  آئودی نیز برای اینکه از پورش�ه و تس�لا عقب نیفتد، مدل مفهومی الکتریک�ی خود، به نام 
 SUV را معرفی کرده اس�ت. ای�ن یک خودرو )E-Tron Quattro( »ای-ترون کوات�رو«

مفهومی است و رقیب مستقیم »تسلا ایکس« به حساب می آید.

فولکس واگن،  در این نمایشگاه یک SUV جدید به نام 
Tiguan GTE معرفی کرده است.

03

فولکس واگن، یک خودرو مفهومی سوپراسپرت 
به نام »گولف GTE« را نیز به نمایش گذاشته 

است.

0406 بنتلی نیز که از 
زیرمجموعه های 
 فولکس واگن 
به حساب می آید، 
 SUV نخستین
خود به نام »بنتایگا« 
)Bentayga( را 
معرفی کرده است.

05

 فولکس واگ�ن که در آلمان�ی به معنی »ماش�ین مردم« اس�ت،  در برند 
زیرمجموعه دیگر خود؛ یعنی لامبورگینی، مدل »آونتادور سوپرولوسه« 

)Aventador Superveloce( را به نمایش گذاشته است.

از لامبورگینی، مدل »هوراکان اسپایدر« 
)Huracan Spyder( هم به نمایش گذاشته شد.

07

بوگاتی برای اینکه از رقبایش عقب نماند، علی الحساب مدل مفهومی »ویژن گرن توریسمو« 
)Vision Gran Turismo( را معرف�ی کرده اس�ت. این مدل که در اصل ب�رای یک بازی 
ویدئویی طراحی ش�ده، می تواند به مخاطبان تا حدی از شکل ظاهری خودرو آینده  بوگاتی 

خبر دهد.

08

کره ای ها هم برای اینکه از رقبای اروپایی 
خود عقب نیفتند، از یک مدل مفهومی 
سوپراسپرت به نام N۲۰5۰ ویژن گرن 
توریسمو رونمایی کرده اند.

09

مرس�دس هم با م�دل مفهومی فوق الع�اده فضایی خ�ود، توجه همگان را ب�ه خود جلب 
 Intelligent Aerodynamic« ن�ام دارد که مخف�ف عب�ارت IAA ،کرد. این خودرو
Automobile« است. ظاهرا که در سرعت های زیاد، با فش�ردن یک دکمه یا به صورت 

خودکار، شکل بدنه خودرو تغییر می کند تا به ایروداینامیک بهینه برسد.

10
13

س�یتروئن هم مدلی مفهومی به نام »کاکتوس M« را معرفی کرده که خیلی شبیه به 
خودروهای مهربان مناسب برای استفاده در مناطق استوایی و ساحلی به نظر می رسد.

11

نیسان از مدلی مفهومی به نام »گریپز« )Gripz( رونمایی کرده که به نظر 
می رسد مدل بعدی خودرو اسپرت سری Z  این شرکت باشد.

12

هرچند از اولین باری که پژو »کوارتز« )Quartz( را دیده بودیم حدود یک سال 
می گذرد، ولی ظاهر عجیبش باعث شده که هنوز تماشای آن برایمان عادی نشود.

C-HR می توان�د   م�دل مفهوم�ی تویوت�ا 
SUV بعدی این شرکت باشد.

با 14خودرو برتر 

نمایشگاه  فرانکفورت 
آشنا  شوید
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مدیرعامل BMW در حال سخنرانی زمین خورد!
»هارلد کروگ��ر« )Harald Kruger( مدیر عامل BMW، روز سه ش��نبه در حالی که روی اس��تیج س��خنرانی 
می کرد، ناگهان زمین خورد. س��خنرانی او در نمایش��گاه خودرو فرانکفورت که بزرگ ترین نمایشگاه خودرو جهان 
 اس��ت انجام می ش��د. هارلد کروگر ۴۹ س��اله، خیلی وقت نیس��ت که مدیر عامل BMW ش��ده و این سخنرانی، 
جزء اولی��ن حضورهای رس��انه ای بزرگ او ب��ود. در حالی که لحظاتی بیش��تر از ش��روع س��خنرانی او در کنفرانس 
مطبوعاتی نگذش��ته بود، به یکباره غش کرد و همراهانش او را از س��الن بیرون بردند. س��خنگویBMW گفت که 
 حال مدیرعامل خوب اس��ت و بهتر هم می شود. با جس��تجو در اینترنت می توانید ویدئوی زمین خوردن مدیر عامل

BMW را  ببینید.

تاکسی های هیبریدی به تهران آمدند
در آس��تانه  ش��روع س��ال تحصیلی جدید، ش��هردار تهران از تعدادی واگن جدید مت��رو و البته 80 تاکس��ی هیبریدی 
رونمایی ک��رد؛ تاکس��ی های برقی-بنزینی ک��ه فصلی جدی��د را در تلاش ب��رای کاس��تن از آلودگی ه��وای پایتخت 
 ورق خواهن��د زد. این تاکس��ی ها از ن��وع تویوتا کمری هس��تند و نوع سیس��تم هیبری��دی آنها، برقی-بنزینی اس��ت. 
 بدین معنی که این خودروه��ا دارای موتورهای بنزینی و الکتریکی هس��تند و این دو موت��ور، در موقعیت های مختلف،  
به صورت ج��دا از هم یا ب��ا ه��م کار می کنند. باتری موت��ور الکتریک��ی نیز هنگام حرک��ت خودرو و ترمز گیری ش��ارژ 
 می ش��ود.طبق آنچه در گزارش ش��بکه خبر س��یما آم��ده، آلایندگ��ی ۶۶ دس��تگاه از ای��ن خودروها، به ان��دازه  یک 

دستگاه پیکان است. 

شبکه های اجتماعی

 Dislike فیسبوک به کلید 
مجهز می شود

 Mark( براس��اس اخب��ار منتش��ر ش��ده م��ارک زاکرب��رگ
Zuckerberg(، مدیرعام��ل فیس��بوک قص��د دارد یک ویژگی 
جدی��د را که کاربران زم��ان زی��ادی در انتظار آن بودن��د به دیگر 
ویژگی ه��ای ای��ن ش��بکه  اجتماع��ی اضافه کن��د. ای��ن ویژگی 
هم��ان کلید dislike اس��ت که بس��یاری از کارب��ران منتظر آن 
بودند.ش��اید برایتان جالب باش��د ک��ه بدانید قرار نیس��ت از این 
کلید ب��رای اهدافی مثل نپس��ندیدن پس��ت ها در فیس��بوک که 
 ممکن است شرایط نامناس��بی را برای صاحب مطلب فراهم کند، 

استفاده شود. 
براس��اس برنامه  ریزی های زاکرب��رگ، به نظر می رس��د هدف این 
کلید فراهم کردن گزینه های متنوع برای کاربران است تا واکنش 
و میزان علاقه  خود نس��بت به یک مطلب نوش��ته ش��ده را نشان 
دهند. او معتقد است معنی کلید dislike به آن صورتی که به نظر 
می رسد بد نیس��ت. نکته  مهم تر این است که فیسبوک قصد ندارد 
با اس��تفاده از کلید dislike ش��رایط را برای بی احترامی کاربران 
نس��بت به مطالب فراهم کن��د. مدیرعامل این ش��بکه اجتماعی 
به ط��ور خاص به ای��ن موضوع اش��اره ک��رده که قرار نیس��ت این 
ویژگی فیس��بوک را به مکان��ی برای بیش��تر یا کمت��ر رای ها در 
مورد مطالب تبدی��ل کند. او معتقد اس��ت کلی��د dislike برای 
بیان همدردی با کاربران در ش��رایط بد طراحی می ش��ود. به طور 
مث��ال، در صورتی که یک��ی از کارب��ران مطلب غم انگی��زی مانند 
شکس��ت در زندگ��ی و از دس��ت دادن کار خود را در فیس��بوک 
منتش��ر کند، کاربران برای به کار بردن کلی��د لایک در این مطلب 
احس��اس خوبی ندارند، برهمین اساس در این ش��رایط می توانند 
 از کلید dislike برای نشان دادن پشتیبانی و حس ناراحتی خود 

استفاده کنند.
 همان طور ک��ه می دانید، بیان کردن احساس��ات در ش��بکه های 
اجتماعی کار آس��انی نیست و مش��کلاتی را در پی خواهد داشت.

به گفته  مدیرعامل فیسبوک، این شبکه  اجتماعی در آینده امکان 
اس��تفاده از کلید dislike را به طور آزمای��ش فراهم خواهد کرد. 
البته در حال حاضر هیچ اطلاعاتی در مورد تاریخ رس��می ش��روع 
 مرحله  آزمایش��ی و عرضه عمومی این کلید در فیس��بوک منتشر 

نشده است.

اخبار موبایل

تصاویر LG Class منتشر شد
ش��رکت ال جی به تازگی یک آگهی تبلیغاتی برای معرفی رسمی 
جدیدتری��ن فبلت میان رده  خود منتش��ر کرده اس��ت. براس��اس 
 LG Class اطلاعات درج ش��ده در این آگهی، نام ای��ن محصول
 است و بدنه ای تمام فلزی دارد. این شرکت LG Class را در تاریخ 
30 ش��هریور )21 س��پتامبر( به طور رس��می رونمایی ک��رد. اگر 
 GeekBench خاطرتان باشد، پیش از این هم نتایج بنچمارک
یک محصول میان رده ال جی با ش��ماره مدل H7۴0 منتشر شده 
 LG Class بود. در حال حاضر با بررسی جزئیات س��خت افزاری
با نتایج بنچمارک منتش��ر ش��ده، می توان نتیج��ه گرفت که این 
محصول همان H7۴0 است. ال جی بدنه  این محصول را به صورت 
تمام فلزی طراحی و تولید کرده است. پیش از این سامسونگ هم 
برخی از محصولات سری گلکسی A را با بدنه ای تمام فلزی تولید و 
 GeekBench در بازار عرضه کرده بود. براساس نتایج بنچمارک
 به نظر می رسد شرکت سازنده در این محصول یک صفحه نمایش

5.7 اینچی با رزولوشن 1080p را به کار گرفته است. توان پردازشی 
این فبلت از طریق چیپ ست اسنپ دراگون ۶15 که از یک پردازنده 
هشت هسته  ای بهره می برد، تامین می ش��ود. از دیگر ویژگی های 
 این محصول میان رده  ش��رکت ال ج��ی باید ب��ه 2 گیگابایت رم، 
8 گیگابایت حافظه  داخلی و اندروید 5.1.1 لالی پاپ اش��اره کرد. 
همچنین به نظر می رس��د شرکت س��ازنده در این محصول از یک 
دوربین اصلی 12 مگاپیکسلی و یک دوربین سلفی 5 مگاپیکسلی 

استفاده کرده است.

برای یک ریی��س ای��ده آل بودن ش��رایطی لازم 
اس��ت که در صورت انجام آن می ت��وان به بهبود 
عملکرد کارکنان و پیش��برد اهداف دس��ت یافت. 
یک ریی��س ی��ا مدیرعام��ل بای��د کاری کند که 
کارمندانش از شرایط روحی بسیار خوبی برخوردار 
باشند. ش��رایط روحی مناس��ب باعث می شود که 
فعالیت مفید کارمندان در زمان کار بیش��تر شود 
 و آنها با علاق��ه بیش��تری کار خودش��ان را انجام 

دهند.
گوش کردن

اینک��ه ی��ک ریی��س بتواند ب��ه خوبی ب��ه حرف 
کارمندانش گوش کند، بس��یار خوب اس��ت؛ این 
کار باعث می ش��ود که همه روی او حساب ویژه ای 
باز کنند. ی��ک ریی��س می تواند با پرس��یدن نظر 
کارمندان��ش و گ��وش دادن به صحبت ه��ای آنها، 
روحیه کار تیم��ی را تقویت کن��د و بین خودش و 

سایر اعضای گروه اعتماد به وجود بیاورد. 
ی��ک رییس ب��ا گ��وش ک��ردن ب��ه صحبت های 
 کارمندان��ش می توان��د اطلاع��ات بس��یار زیادی 
به دس��ت بیاورد. با این کار می تواند به آنها بگوید 
 که چ��ه کاری انج��ام دهن��د و چ��ه کاری انجام 
ندهند.  وقتی یک رییس به حرف های کارمندانش 
 گ��وش می ده��د، کارمن��دان ه��م کاره��ای او را 

انجام می دهند. 
البته ب��رای اینکه بتوانی��د با صحبت ک��ردن نظر 
کارمندان را به سمت خود جلب کنید، باید کارهای 

زیر را انجام دهید:
- با زبان بدن حرف بزنید.

- روی یک موضوع تمرکز کنید.
- چیزهایی را که می شنوید با خود تکرار کنید.

- وقتی که یک ریی��س بتواند به خوب��ی به حرف 
کارمندانش گوش کند، می توان��د بین آنها اعتماد 
 به وجود بی��اورد. زمانی که اعتم��اد در یک محیط 
به وجود بیاید، می توانید تغییرات به وجود بیاورید. 
 ش��ما نتیجه رفتار خود را در محی��ط کار دریافت 

می کنید.

همیشه تیم خود را هدایت کنید
هیچ وقت نباید برای رسیدن به هدف های خودتان 

افراد را فدا کنید یا نباید فکر کنید که همه متوجه 
هدفی که شما برای شرکت دارید، شده باشند. باید 
در هر لحظه روی تیم توجه داشته باشید. با این کار 
می توانید از اش��تباهات آنها جلوگیری کنید و آنها 
را به مس��یر درس��ت وارد کنید. با هدایت درست 
می توانید کارمندان را به مس��یری که می خواهید 

هدایت کنید.

به خودتان اعتماد داشته باشید
باید در زم��ان انجام دادن وظای��ف مختلف تمرکز 
داشته باشید. یک رییس باید به خودش و به کاری 
که انجام می دهد اعتماد داشته باشد. یک مدیر در 
همه حال باید روی کارمندانش تمرکز داشته باشد. 
او باید بتواند چند کار را به شکل همزمان و به خوبی 

انجام دهد. 
مدیریت یک ش��رکت بس��یار س��خت است. یک 
مدیر تاثیرگذار می تواند کاری کند که مش��کلات 
خارجی به کارش آس��یب وارد نکن��د و همچنین 
 مش��کلات درون س��ازمانی ه��م مانع��ی ب��رای 

پیشرفت نشوند.

با کارمندانتان همدل باشید
ی��ک رییس بای��د بتوان��د در زم��ان مورد نی��از با 
کارمندانش همدلی کند و در ش��رایط سخت کنار 
آنها باشد. این کار بسیار مهم است. چنین رفتاری 
باعث می ش��ود که بتوانید همیش��ه ب��ا کارمندان 
خودتان ح��رف بزنید و درباره اتفاق��ات مختلف از 

آنها سوال کنید.

اطلاعات کافی داشته باشید
مدیران بای��د بدانند که هر کدام از کارمندانش��ان 
چه هدف هایی برای رس��یدن ب��ه موفقیت دارند. 
داش��تن چنین اطلاعاتی باعث می ش��ود که یک 
مدیر بتواند ش��رایط را ب��ه گون��ه ای اداره کند که 
 کارمن��دان از کاری ک��ه انجام می دهن��د، راضی 
باش��ند. برای اینکه یک ش��رکت به ه��دف اصلی 
 خودش برس��د، بای��د به ش��کلی مدیریت ش��ود 
 که کارمندانش هم به اهداف خودشان دست پیدا 

کنند.

یک رییس می تواند با پرس�یدن نظر کارمندانش و گوش دادن به صحبت های آنها، روحیه کار تیم�ی را تقویت کند و بین خودش و 
 س�ایر اعضای گروه اعتماد به وجود بیاورد. یک رییس با گوش کردن به صحبت های کارمندانش می تواند اطلاعات بس�یار زیادی 
به دس�ت بیاورد. با این کار می تواند به آنها بگوید که چه کاری انجام دهند و چه کاری انجام ندهند. وقتی یک رییس به حرف های 

کارمندانش گوش می دهد، کارمندان هم کارهای او را انجام می دهند

سی امین س��الگرد عرضه اولین ش��ماره از مجموعه بازی های 
»سوپر ماریو« برگزار ش��د. منظورمان همان بازی است که در 
کش��ور ما به اش��تباه آن را »قارچ خور« می نامند؛ آن هم روی 
کنسولی به اس��م »میکرو«. 30 سال اس��ت که از عرضه اولین 
شماره از مجموعه بازی های سوپر ماریو می گذرد. شما هم اگر 
س��ن تان به بازی کردن این عنوان قد می دهد، از خاطرات تان 

برای مان بگویید.
Super Mario Bros ب��رادران س��وپر ماریو« ی��ا هم��ان« 

بیشتر از یک بازی ویدئویی ساده است. 
کنس��ول  روی   1۹85 س��ال  در  ک��ه  ب��ازی   ای��ن 
Nintendo Entertainment System )ی��ا هم��ان 
NES( و فامی��کام عرض��ه ش��د، ی��ک تن��ه توانس��ت صنعت 
بازی های ویدئوی��ی را نجات دهد. در اوای��ل دهه 80 میلادی، 
آتاری ک��ه یک��ی از نام های ب��زرگ صنعت ب��ازی در آن زمان 
به ش��مار می رفت، با عرضه  بازی های بس��یار بد، این صنعت را رو 

به نابودی برده ب��ود. به همین خاطر هم بیش��تر ش��رکت های 
 بازی با توجه به شکس��ت بزرگ آتاری، در وضعیت نابس��امانی

به سر می بردند.
در چنی��ن ش��رایطی، س��وپر ماریو توانس��ت تنه��ا روی یک 
پلتفرم، ۴0 میلیون نسخه بفروشد؛ رکوردی که تا همین چند 
س��ال پیش شکسته نش��ده بود. بیشتر نش��ریات و تحلیلگران 
بازی ه��ای ویدئویی، س��وپر ماری��و را موثرترین ب��ازی تاریخ 
می دانن��د. س��وپر ماریو ن��ه تنه��ا صنع��ت و ب��ازار بازی های 
ویدئوی��ی را نج��ات داد، بلکه روند بازی اش س��بکی به اس��م 
پلتفرم دوبعدی را به طور گس��ترده ای به بازی ه��ای ویدئویی 
وارد ک��رد. بازی های��ی که پ��س از س��وپر ماریو عرضه ش��ده 
 بودند، نمی توانستند اش��تباهات گذشته ش��ان را تکرار کنند. 
سوپر ماریو سطح انتظارات را از رسانه ای به اسم بازی بالا برد و 
 کار شرکت های بازی سازی پس از س��وپر ماریو حسابی سخت 

شده بود.

نوستالژی دهه شصتی ها 
سوپر ماریو  30 ساله شد

پخش خودکار 
 ویدئوها را 
در اینترنت 

غیرفعال کنید

بیش�تر نش�ریات و تحلیلگران 

بازی های ویدئویی، سوپر ماریو را 

موثرترین بازی تاریخ می دانند.

س�وپر ماریو نه تنه�ا صنعت و 

بازار بازی های ویدئویی را نجات 

داد، بلکه روند بازی اش س�بکی 

به اسم پلتفرمر دوبعدی را به طور 

گس�ترده ای به بازی های ویدئویی 

وارد کرد؛  بازی هایی که پس از س�وپر 

ماریو عرضه شده بودند، نمی توانستند 

اشتباهات گذشته شان را تکرار کنند

,,

ویدئوهای فلش که در بعضی از 
صفحه های وب به طور خودبه خود 
شروع به پخش می کنند، باعث 

آزردگی بسیاری از کاربران می شود. 
اما راه  حل هایی وجود دارد که می توان 

از پخش اتوماتیک این ویدئوهای 
آزاردهنده که عمدتا تبلیغاتی هم 
هستند جلوگیری کرد. در ادامه 

راهکارهایی برای جلوگیری از پخش 
اتوماتیک ویدئو های HTML5 و 
فلش در مرورگرهای گوگل کروم، 

فایرفاکس، سافاری مایکروسافت اج 
و اینترنت اکسپلورر ارائه داده ایم. اگر 
شما هم از مزاحمتی که این ویدئوها 

هنگام گشت و گذار در وب ایجاد 
می کنند خسته شده اید، می توانید از 

این روش ها استفاده کنید.

گوگل کروم

 ایترنت اکسپلورر

 فایرفاکس

سافاری

مایکروسافت اج

1. در گوشه  بالا، سمت راست روی سه خط افقی کلیک کنید و 
 )Settings( »سپس در پنجره ای که باز می شود، »تنظیمات

را انتخاب کنید.
 Show advanced settings 2. به پایین صفحه رفته و روی

کلیک کنید و به قسمت Privacy بروید.
3. روی کلید طوس��ی رنگ Content settings کلیک کرده 
 Let me choose when to  گزینه Plugins و در قسمت

run plugin content را فعال کنید.

روی آیکون به شکل چرخ دنده در گوشه بالا سمت راست کلیک 
 Turn را انتخاب کرده و روی Safety کنید. س��پس گزینه ی

on Active X filtering کلیک کنید. 
این کار از پخش اتوماتیک محتوا جلوگیری می کند، اما احتمالا 
مشکل شما را به طور کامل حل نخواهد کرد. برای توقف کامل 

ویدئوها دستورالعمل زیر را انجام دهید:
 Manage add-onsرا باز کرده و Tools 1. در نوار منو، تب

را انتخاب کنید.
 Toolbars and 2. در پنجره ای که باز می شود چک کنید که
 Shockwave انتخاب شده باشد. سپس روی Extensions

Flash Object دوبار کلیک کنید.
3. در قسمت انتهای پنجره روی Remove all sites کلیک 

کنید تا پخش اتوماتیک ویدئوها را غیرفعال کنید.
جدیدترین نس��خه  فایرفاکس تنظیمات لازم ب��رای غیرفعال 
کردن پخش اتوماتیک ویدئو را ندارد. بنابراین بهترین راه برای 
غیرفعال کردن ویدئوهای HTML5 و فلش اضافه کردن یک 
افزونه است. افزونه Flash Stopper یک افزونه  رایگان است 
که مانع از پخش اتوماتیک ویدئوها می شود. با نصب این افزونه 
یک آیکون در نوار ابزار نمایش داده می شود که با آن می توانید 

تنظیمات دلخواهتان را انتخاب کنید.

1. در گوش��ه  بالا س��مت چ��پ روی Safari کلی��ک کرده و 
Preferences را انتخاب کنید.

Advanced ب��روی��د و گ������زین��ه ب���ه ت����ب  .2 
  Stop plug-ins to save power را فعال کنید.

3. به تب Security رفته و گزینه  Allow plug-ins را فعال 
کرده و بر روی Website Settings کلیک کنید.

 ۴. در س��ت�ون س��مت راس���ت ن��وع رس���انه ای را ک��ه 
می خواهید غیرفعال شود، پیدا کنید.

۴. اگر می خواهید محتوا را به طور دائمی غیرفعال کنید، گزینه 
 Block یا Ask را روی When visiting other websites

قرار دهید.
5. روی Done کلیک کنید.
Digital Trends :منبع

خوشبختانه مایکروسافت مس��دود کردن ویدئوهایی را که خود 
به خود پخش می شوند، در مرورگر» اج« آسان کرده است. با یک 
کلید ساده ش��ما می توانید بدون مزاحمت در وب گشت و گذار 
کنید. مایکروسافت »اج« گزینه ای دارد که از اجراشدن پخش 
کنن��ده ادوبی فلش جلوگی��ری می کند، اما اگر س��روکارتان با 
ویدئوهای HTML5 باش��د؛ فرمتی که این روزها غالبا از آن 
استفاده می ش��ود، کارتان کمی دشوار خواهد ش��د؛ زیرا »اج« 
قابلیت غیرفعال کردن کامل این ویدئوها را ندارد. با وجود این، 
راه هایی وجود دارد که تعداد این ویدئوهای مزاحم را کاهش داد.

 More actions 1. در گوشه بالا س��مت راس��ت روی کلید
کلیک کرده و Settings را انتخاب کنید.

 View بروی��د و روی کلید settings  2. به انته��ای پنج��ره
Advanced Settings کلیک کنید.

3. گزینه Use Adobe Flash Player را پیدا کرده و آن را 
غیرفعال کنید. 

)off کنید(

5 مهارتی که مدیران برای ارتباط با کارمندانشان نیاز دارند

سلام آقای مدیر 
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9 iOS   ترفندهایی برای بهتر کار کردن  با

لذت کارکردن آسان با اپل 
iOS 9 به ش�کل رس�می برای دس�تگاه های مختلف منتش�ر ش�د. اما این سیستم 
عامل جدی�د با ترفنده�ای مختلفی همراه اس�ت، اگ�ر از آنها اس�تفاده کنید، قطعا 
تجربه هیجان انگیزتری را به دس�ت می آورید. در ادامه ش�ما را با  ترفندهایی آش�نا 
می کنیم که می توانند کار کردن با این سیس�تم عام�ل را برای ش�ما راحت تر کنند.

بی دردسر از صفحه نمایش 
گوشی تان فیلم بگیرید

 آیا می توان برنامه های اپل را
 از روی آیفون پاک کرد؟

ب��ا نرم اف��زارADV Screen Recorder ب��دون روت کردن 
دس��تگاه اندرویدی، از صفح��ه نمایش آن فیلمب��رداری کنید.

همیش��ه ممکن اس��ت ش��رایطی پی��ش بیای��د ک��ه بخواهید 
 از صفح��ه نمای��ش تبلت ی��ا گوش��ی اندروی��دی خ��ود فیلم 

بگیرید.
برنام��ه ADV Screen Recorder یک نرم اف��زار خوب در 
این زمینه اس��ت. تاکنون برنامه های مختلفی برای ضبط فیلم از 
روی صفحه نمایش منتشر ش��ده که هیچ کدام آنها کارایی لازم 
را نداشتند. بسیاری از کاربران گوشی خودش��ان را به کامپیوتر 
متصل می کنند و به وسیله برنامه های مختلف سعی می کنند از 
صفحه نمایش آن فیلم بگیرند. این روش یک��ی از بهترین راه ها 

برای ضبط ویدیو از روی صفحه نمایش است.
به تازگی برنامه ای ساخته ش��ده که یک راه جدید در این زمینه 
به وجود آورده اس��ت. این برنامه کهADV نام دارد مدتی پیش 
روی پلی استور قرار گرفت و کاربران به وس��یله آن می توانند به 
راحتی از صفحه نمایش گوش��ی یا تبلت خودشان فیلم بگیرند. 
 ویدیوهایی که این برنامه ضبط می کن��د، دارای لگ و افت فریم 

نیست.
حتی این برنامه به کاربران اج��ازه می دهد که بتوانند روی فیلم، 
مطلب یادداش��ت کنند. این قابلی��ت برای س��اخت ویدیوهای 
آموزشی بسیار مناسب خواهد بود. برای استفاده از این نرم افزار 

نیازی به روت کردن گوشی  نخواهید داشت.
 برنامه ADV Screen Recorder روی گوشی هایی با اندروید 

5.0 و 5.1 نصب می شود.
کار کردن با این اپلیکیشن بسیار راحت اس��ت. تنها کافی است 
آن را روی گوش��ی خود نصب و راهنماه��ای آن را مطالعه کنید. 
س��پس می توانید از صفحه نمایش فیلمب��رداری کنید. این کار 
کمی از سرعت گوش��ی کم می کند، اما در آخر یک ویدیو بسیار 
باکیفیت را به نمایش در می آورد. به وسیله انگشت خودتان هم 
 می توانید روی صفحه نمایش بنویس��ید و آنها را به سرعت پاک 

کنید.

اپل ب��ه فکر راهکاری اس��ت تا کارب��ران بتوانن��د نرم افزارهای 
پیش فرض نصب شده  روی آیفون را پاک کنند .  

تا این لحظه کارب��ران آیفون نمی توانس��تند برنامه هایی که به 
شکل پیش فرض از  س��وی اپل برروی آیفون نصب شده بودند 

را پاک کنند. 
از س��مت دیگر کاربران  اندروید می توانس��تند برنامه هایی که 
ش��رکت های س��ازنده به ش��کل پیش فرض روی  گوشی های 

خودشان نصب کرده بودند را حذف کنند . 
   PodcastsوTips    ،Compass  ،  Stocksبرنامه هایی مانند
 از جمله  نرم افزارهایی هستند که به شکل پیش فرض روی آیفون 

قرار گرفته اند و  نمی توان آنها را حذف کرد. 
به تازگی تیم کوک، مدیر عامل اپل گفته اس��ت که  آنها درحال 
بررسی این موضوع هستند و ش��اید در آینده امکان حذف این 

 برنامه ها به کاربران داده شود. 
کوک گفت: او از مشکل کاربران باخبر است و  می داند که مردم 
نمی خواهند از این نرم افزارها اس��تفاده کنن��د. به همین دلیل 
اپل  درحال بررس��ی این مش��کل اس��ت تا کاربران بتوانند این 
 برنامه ها را پاک و یا  نرم افزارهای دیگ��ری را به جای آنها نصب 

کنند . 

 به ظرفیت حافظه آیفون 
اضافه کنید

آیف��ون 16 گیگابایتی، ارزان قیمت ترین مدل آیفون اس��ت که 
می توان خریداری کرد. قطعا بس��یاری م��دل 64 گیگابایتی را 
ترجیح می دهند، اما تفاوت قیمت میان این دو مدل بسیار زیاد 
است؛ که همین یک عامل بازدارنده برای تهیه  این مدل می شود. 
با این اوصاف، بس��یاری از افراد به س��راغ م��دل 16 گیگابایتی 
می روند، با این امید که ظرفیت کافی ب��رای ذخیره  برنامه ها و 

فایل ها داشته باشند.
حالا اگر شما آیفون 16 گیگابایتی دارید یا می خواهید این مدل 

را تهیه کنید، خبر خوبی برای شما داریم. 
شرکتی به نام »فوتوفست« PhotoFast اخیرا یک ابزار جانبی 
برای آیفون به نام »مکس اکستریم« Max Extreme معرفی 
کرده است. مکس اکستریم یک درایو کوچک فلش است که از 
طریق درگاه Lightning به دستگاه iOS شما متصل می شود.

کاربران می توانند داده ها را با س��رعت 85 مگابای��ت بر ثانیه از 
گوشی هایش��ان به این درایو منتقل کنند. سپس می توانند این 
دس��تگاه را از طریق یک درگاه USB 3.0 به کامپیوتر متصل 

کرده و داده ها را به آن منتقل کنند.
 microSD گرچه این دس��تگاه به راحتی داش��تن یک کارت
نیس��ت، اما می تواند برای کاربران آیفون مفید باشد. همچنین 
مکس اکستریم می تواند به درد عکاسان بخورد که می خواهند 
تصاویر ویرایش شده شان را از دس��تگاه های موبایل به لپ تاپ 

منتقل کنند. 
مکس اکستریم فوتوفست در مدل های 32 و 64 گیگابایتی، به ترتیب 

با قیمت های170 و270 دلار عرضه خواهد شد.

4 نکته  مهم که موقع شارژ گوشی های  مان رعایت نمی کنیم

من شارژ خوب می خواهم 
اغلب افراد از باتری گوشی های هوشمندشان شکایت می کنند که به سختی یک روز دوام می آورد. اما در واقع مقصر اصلی تاحدودی 
خود کاربر است؛ زیرا با نحوه  درست شارژ کردن گوشی آشنا نیست. عده  زیادی از کاربران این باور را دارند که شارژ کردن گوشی 
برای مدت اندکی می تواند به باتری صدمه بزند. این دسته از افراد فکر می کنند که باتری گوشی حتما باید خالی شود تا آن را شارژ 
کنند. اما این باور کاملا اشتباه است. در وب سایتی به نام Battery University شرح داده شده که باتری های لیتیومی به کار رفته 
در گوشی های هوشمند »استرس« خاص خود را دارند. درست مثل انسان ها، استرس پی در پی می تواند به عمرباتری گوشی شما 
در دراز مدت آسیب بزند. اگر می خواهید باتری گوشی تان را در شرایط خوبی نگه دارید، باید تغییراتی در شارژ کردن گوشی تان 

ایجاد کنید.

اگ��ر برنامه iBooks را روی گوش��ی خود داش��ته 
باش��ید، می توانی��د از تمام صفح��ات وب یک فایل 
PDF درست کنید. کافی اس��ت برنامه سافاری را 
 PDF باز کنی��د و صفحه مورد نظر را ب��ه یک فایل

تبدیل کنید. 
اینچنین بس��یاری از فای��ل ها در ای��ن فرمت قابل 

دسترس برای کاربران آیفون خواهد بود.

اپل هزینه استفاده از سرویس iCould را کاهش داده 
اس��ت. همچنان کاربران پنج گیگابایت فضای رایگان 

روی این سرویس ابری دارند. 
برای اس��تفاده از50 گیگابایت باید ماهانه 0.99 دلار 
بپردازید. برای داشتن200 گیگابایت باید ماهانه 2.99 

دلار بپردازید.
 همچنین با پرداخت ماهانه 9.99 دلار می توانید به یک 

ترابایت فضا دسترسی داشته باشید.

اگر از صفحه کلی��د فیزیکی برای آی پد اس��تفاده می کنید، 
می توانید از همان کلیدهای میانبری که روی سیستم های 

مک استفاده می کردید، استفاده کنید. 
 به طور مثال با نگه داشتن دکمه هایCommand +Tab و

 Command + C می توانی��د صفح��ه کلید خ��ود را به 
وس��یله بلوتوث به آی پد متصل کنید. با نگه داشتن کلید 
Option، Command یا Control Key می توانید 

به لیست دکمه های میانبر دسترسی داشته باشید.

در زمان وارد کردن پس��ورد، همیشه حرف اول 
برای مدتی نمایش داده می شود. اگر می خواهید 
این موض��وع را غیرفع��ال کنید باید به قس��مت 
 General بروی��د و وارد قس��مت Settings
بشوید. سپس به منوی keyboard وارد شوید 
و گزین��ه Character Preview را غیرفعال 

کنید.

در سیس��تم عامل iOS 9 می توانی��د اعلان ها را 
دس��ته بندی کنید. با ای��ن کار می توانید گروهی 
از اعلان ها را در یک زمان خاص مش��اهده کنید. 
می توانی��د اعلان ه��ای iMessage، توییت��ر و 
خبرها را در یک گروه ق��رار دهید تا در یک لحظه 

آنها را ببینید. 
 در ش��کل روبرو نمونه از این قابلیت را مش��اهده

می کنید. به نظر ما همین حالا این سیستم عامل 
را نصب کنید. 

در iOS 9 دیگر لازم نیس��ت که عکس ها را تک تک 
انتخاب کنید. تنها کافی اس��ت انگشت خود را روی 
تصاویر حرکت دهید تا چند عکس پش��ت س��ر هم 
انتخاب ش��ود. بدی��ن ترتیب کارب��ران آیفون دیگر 
مشکلات قبل را نخواهند داش��ت. البته باید منتظر 
بمانیم و ببینیم که آیا سامسونگ که رقیب مستقیم 
اپل در سیستم عامل اندروید است، این قابلیت را از 

توسعه دهندگان اندروید می خواهد یا خیر.

به سرعت یک فایل PDF  درست کنید

هزینه استفاده از iCloud  کاهش پیدا می کند

صفحه کلید برای آی پد رمز عبور خود را غیرقابل خواندن کنید

اعلان ها را دسته بندی کنید

انتخاب کردن چند عکس راحت تر می شود

رکورد سریع ترین دوچرخه دنیا شکسته شد
سریع ترین دوچرخه  دنیا با س��رعت 136 کیلومتر در س��اعت حرکت می کند. »تاد ریکارت« توانست در این 
وسیله  نقلیه، با رسیدن به سرعت 85.71 مایل درساعت )136 کیلومتر در ساعت(، رکوردشکنی کند. ریکارت و 
تیم اش که AeroVelo نام دارد، وسیله  نقلیه شان را در مسابقه »سریع ترین خودرویی که با نیروی انسان حرکت 
می کند« شرکت داده اند. این مسابقه هر ساله در نوادا برگزار می شود. رکورد قبلی 83.13 مایل در ساعت بود. 
دوچرخه  تیم AeroVelo، ساختاری گلوله مانند دارد و بدنه  فیبر کربن اش وزن کمی به آن می دهد. داخل این 
دوچرخه، راننده به صورت خوابیده قرار می گیرد. در مقابل راننده، صفحه  نمایشی قرار دارد که بیرون دوچرخه 
را نشان می دهد. راننده هم باید تمام مدت پدال بزند.تیم AeroVelo سال 2010 هم توانست هواپیمایی را 
با بال زدن برای 19 ثانیه در هوا نگه دارد و رکورد شکنی کند.تصویری که می بینید، مربوط به مسابقه  این تیم 

با دوچرخه شان در سال 2010 است.

جگوار، رکورد گینس را شکست
شرکت جگوار، به تازگی از خودروی شاسی بلند لوکس خود با نام F-Pace، رونمایی کرده است. این خودرو در بدو ورد یکی از 

رکورد های بزرگ کتاب گینس را شکسته است. 
F-Pace بعد از یک آزمایش سخت، توانست در یک مسیر loop )یک مسیر 360 درجه  که شباهت زیادی به مسیر قطارهای 
هوایی شهربازی دارد( با ارتفاع 19.08 متر، فشار جانب به مرکزی معادل 6.5G را تحمل کند. این عدد در کتاب گینس یک 
رکورد جدید به حس��اب می آید. این موتور که توان خروجی اش به180 اسب بخار می رسد؛ تنها در 8.2 ثانیه، می تواند سرعت 

خود را از صفر به 100 کیلومتر بر ساعت برساند.
از دیگر مشخصات فنی این خودرو می توان به پشتیبانی از فناوری چهارچرخ متحرک )all-wheel drive( در صورت نیاز،  

فناوری ترمز AEB )ترمز اضطراری هوشمند(، سیس��تم مسیریاب هوشمند و... اش��اره کرد. قیمت تعیین شده برای جگوار 
F-Pace، از40.990 تا 56.700 دلار، بسته به قابلیت ها و موتور انتخاب شده توسط کاربر، است.

معرفی اپلیکیشن

متصل ماندن گوشی به برق آن هم در حالی که شارژ دستگاه 
کامل ش��ده، در دراز مدت به باتری صدمه می زند. وقتی که 
شارژ گوشی به 100 درصد می رسد، در حالت اتصال به برق، 

ذره ذره شارژ می شود تا در100 درصد بماند. این باعث 
می شود باتری در شرایطی 

با استرس بالا قرار گیرد 
که به نوبه  خود مواد 

ش��یمیایی درون 
آن را فرس��وده 

می کند.

اینکه گوش��ی خود را در طول روز ه��ر از گاهی به برق وصل 
کنید، بسیار بهتر از این است که بگذارید شارژ آن خالی شده، 
تا آن را برای یک مدت طولانی شارژ کنید. بهترین حالت این 
است که گوشی خود را پس از کم شدن10 درصد از باتری آن، 
شارژ کنید. بدیهی است که این کار برای بسیاری از کاربران 
میسر نیس��ت؛ بنابراین هر وقت که می توانید گوشی خود را 
به برق وصل کنید. ای��ن را بدانید که چند ب��ار وصل کردن 
گوشی تان به برق در طول روز هیچ مش��کلی ندارد. این کار 
نه تنها باعث می شود باتری برای مدت طولانی تری عملکرد 
بهتری داشته باشد، بلکه آن را در شرایط خوب نگاه می دارد.

 Battery وب س��ایت  براس��اس 
University، احتیاجی نیس��ت 
لیتیوم به طور کامل ش��ارژ شود، 
البته بهتر اس��ت که کامل شارژ 
نش��ود؛ زیرا ولتاژ بالا در باتری 

اس��ترس ایجاد می کند که 
به فرسوده ش��دن آن 

در دراز مدت منجر 
می شود.

 باتری گوش��ی های هوش��مند به حرارت حس��اس هستند.
به همی��ن دلی��ل بهتر 
است قاب گوشی خود 
را به هنگام شارژ جدا 
کنید؛ به خصوص اگر 
قاب گوش��ی تان عایق 

گرماست. اگر در هوای 
گ��رم بی��رون هس��تید، 

گوش��ی خود را بپوشانید تا 
از باتری آن محافظت کنید.

 وقتی گوشی به طور کامل شارژ شد
 آن را از پریز برق بکشید

 هر وقت که امکانش را داشتید
 گوشی خود را به برق وصل کنید

 سعی کنید گوشی خود را 100 درصد
 شارژ نکنید

 نگذارید گوشی تان 
داغ شود

دانستنی های اپل
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عشق یعنی یک استخوان و یک پلاک 

سال های سال تنهای تنها زیر خاک... 
روابط عمومی شرکت توزیع برق استان اصفهان

زندگی بی شهادت، ریاضت تدریجی 
برای رسیدن به مرگ است.

اداره کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان اصفهان 

هـفتـه
 دفاع مقدس 
گرامی باد 

شهادت را نه در جنگ، در مبارزه می دهند
ما هنوز شهادتی بی درد می طلبیم 

غافل که شهادت را جز به اهل درد نمی دهند...

اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان ناحیه 2 اصفهان 

جلسه مجمع عمومی عادی س�الیانه نوبت دوم شرکت تعاونی 
مصرف تاکسیرانی ش�اهین شهر راس س�اعت 10:00 صبح روز 
جمعه مورخ 1394/07/17 در محل ش�اهین شهر خیابان عطار 
چهارراه عطار شریفی جنب دارالقران طبقه پایین محل شرکت 
تعاونی مصرف تاکسیرانی شاهین شهر تشکیل می گردد.  لذا از 
کلیه اعضا دعوت می شود   با در دست داشتن کارت و یا دفترچه 
عضویت راس ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانید و یا 

وکلای خود را کتباً معرفی نمایید.
دستور جلسه:

1- گزارش هیات مدیره و بازرسان 
2- طرح و تصویب ص�ورت های مال�ی 1393 و تصویب بودجه 

سال جاری شرکت 
3- ارایه گزارشات تغییر اعضا و سرمایه شرکت

4- انتخاب اعضای اصلی و علی البدل بازرس/ بازرسان
5- تعیین خط مشی شرکت 

هیات مدیره شرکت تعاونی مصرف تاکسیرانی شاهین شهر

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه نوبت دوم 
شرکت تعاونی مصرف تاکسیرانی شاهین شهر 

اس��تاندار اصفه��ان در نشس��ت خبری خ��ود با 

تی
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خبرنگاران در پاسخ به چگونگی برگزاری جشنواره 
فیلم کودک و نوجوان گفت: برای اجرای جشنواره 
در اصفهان مصوبه دولتی وجود دارد؛ اما امسال به 
خاطر برخی بی تدبیری های سازمان سینمایی و 
سازمان فارابی، بخش نوجوان به صورت آزمایشی 
 و موقت��ی در همدان و بخش ک��ودک در اصفهان برگزار

 می شود تا بعد از جشنواره برای برگزاری جشنواره تصمیم 
گیری شود.

برای مشخص شدن آنچه اس��تاندار اصفهان از آن تحت 
عنوان» بی تدبیری ها« ی��اد می کند و ب��رای ارزیابی از 
 آنچه در جشنواره کودک و نوجوان امسال رخ داده است

به سراغ مسوولان مربوطه این جشنواره رفتیم تا از کم و کیف 
ماجرا مطلع شویم.

ابتدا با بخش ارتباطات و اطلاع رس��انی بنیاد سینمایی 
فارابی در تهران تماس گرفتیم که به دلیل مش��غله زیاد 
برای برگزاری نشس��ت خبری دبیر جش��نواره کودک 
و نوجوان در روز آین��ده، از ارتباط ب��ا مدیرعامل بنیاد و 
مسوولان مربوطه جهت پاسخ به س��وال ما درباره علت 
برگزاری جش��نواره نوجوان در همدان امتناع ورزیدند و 
گفتند: همه از جمله مدیرعام��ل بنیاد فارابی درگیر این 
نشست هس��تند و بعد از برگزاری این نشست پاسخگو 

خواهند بود!
با این وجود بازهم ناامید نشدیم و مستقیما به سراغ دبیر 
بیست و نهمین جشنواره بین المللی فیلم های کودکان و 
نوجوانان علیرضا شجاع نوری رفتیم و طی تماس تلفنی 
که با ایشان داشتیم از علت برگزاری جشنواره در همدان 
سوال پرسیدیم که وی علیرغم گرفتاری بسیار و داشتن 
جلسات متعدد به سوال ما پاسخ داد و اظهار داشت: بنده 
به شدت درگیر برگزاری نخستین المپیاد فیلمسازی و 
بیست و نهمین جشنواره بین المللی فیلم های نوجوانان 
در همدان هستم و وقت پاس��خگویی به این سوال اصلا 
مناسب نیست و باید این س��وال یا یک ماه پیش مطرح 
می ش��د، یا بعد از برگزاری جشنواره فیلم های نوجوانان 
درباره آن صحبت کرد، این را هم باید بگویم بنده خیلی 
در جریان کم و کیف تصمیم های بنیاد سینمایی فارابی 
و قول و قرارهایشان با مسوولان شهری اصفهان نیستم، 
ولی اگر خیلی کوتاه بخواهم به سوال شما پاسخ بدهم باید 

بگویم که یکی از دلایلی که مطرح شد، بحث پر بودن هتل 
ها در اصفهان بود! لذا جشنواره نوجوان به همدان منتقل 
ش��د و برگزاری جش��نواره کودک در تاریخ مشخص در 

اصفهان برگزار خواهد شد.
برای روش��ن ت��ر ش��دن موض��وع به س��راغ مس��وولان 
اصفهانیجش��نواره کودک رفتیم که سرشان خلوت تر، 
اماپاسخگو بودند. ابتدا به س��راغ سید مجتبی شهیدی، 
دبیر اجرایی دوره قبلی جش��نواره ک��ودک و نوجوان و 
مسوول دبیرخانه دائمی کودک و نوجوان رفتیم که وی 
در این خصوص گفت: این قضیه به بنیاد سینمایی فارابی 
برمی گردد. طبق جلس��ه ای که با حضور رییس سازمان 
س��ینمایی کش��ور، مدیرعامل بنیاد س��ینمایی فارابی، 
رییس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر اصفهان، 
شهردار اصفهان، مدیرکل ارشاد استان اصفهان و معاون 
فرهنگي اجتماعي ش��هرداري اصفهان، در اصفهان بود؛ 
قرار بر این شد که جشنواره در این شهر برگزار شود، فقط 
راجع به زمان برگزاری در مهرماه یا اردیبهشت ماه سال 
 آینده قرار شد که بنیاد فارابی به جمع بندی برسد و به ما

 خبر بدهد.

 این تصمیم به استاندار هم اعلام شد و از این اتفاق بسیار 
اس��تقبال کردند، اما بعد از دو، سه هفته و علیرغم توافق 
و تعهد ص��ورت گرفته برای برگزاری جش��نواره کودک 
و نوج��وان در اصفهان، بنی��اد س��ینمایی فارابی بدون 
مش��ورت با ما تصمیم گرفت جش��نواره را دو تکه کند؛ 
یکی با عنوان جش��نواره نوجوان در هم��دان و دیگری 
 جش��نواره ک��ودک در اصفهان ک��ه به ص��ورت دوره ای

و هر دو س��ال یکبار برگزار ش��ود، یک س��ال جشنواره 
کودک و یک س��ال جش��نواره نوجوان، که ای��ن اقدام 
 در شأن و ش��خصیت س��ینمای ایران و بنیاد سینمایی

 فارابی نبود. 
شهیدی همچنین در پاس��خ به پیش��نهاد تغییر زمان 
جشنواره و برگزاری آن در اردیبهشت سال آینده گفت: 
ما از جشنواره بیست وپنجم به بعد ریل گذاری جشنواره 
را خیلی محکم و قوی انجام داده بودیم و اصلا با برگزاری 
جشنواره در مهرماه مشکلی نداشتیم و کاملا آمادگی لازم 
را داشتیم و پیشنهاد برگزاری جشنواره در اردیبهشت ماه 
اصلا توس��ط خود بنیاد فارابی مطرح شد که ما در هر دو 

صورت آماده برگزاری بودیم.

 بعد از شهیدی به سراغ علی قاسم زاده، معاون فرهنگي 
اجتماعي شهرداري اصفهان رفتیم و درخصوص جشنواره 
از او س��وال پرس��یدیم. وی در یک گفت وگ��وی تلفنی 
صحبت ه��ای  ش��هیدی را تصدیق ک��رد و گفت: طبق 
آخرین جمع بندی در جلسه ای که در اصفهان با حضور 
دکتر ایوبی، رییس س��ازمان سینمایی کش��ور و تابش، 
مدیرعامل بنیاد س��ینمایی فارابی داش��تیم، قرار بر این 
شد که جش��نواره کماکان در اصفهان باشد، فقط روی 
برگزاری آن در مهرماه یا اردیبهش��ت ماه، قرار ش��د که 
در تهران یک جمع بن��دی بین بنیاد فارابی و س��ازمان 
س��ینمایی صورت بگیرد و تصمیم آن ب��ه اصفهان ابلاغ 
شود. لذا ما پیرو این جلس��ه منتظر اعلام زمان از سوی 
تهران بودیم که متاسفانه اعلام شد جشنواره تفکیک شده 
است و جشنواره نوجوان در همدان و جشنواره کودک در 

اصفهان برگزار می شود. 
قاس��م زاده همچنی��ن درخص��وص پیش��نهاد تاری��خ 
اردیبهشت ماه برای برگزاری جشنواره گفت: جابه جایی 
زمان برگزاری جشنواره به دو علت مطرح شد؛ یکی اینکه 
تعداد فیلم های رس��یده به تهران خیلی زیاد نبود و دوم 

اینکه وقتی تهران برای برگزاری جش��نواره جدی شد، 
تا مهرماه دو ماه بیش��تر فرصت نداش��تیم و بحث ش��د 
که اگر جشنواره در اردیبهش��ت برگزار شود، با کیفیت 
بهتری برگزار می ش��ود و فکر می کنم ه��ر دو طرف این 
نظر را داشتند؛ یعنی هم تهران علاقه مند بود جشنواره 
با تاخیر برگزار شود و هم اصفهان اعلام آمادگی کرد اگر 
جشنواره در اردیبهشت ماه برگزار شود مشکلی نخواهد 
داشت؛ اما اینکه ابتدا چه کسی پیشنهاد داد را حقیقتا به 
یاد ندارم، اما اصفهان برای برگزاری جشنواره در مهرماه 
 هم اصلا مشکلی نداشت و ما از ابتدای سال جاری با تهران 

درخصوص برگزاری جشنواره مکاتبه داشتیم.
 اولین مکاتبه در فرودین ماه بود که به  ایوبی اعلام کردیم 
هرچه س��ریع تر دستورتشکیل ش��ورای سیاست گذاری 
جش��نواره را ابلاغ کنند تا جش��نواره با کیفیت بهتری 
برگزار شود که متاسفانه پاس��خی دریافت نکردیم و در 
تیرماه پیرو نامه قبلی در خصوص شورای سیاست گذاری 
مجددا مکاتبه کردیم که بازهم پاسخی از سوی سازمان 

سینمایی و  ایوبی به ما ارسال نشد. 
قاسم زاده در پاسخ به شائبه پر بودن هتل ها در اصفهان 
توسط دبیر جش��نواره هم گفت: این ها دیگر توجیهات 

است و اصلا در آن جلسه بحث به اینجا نکشید.
دنهایت به سراغ حس��ینعلی آقاییان زاده، معاون هنری 
س��ینمایی اداره کل فرهنگ و ارش��اد اس��لامی استان 
اصفهان هم رفتی��م که وی در گفت وگ��وی تلفنی قول 
برگزاری جشنواره در اصفهان توسط سازمان سینمایی و 
بنیاد فارابی را تایید کرد و گفت: چیزی که الان ما به دنبال 
آن هستیم،  این است که جشنواره به اصفهان برگردد و 
صحبت هایی با علی جنتی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
در این زمینه انجام ش��ده اس��ت و تمام تلاش مجموعه 
سینمایی اصفهان  این است که جش��نواره به اصفهان و 
جایگاه اصلی خود برگردد و  وزیر ارشاد هم با این موضوع 
موافق هستند و امیدواریم این اتفاق هرچه زودتر بیفتد و 
آنچه در جشنواره نوجوان همدان در حال برگزاری است را 
ما به حساب جشنواره فیلم کودک و نوجوان نمی گذاریم 
 و این برند مخصوص اصفهان اس��ت و هیچ جای دیگری

 نمی تواند برود و در جش��ن ملی س��ینما که در 16 مهر 
برگزار خواهد شد احتمالا وزیر ارش��اد در این خصوص 

صحبت خواهد کرد. 

دبیر بیست و نهمین جشنواره فیلم کودک و  نوجوان دلایل انتقال به همدان را توضیح داد؛ 

شجاع نوری: هتل های اصفهان پر بود، جشنواره به همدان رفت !
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مدیر عامل شرکت آب منطقه ای اصفهان خبر داد؛

نصب 7000 کنتور هوشمند بر روی 
چاه های مجاز تا پایان سال

مدیر عامل شرکت آب منطقه ای اصفهان با اعلام خبر مسدود 
ش��دن562 حلقه چ��اه غیرمج��از در اس��تان اصفهان،گفت:  
برنامه ریزی کرده ایم در سال ۹۴ هفتصد حلقه چاه غیرمجاز در 
استان مسدود شود که تاکنون250 حلقه آن با اخذ مجوزهای 

قانونی و قضایی پر شده است.
 به گزارش اصفهان زیبا به نقل از روابط عمومی شرکت آب منطقه ای

اصفهان، دکتر مس��عود میر محمد صادقی از  پر و مس��دود شدن 
312 حلقه چاه غیرمجاز در سال 13۹3 خبر داد و در این خصوص 
خاطرنش��ان کرد: با همکاری مردم، کش��اورزان و دس��تگاه های 
 اجرایی اس��تان امیدواریم پرکردن چاه غیرمجاز برنامه ریزی شده، 

عملی شود. 
مدیر عامل ش��رکت آب منطقه ای اصفهان با اشاره به متوسط 
بارش ها در اس��تان اصفهان،گفت: در استان اصفهان میانگین 
بارش ها کمتر از متوس��ط و میانگین کشوری است و مدیریت 
مصرف و کنترل ذخایر  با جدیت و پش��تکار در اس��تان دنبال 

می شود.
وی با اعلام بارش متوسط120 میلیمتری در استان اصفهان،گفت: 
خشکسالی های پیاپی در این اس��تان باعث شده است مردم و 

کشاورزان به منابع آب زیرزمینی روی بیاورند.
میرمحمدصادقی خاطرنشان ساخت: در راستای حفاظت از منابع 
آب زیرزمینی موجود، تا کنون3300 کنتور هوش��مند بر روی 
چاه های مجاز نصب شده است و تا پایان سال ۹۴ این رقم با نظر 

استاندار به7000 می رسد.
وی در رابطه با دادن مجوز چاه جدید در اس��تان اطراف گفت: 
دادن مجوز جدید تنها برای آب شرب و برخی از صنایع کوچک 

و در دشت های آزاد به صورت محدود وجود دارد. 
 مدیر عامل ش��رکت آب منطقه ای اصفهان به ازدیاد برداش��ت از 
سفره های آب زیرزمینی اشاره کرد و افزود: این اضافه برداشت 
   EC مشکلات مختلفی را به دنبال دارد و مهم ترین آن بالا رفتن

آب یا پدیده شور شدن آب و پایین رفتن سطح سفره هاست.
میرمحمدصادقی تصریح کرد: یکی از کارهایی که شرکت آب 
منطقه ای در این سال ها بس��یار با آن درگیر است، کف شکنی 

چاه هاست.
وی راهکار مهم جلوگیری از اضافه برداش��ت آب، از چاه های را 
 نصب کنتورهای هوشمند آب و برق بر روی آنها دانست و افزود:
 این برداش��ت ها جریان آب رودخان��ه زاین��ده رود را به خطر

می اندازد؛ چرا که رودخانه زاینده رود مهم ترین تامین کننده 
منابع آب زیرزمینی در اصفهان است.

خبر

مس��وول واحد بهداش��ت ش��بکه دامپزشکی 
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اصفهان با بیان اینکه در ایام عید قربان افرادی 
که می خواهند دام ذبح نمایند باید در س��ایت 
ثبت نام کنند، اظهار داشت: با سایتی شدن ذبح 
دام، همه دام ها در محل مشخصی در کشتارگاه ها 

ذبح می شوند. 
دکتر مجید فلس��فی منش در گفت و گو با خبرنگار 
اصفهان زیبا، با بیان این مطلب افزود: فعالیت کمیته 
س��اماندهی کش��تار ویژه عید قربان از س��ال 88 با 
 اعضای تش��کل های خصوصی و دستگاه های دولتی

آغاز شد. 
وی ادام��ه داد: اداره پیش��گیری و تخلفات ش��هری 
ش��هرداری، رکن اصلی این موضوع اس��ت و در این 

زمینه با ما همکاری و تعامل بسیاری دارد. 
مس��وول واحد بهداشت ش��بکه دامپزشکی اصفهان 
گفت: دو ماه قبل از عید قربان جلساتی با برنامه ریزی 

برگزار می شود و این اقدام هر ساله در حال پیشرفت 
بوده است. 

فلس��فی منش با اعتقاد بر اینکه اطلاع رسانی بخش 
اصلی این موضوع است، تصریح کرد: تبلیغات شهری 
 و رسانه ای، تبلیغات فردی و جمعی، سامانه های پیام کوتاه

 و س��ایت های الکترونیک ب��رای اجرای ای��ن برنامه 
در تلاش هستند.

 وی با بیان اینکه محور تبلیغات اطلاع رسانی شهری 
برای مردم است، اظهار داش��ت: همه مردم باید آگاه 
ش��وند که کش��تار دام نباید در خانه ها انجام شود و 
از کش��تار دام در منازل و خیابان ها جلوگیری شود. 
مس��وول واحد بهداشت ش��بکه دامپزشکی اصفهان 

بیان کرد: تعدادی از سایت ها برای ذبح دام مشخص 
شده است که با نظارت شرعی و بهداشتی انجام می شود. 
برای فردی که بیشتر قصاب است پرونده ای تشکیل 
می شود و محلی را در کشتارگاه برای ذبح دام انتخاب 

می کند. 
فلسفی منش اذعان داشت: دام هایی که سلامت آنها 
از لحاظ جسمی تایید شده باشد به محل فرستاده می شوند 
و دام هایی ک��ه معیوب یا بیمار باش��ند برای ذبح رد 

صلاحیت می شوند.
وی ادامه داد: به قصاب مجوز یک روزه داده می شود تا 
تحت نظارت دامپزشکی این کار را انجام دهد و ناظران 
 از س��اعت ش��ش صبح تا 18 عصر برای بازدید به محل

 می آیند. برای هر س��ایت اکیپ های ثابت و سیاری در 
شبکه مستقر می ش��ود که به محل های مورد نظر می 

روند و نحوه کار را بازبینی می کنند.
مس��وول واحد بهداشت ش��بکه دامپزشکی اصفهان 
تصریح کرد: پنج اکیپ دولتی که در هر کدام دو نفر 
وجود دارد به سایت ها سرکشی می کنند و کشتار را از 
نزدیک می بینند. فلسفی منش اظهار داشت: ناظران 
بهداشت، محیط را کنترل می کنند و ناظران تعزیرات 
بر روی قیم��ت ها نظارت می کنند. از بهزیس��تی هم 
مددکارانی معرفی می شوند و گوشت ذبح شده برای 
مراکز بهزیستی به آنها داده می شوند. مسوول واحد 
بهداشت شبکه دامپزش��کی اصفهان گفت: ذبح دام 

برای عید قربان موضوع ارزشمندی است و امیدوارم 
مردم به این نقطه برسند که دام ها را در مقابل چشم 
مردم ذبح نکنند ک��ه برای کودکان و زن��ان صحنه ای 

دلخراش است. 
گفتنی است؛ مرکز بهداشت شماره یک و دو، مسوولان 
اتاق بازرگانی، صنعت، معدن و تجارت، اتحادیه گوشت 
قرمز، صدا و س��یما، کمیته امداد ام��ام خمینی)ره(، 
 اداره کل بهزیس��تی اس��تان اصفه��ان، م��ددکاری 
ام��ام زمان)عج(، س��ازمان تبلیغات اس��لامی، جهاد 
کشاورزی و تشکل هایی که با کشتار مرتبط هستند با 

یکدیگر همکاری می کنند. 
شایان ذکر است: هر سال در مراسم عید سعید قربان 
بس��یاری از حجاج با سنت حس��نه ذبح دام و به یاد 
حضرت ابراهیم)علیه الس��لام( که خداوند متعال بر 
او رحمتی عنایت کرد تا حضرت اسماعیل را قربانی 

نکند، این روز را گرامی می دارند.

مسوول واحد بهداشت شبکه دامپزشکی اصفهان:

ذبح دام سایتی شد

سردار امیری، جانشین پلیس راهور ناجا در واپسین 

ای
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روزهای تعطیلات تابستان در سفری به اصفهان اعلام 
کرد: بررسی صحنه تصادفات ش��هریور سال جاری 
نشان می دهد که تلفات ناشی از تصادفات در جاده های 
استان اصفهان 27درصد رشد داشته و این در حالی 
است که در پنج ماهه ابتدایی سال جاری در مجموع تلفات 
رانندگی۴درص��د کاهش داش��ته اس��ت. وی توضیح داد: 
بیشترین آمار تصادفات در روزهای ابتدایی شهریورماه اتفاق 
افتاده که کنترل ش��د، ولی ظرف س��ه روز اخیر نیز رش��د 
تصادفات اتفاق افتاده اس��ت. در جلس��ه ویژه پایان س��ال، 

فرماندهی انتظامی استان از ایجاد ایستگاه های سلامت در 
جاده های منتهی به اصفهان به عنوان برگ برنده ای یاد شده 
بود که باید به صورت دائمی در طول سال اجرایی شده و گویا 
در گیر و دار بودجه قرار داشت تا نهایی شود. فرمانده انتظامی 
استان اصفهان نیز در آخرین نشست خبری خود در سال جاری 
از وضعیت جاده های اصفهان ابراز نگرانی کرد. این در حالی 
 اس��ت که یکی از اهداف فرماندهی انتظامی اس��تان برای

س��ال جاری کاهش میزان تصادفات و بهبود وضعیت نقاط 
 حادثه خیز جاده های اصفهان بوده اس��ت. س��ردار امیری 
با بیان اینکه در روزهای آغازین شهریورماه افزایش تصادفات 

رخ داده است به دو مساله اساس��ی در اصفهان اشاره کرد و 
گفت: س��هم کش��ته های موتورسواران در س��ال جاری در 
شهرهای استان بالا بوده، به طوری که ۴2.5درصد کشته های 

تصادفات استان اصفهان سهم موتورسواران بوده است.
به گفته وی، میانگین کشته ها در شهرهای کشور 3۴درصد 

است و بنابراین مردم، مسوولان و رسانه ها باید برای رفع این 
معضل همکاری کنند. س��ردار امیری اعتقاد دارد که ایجاد 
مشوق های خاص برای موتورسواران جهت استفاده از کلاه 
ایمنی به همراه فرهنگ سازی و البته برخورد قاطع با خاطیان 
باید در دستور کار مسوولان قرار گیرد. جانشین پلیس راهور 

ناجا در بخش دیگری از سخنانش اعلام کرد: بالاترین سهم 
واژگونی خودروها در شهریور سال جاری با 67 درصد به جاده 
های اس��تان تعلق گرفته و این در حالی است که میانگین 
کشوری 36درصد بوده است. س��ردار امیری به مسوولان و 
اعضای شورای ترافیک استان تاکید می کند: شرایط نا امن 
جاده های اصفهان را اصلاح کنند. وی اس��امی شش استان 
کشور که بیشترین آمار تلفات رانندگی در آن رخ داده است 
را اعلام کرد و گفت: این شهرها به ترتیب عبارتند از: اصفهان، 
فارس، خراسان رضوی، همدان، آذربایجان غربی و کرمان. 
این مقام انتظامی تصریح کرد: در هر حادثه رانندگی به طور 

قطع سهم خطای هر دستگاه اعلام شده و با قاطعیت برخورد 
خواهد شد. وی تاکید کرد: برخورد قاطع با متخلفان، احترام 
به حقوق کس��انی اس��ت که قوانین را رعایت نمی کنند. در 
شهریورماه سال جاری ۴6۴ خودرو به دلیل داشتن دو تخلف 
همزمان توقیف ش��دند و در این راستا به ماموران پلیس راه 
دستور اکید داده شده تا با خودروهای متخلف بدون اغماض 
 برخورد ش��ود. س��ردار امیری از ایجاد خط تلفنی120خبر 
می دهد که در 18 استان کشور راه اندازی شده و بدین وسیله 
مردم می توانند از وضعیت راه، آب و هوا، شماره گذاری، صدور 

گواهینامه و... مطلع شوند.

شهریور؛ خونین جاده های اصفهان
آمار تلفات رانندگی در استان رشد کرد
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معاون تامین اجتماعی:
نحوه محاسبه حقوق بازنشستگی 

تغییر می کند
 معاون فنی و درآمد سللازمان تامین اجتماعی با اعللام این خبر به

برنامه ریزی های سازمان متبوعش در این مورد اشاره کرد و در پاسخ 
به این پرسش که آیا اشتغال به دو شغل تاثیری در افزایش حقوق دوره 
بازنشسللتگی دارد یا خیر؟ افزود: اگر بیمه شللده غیر از دو سال آخر 

خدمت، در دو جا کار کند تاثیری در بازنشستگی اش ندارد.
به گزارش اصفهان زیبا به نقل از مشرق نیوز؛ محمدحسن زدا درباره 
اینکه چرا تامین اجتماعی ماک تعیین حقوق بازنشسللتگی را دو 
سال پایان خدمت قرار می دهد نیز گفت: این موضوع فسادآور شده 
است و برخی از آن سوءاستفاده می کنند و بیشتر از حقوق واقعی شان 
دریافت می کنند؛ در حالی که برخی افراد هم به علت آنکه دوسال آخر 
خدمتشان حقوق کمتری نسللبت به قبل دریافت می کنند متضرر 
می شوند. معاون فنی و درآمد سازمان تامین اجتماعی با بیان اینکه 
تامین اجتماعی برای حل این مشکل برنامه ریزی کرده است، گفت: 
جدولی تحت عنوان جدول امتیاز پردازی آماده کرده ایم تا بر اساس 
آن به همه سنوات خدمتی شاغان امتیازی تعلق بگیرد و جمع آن 

امتیازات حقوق بازنشستگی را معین کند تا عدالت هم رعایت شود.
وی افزود: در قانون برنامه پنجم یک مجوز نصفه و نیمه ای داده شده 
بود، اما در سیاست های برنامه ششم تکلیف شده است که دولت لایحه 
مربوطه را به مجلس ببرد. ما جدول و فرمول مربوطه را آماده کردیم که 
به محض تصویب برنامه ششم، به مجلس ارائه شود. اکنون برای همه 
جا افتاده است که دو سللال آخر بیمه پردازی برای تعیین مستمری 

محل اشکال است.

خبر اول روی خط خبر

 اصفهان؛ مهد هنر- صنعت فرش دسللتباف، 

دی
حم

از ا
این روزها منتظر تحول بزرگی است. سال ها مهن

بود که سایه تیره تحریم کسادی و بی رونقی 
بازار فرش دستباف را رقم زده بود و فعالان این 
حوزه نه تاب ترک شغل و حرفه خود را داشتند 
و نه از لحاظ اقتصادی قادر بلله تامین مخارج خود 
بودند؛ اما اکنون با لغو تحریم ها امید می رود، فرش 
دستباف اصفهان باز همچون گذشته رونق خود را در 

بازارهای بین المللی بازیابی کند.
فرش دستباف اصفهان سنتی ترین هنر اصفهانی است 
که از دیربللاز در تمام اطراف و اکناف جهان شللهرت 
داشته است و هر کسی دلش می خواهد در خانه خود 
فرش دستباف اصفهان را به عنوان یک هنر- صنعت 
زیبا و ماندگار داشته باشد. در سال های اخیر مسائلی 
همچون: افزایش نرخ تورم،تحریم و ثابت نبودن نرخ 
ارز باعث شد تا صنعت فرش دستباف ایران بیشترین 
صدمات را متحمل شود و این نابسامانی تاجایی پیش 
رفت که ایران بازارهای هدف خود برای فروش فرش 
دستباف را از دست داد و صادارت این کالای ارزشمند 

بسیارمحدود شد.
رییس اتحادیه تولیدکنندگان فرش دستباف اصفهان 
در گفت وگو با اصفهان زیبا با اشللاره به فضای پسللا 
تحریم ورود گردشگران به اصفهان بیان داشت: مسلما 
افزایش رفت و آمد توریست های خارجی به اصفهان 
زمینه ساز رونق بازار فرش دستباف خواهد شد و این 

موضوع امیدوارکننده است. 
عصاچللی ضمن بیللان اینکلله کاهش فللروش فرش 
دستباف در داخل کشللور کمی هم به تغییر فرهنگ 
مردم برمی گردد، ادامه داد: در گذشته، مردم داشتن 
 فرش دسللتباف را افتخار می دانسللتند، امللا اکنون

 دیدگاه ها تا حدود زیادی عوض شللده اسللت و اگر 
خانواده ای هم از لحاظ مالی توان خرید فرش دستباف 
را داشته باشد، ترجیح می دهد به جای آن برای خرید 
یک خودروی گران قیمللت هزینه بپللردازد و بدین 
ترتیب فرش دسللتباف از منللازل ایرانی هللا مهجور 

مانده است.
وی گفت: بلله هرحال امید اسللت با لغللو تحریم ها و 

گسترش روابط تجاری ایران، فرش دستباف اصفهان 
عزت و اقتدار پیشین خود را پیدا کند و روزهای خوبی 

را داشته باشد.
رییس اتحادیه تولیدکنندگان فرش دستباف اصفهان 
در خصللوص اهمیت فرش دسللتباف اصفهان گفت: 
ارزش و  اهمیت فرش دستباف اصفهان که یک هنر- صنعت 
اصیل ایرانی به شللمار می آید تا به حدی است که در 
حال حاضر در موزه های معتبللر و برتر دنیا در اروپا و 
آمریکا از آن نگهداری می شود و مردم جهان طرفدار 

فرش ایرانی هستند.
سعید عصاچی اظهارداشت: ارزش و اهمیت فرش دستباف 
مختص این روزها نیست، بلکه از دیرباز به عنوان کالایی 
بسیار ارزشمند توسط دیگر کشورها از ایران خریداری 
می شللده اسللت و حاکمان ایران نیز به کشللورهای 
دوسللت خود این کالا را هدیه می کردند که نشان از 

ارزش آن دارد.
وی ادامه داد: اکنون در استان اصفهان حدود13هزار 
دار قالی برپاست و تولیدکنندگان با تمام توان خود در 
حال تولید فرش هایی با کیفیت عالی، رنگ های روح 

نواز و ماندگاری بالا هستند.
رییس اتحادیه تولیدکنندگان فرش دستباف اصفهان 
عنوان کللرد: در دهه اخیر بازار فرش دسللتباف ایران 
روزهای بدی را پشت سرگذاشت؛ روزهایی که بسیاری 
از فعالان با سابقه این هنر- صنعت از رونق دوباره بازار 

ناامید شده بودند و تاش ما به جایی نمی رسید. 
عصاچی افزود: حتی در داخل کشور نیز مردم به علت 
عدم تمکن مالی، فرش دستباف را خریداری نمی کردند 
و این مهم تریللن هنر- صنعت ایرانللی به یک کالای 
تزیینی بدل شللده بود و تنها افراد بسیار متمکن می 

توانستند از آن استفاده کنند.
وی تصریح کرد: البته در حللال حاضر هم بازار فرش 
دستباف اصفهان حال خوشی ندارد، اما تمام امید ما 
به رونق صادرات است و گمان می رود با توسعه روابط 
تجاری ایران با دیگر کشورها باز هم، همچون گذشته 
فرش دستباف ایرانی جای خود را در بازارکشورهای 
اروپایی و آمریکایی بازکند و ارز خوبی برای کشور ما 

حاصل شود.

رونق؛ سوغات گردشگران به صنعت فرش دستباف استان

فرش بافان اصفهان دست به نخ می شوند

اکسپو

گروه مخابرات ایران برگزار می کند؛
شانزدهمین نمایشگاه ایران تلکام

گروه مخابرات ایران در شللانزدهمین نمایشللگاه بین المللی صنایع 
مخابراتی و اطاع رسللانی » ایران تلکام 2015 « با شللعار » اول ها، 
 رمز همدلی« از چهار تا هفتم مهرماه در محل دائمی نمایشگاه های 

بین المللی تهران شرکت می کند.  
به گزارش اصفهان زیبا به نقل از شللبکه خبری فناوری نوین، داوود 
زارعیان، رییس شورای سیاست گذاری گروه مخابرات ایران گفت: 
شرکت های مخابرات ایران، ارتباطات سللیار ایران، مخابرات استان 
تهران، تالیا، خدمات اول مخابرات، گروه کارخانه های شهید قندی، 
ضحی کیش، جیرینگ، آی سیما، شرکت های نوران، پرتو داده، تله 
پرومو، ثامن سپهر کیش و بهینه پردازش، مجموعه گروه مخابرات 
ایران را تشکیل می دهند که امسال نیز با حضور درسالن های شش 
و هفت نمایشللگاه، آخرین اقدامات و خدمات خود را در معرض دید 
عموم قرار می دهند. در همین راسللتا شرکت های مخابرات استانی 
در غرفه خدمات اول در نمایشگاه تلکام 2015 حضور خواهند داشت. 
زارعیان با بیان این موضوع که امسال ششمین سال متوالی است که 
شرکت های مخابراتی کشور در قالب گروه در نمایشگاه حضور دارند، 
گفت: عاوه بر شرکت های داخلی و خارجی، تعدادی از دانشگاه های 
صنعتی کشور، سایت های خبری و نشریات مرتبط با صنایع مخابرات 
نیز در نمایشگاه امسال حضور دارند.  همچنین کارگاه ها و سمینارهای 
آموزشللی و تخصصی از سللوی گروه مخابرات ایران در طول برپایی 

نمایشگاه برگزار می شود.
 وعده دیدار ما بخش رسللانه های ICT رویداد ایران تلکام 2015 از 
چهارم تا هفتم مهر 94 در سللالن شش، محل دائمی نمایشگاه های 

بین المللی تهران .

همیشلله یکللی از دغدغلله هللای پدیدآورندگان 
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محصللولات رایانه ای، بحث حمایللت از آثار بوده 
اسللت. با توجه به این مشللکل بود که آیین نامه 
 اجرایللی قانللون حمایللت از پدیدآورنللدگان

نرم افزارهای رایانلله ای در تیرماه سللال 1383  
تصویب و سازمان نظام صنفی رایانه ای تشکیل شد 
تا در جهت سللاماندهی، تعیین وظایف و نظم بخشی به 
هملله فعالیت هللای رایانلله ای و حمایللت از حقللوق 

پدیدآورندگان نرم افزار فعالیت کند.  
در این راسللتا، سللازمان نصر اصفهان نشسللت خبری 

برای بررسی عملکرد این سللازمان طی سال های اخیر 
برگزار کرد.

در ابتدای این نشست سید مرتضی میرعظیمی با اشاره 
به تشللکیل سللازمان نظام صنفی رایانه بر اساس قانون 
مجلس در سللال 84 افزود: این سللازمان که اکنون در 
 29 اسللتان فعالیت دارد برای نظم بخشللی و سازمان دهی

 فعالان بخش فناوری اطاعات و ارتباط بوده و به عنوان 
چتری برای حمایت از اعضایی اسللت که در این زمینه 

فعالیت می کنند.
رییس سللازمان نظام صنفی رایانه ای اسللتان اصفهان 
افزود: تاش کرده ایم طی10سللال گذشته اعضایی در 
زیرشاخه های مختلف داشللته و برای آنها فعالیت های 

مختلفی داشته باشیم.
در ادامه محمد اطرج، مسللوولیت کلی این سللازمان را 
نظم بخشللی و حمایت از حقوق پدیدآورندگان دانست 
و افزود: در کشللوری که فعالیت های دانش بنیان انجام 
 می شللود نیاز به امینت برای حمایت از پدیدآورندگان

 وجود دارد. 

رییس سازمان نصر استان اصفهان افزود: این سازمان تنها 
سازمانی رایانه ای است که رییس آن توسط رییس جمهور 

انتخاب می شود. 
اطرج با اشاره به عملکرد هیات مدیره های قبلی عنوان 
کرد: در دوره های ابتدایی بحث استقرار حائز اهمیت بود، 
اما در دوره فعلی بر توسعه اقتدار سازمان تمرکز داریم. 

وی افزود: سه استراتژی اصلی برای هیات مدیره چهارم 
تعیین شده است که توسللعه بازار به منظور توسعه بازار 
کسب و کار، توانمندسازی اعضای متناسب با علم روز و 
تمرکز بر روی خدمات نرم افزاری استراتژی های اصلی 

این سازمان است. 
در این نشسللت منیژه سلللطان الکتابی از شورای عالی 
انفورماتیک به عنوان گارانتی نرم افزارها یاد کرد و افزود: 
تولیدکنندگان را باید به سمتی سوق دهیم که تولیدات 
خود را به ثبت شورای عالی انفورماتیک درآورده تا منافع 

آنها محفوظ بماند. 

گزارش

تمرکز  برخدمات و حمایت از محصولات نرم افزاری
استراتژی نظام صنفی رایانه ای استان اعلام شد؛

  مزدا و فیات به بازار خودرو ایران برگشته اند
دنیای اقتصاد: در شرایطی که مشتریان ایرانی منتظر 
حضور بزرگان خودروسللازی دنیا در کشللور هستند، 
آمارهللای وزارت صنعت، معدن و تجللارت می گوید: 
مزدا و فیات پیش دستی کرده و به »جاده مخصوص« 
برگشته اند. طبق آمار، شرکت مزدای ژاپن که همکار 
»گروه بهمن« )یکی از شللرکت های بخش خصوصی 
خودروسللازی ایران(، به شللمار می رود، از دو، سه ماه 
پیش، مونتاژ محصولات خود را در ایران از سللرگرفته 
است. بر این اسللاس، طی دو، سلله ماه گذشته، 823 

دستگاه مزدا3 در گروه بهمن مونتاژ شده است.

  خبر خوش برای متقاضیان وام ازدواج
افکارخب�ر: مدیرکل اعتبارات بانللک مرکزی گفت: 
افرادی که قبل از سللال93 برای دریافت تسللهیات 
ازدواج ثبت نام کرده اند بانک هایی که در این خصوص 
عملکرد خوبی نداشللته اند تا دهم مهر ماه سال جاری 
مکلف شللدند تا نسللبت به پرداخت این تسللهیات 

اقدام کنند.
اصغر میر محمد صادقی گفت: اخیرا طبق بررسی های 
بخش اعتبارات بانک مرکزی، شش بانک بزرگ کشور 
تعدادی متقاضی دریافت تسللهیات قرض الحسللنه 
ازدواج از سال 93 به قبل در سامانه وجود دارد، بنابراین 
طی هماهنگی هایی که به عمل آمده، مقرر شد تا 10 
مهر 94 هیچ گونه متقاضی وام ازدواج در سامانه وجود 

نداشته باشد.

  اعتراف به  اینترنت بی کیفیت ایران 
تسنیم: وزیر ارتباطات ضمن تایید بی کیفیتی اینترنت 
ایران، دلایل این موضللوع را بیان کرد. محمود واعظی 
درخصوص اسف بار بودن وضعیت این شبکه جهانی در 
ایران گفت: بارها تاکید کرده ام که کیفیت اینترنت در 
ایران هنوز راضی کننده نبوده و سللرعت و کیفیت آن 

باید بهبود یابد.
وی عنوان کرد: اما این تغییر باید بر مبنای یکسللری 
از فعالیت های زیرسللاختی صورت گیللرد؛ اینکه یک 
فناوری خاص مثل نسل سوم و چهارم تلفن همراه در 
بهبود کیفیت اینترنت تاثیرگذار است امری کاما قابل 
قبول بود، ولی باید قبل از آن، زیرساخت های لازم آن 
باشللد تا امکان ورود این فناوری یا هر فناوری مشابه 

دیگر به وجود آید.

  سفر هیات تجاری هلند، آذر ماه به ایران 
تسنیم: رییس سازمان توسعه تجارت با اشاره به سفر 
هیات تجاری هلند به ایران در آذرماه، از سرمایه گذاران 

هلندی برای حضور در بازار ایران دعوت کرد.
ولی الله افخمی راد در دیدار با مارتین فن دن برگ، معاون 
اقتصادی وزیللر امور خارجه هلند ضمن اشللاره به روند 
مبادلات تجاری دو کشور در سللال های گذشته گفت: 
حجم تجارت غیرنفتی ایران و هلند در سال 1393 کمتر 
از300 میلیون دلار بوده است، در حالی که هشت سال 

قبل این رقم دو میلیارد و 300 میلیون دلار بود.
وی با تاکید بر اینکه سوابق دو کشللور از فراهم بودن 
زمینه های گسترده همکاری حکایت دارد، خاطرنشان 
کرد: مللا آماده ایم تا موانع پیللش رو را برطرف کنیم و 
میزان مناسللبات تجاری را به اندازه درخور دو کشور 

نزدیک سازیم.

  کاهش واردات قانونی تلفن همراه 
پول نیوز: آمارهای گمرکی نشللان می دهد که حجم 
واردات موبایل از مبادی قانونی طی پنج ماهه نخست 
امسللال نزدیک به 17 درصد و در مللرداد ماه به نصف 
کاهش یافته اسللت. این در حالی است که رییس کل 
گمرک معتقد است:  سیاست های گمرکی طی چهار ماهه 
نخسللت امسللال باعث افزایش واردات قانونی موبایل 

شده است.
کرباسیان با اشاره به دستور ستاد مبارزه با قاچاق کالا 
برای غیرفعال کردن موبایل هایی که از مبادی رسمی 
وارد کشور نشده اند، معتقد است که پروانه الکترونیکی 
گمرک و بارکد موبایل های وارد شده از مبادی رسمی 
به این سللتاد کمک می کند که موبایل های قاچاقی را 
شناسایی کنند و آنها را در کشللور فعال نکنند، که به 

گفته وی این کار از چند ماه آینده اجرایی خواهد شد.

  قاچاق سالیانه 8 میلیون حلقه لاستیک 
ایرنا: مدیرعامل اتحادیه سراسری شرکت های تعاونی 
لاستیک کشللور گفت: از 15 میلیون حلقه لاستیک 
وارداتی سللالیانه 7 میلیون حلقلله قانونی و 8 میلیون 
حلقه دیگللر از طریق راه های غیرقانونللی و به صورت 
قاچاق وارد کشور می شللود. محمدرضا آل سارا افزود: 
سالیانه نیاز کشور به انواع لاستیک خودروهای سبک 
و سنگین 30 میلیون حلقه است که 15 میلیون حلقه 
آن توسللط کارخانه های داخلللی و 15 میلیون حلقه 
دیگر به صورت وارداتی به کشللور وارد می شللود که 
8 میلیون حلقه آن قاچاق اسللت. وی با بیللان آنکه با 
 ادامه واردات قاچاق لاستیک همه کارخانه های داخلی، 
مصرف کننللدگان و دولللت متضرر می شللوند، گفت: 
نابسامانی در واردات لاسللتیک مقوله مهمی است که 

باید دولت به طور جدی از آن جلوگیری کند.

اتاق بازرگانی اصفهان میزبان اولین جلسه کمیته 
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جذب و توسللعه سللرمایه گذاری خارجی ذیل 
کمیسیون سرمایه گذاری و با دستور کار تعیین 
رییللس کمیته و بحللث و بررسللی چالش های 

سرمایه گذاری خارجی بود.
 تشکیل این کمیته که موضوع فعالیت آن این 
روزها موضوع داغ محافل اقتصادی کشور و استان 
شللده از هر حیث دارای اهمیت فراوان است و اتاق 
بازرگانی نیز در دوره فعالیت هیات رییسلله جدید 
تاش فراوانی به اسللتفاده از فضای پسللاتحریم و 
فرصت حضور هیات های خارجی در ایران و اصفهان 

کرده است.
به گفته سللهل آبادی نگاه به ماهیت کمیسللیون و 
کمیته ها در این دوره کاما تخصصی است و تاش 
می شود این اتاق های فکر بخش خصوصی بتوانند 
خوراک جلسات مهم استانی و کشوری نظیر شورای 
گفت وگو، مجمع نمایندگان و شللورای عالی کار را 

فراهم کنند.
قاسللمعلی جباری در این جلسلله گفت: نگاه ها در 
زمان پس از توافق وین به اقتصللاد ایران و خصوصا 
اصفهان به عنوان یکی از قطب های اقتصادی کشور 
عوض شده و همانگونه که در این مدت نیز مشاهده 
کردید کشورهای متعددی مایل به سرمایه گذاری 
در اصفهان شللده اند و بسیاری کشورهای دیگر نیز 

در راه هستند.
اصفهان با دارا بودن107 هزار کیلومتر مربع مساحت 
و جمعیت پنللج میلیون نفللری از نظر من در سللرانه 
کارگاه های صنعتی همچنان جای رشد بسیاری دارد 
و متاسفانه اخیرا تبلیغاتی در این مورد شکل گرفته که 
اصفهان را صنعتی و فراصنعتی می نامند و از اشباع آن 
سللخن می گویند، اما حقیقت امر این است که8500 
کارگاه و بنگاه صنعتی اصفهان در قیاس با جمعیت و 
مساحت آن کافی نیست و می بینیم که روند درآمدی 
منفی و جمعیت بالای متقاضی بیمه بیکاری در استان 

مؤید این مطلب است.
وی در ادامه با اشاره به الگوی نامتوازن صنعتی اصفهان 
افزود: توسعه و صنعتی شدن اصفهان صرفا در زمینه 
فولاد و چند صنعت دیگر بللوده در حالی که ما نیاز به 

توسعه همه جانبه داریم.
رییس کمیسللیون سللرمایه گذاری اتاق بازرگانی 
در اداملله گفللت: روند درآمللدی اصفهللان در این 

سال ها نزولی بوده و بیکاری استان نیز 1.8 درصد 
بیش از متوسللط بیکاری کشور اسللت و لزوما باید 

سللایر صنایع همچللون: صنایع غیرآلاینللده نظیر 
 آی تی، تولیللد نرم افللزار و صنایع پاک پیشللرفت 

داشته باشیم.
جبللاری از روند نامطلوب و ضعیف جذب سللرمایه 
در اصفهان نیز انتقاد کرد و حجم سللرمایه خارجی 
جذب شللده در اصفهان را در بازه پنج سللال، سال های 
86 الللی91 حدود پنللج میلیون دلار بللوده که در 
 قیاس بللا حجللم اقتصاد اصفهللان عللدد ناچیزی

 است.
 وی بللا معرفللی ظرفیللت و توانمنللدی هللای 
 اسللتان اصفهان گفت: اصفهان در بخش نسللاجی،

قطعات خللودرو، صنایع فلزی، فولادسللازی دارای 
توانمندی اسللت که مللی تواند زمینلله همکاری با 

فعالان اقتصادی رومانی را فراهم سازد.  
 جبللاری اشللاره ای نیللز بلله اهمیللت کمیتلله جذب 
سللرمایه گذاری و کمیسللیون مربوطه آن داشت و در 
ادامه تصریللح کرد: در موضوع جذب سللرمایه گذاری 
خارجی اقداماتی صورت گرفته اسللت، اما هنوز چشم 
اندازی وجود ندارد و در این کمیسللیون ها بایستی به 
تدوین چشم انداز مشخص جذب سرمایه گذاری خارجی 

پرداخت.
وی همچنین ادامه داد: هنوز اتاق بازرگانی نتوانسته 

مستقیما هیاتی را به اصفهان دعوت کند.

  جذب سرمایه 5 میلیون دلاری طی 5 سال
عضو هیات رییسلله اتاق بازرگانللی در ادامه اظهار 
داشت:  روز شللنبه هیاتی سیاسللی و اقتصادی از 
رومانی در اصفهان حضور داشللت کلله چند مورد 
پیشللنهاد خاص نیز در مورد سللرمایه گللذاری در 
 اصفهللان مطللرح کردنللد و مذاکراتی نیز بللا آنان 

صورت گرفت. 
علللی صفرنللورالله مشللاور امللور سللرمایه گذاری 
 اتللاق اصفهللان گفللت: اصفهللان بلله عنللوان
 یک شللهر صنعتی و دانشللگاهی می توانللد زمینه

مناسللبی برای سللرمایه گذاری درتکنولوژی های 
جدید با همکاری سرمایه گذاران رومانی است.

گفتنی اسللت؛ در پایان این جلسلله صفللر نورالله 
 بللا رای اکثریت به  عنللوان رییس کمیتلله انتخاب

 شد.

جذب 5میلیون دلار طی سال های 86 تا 91به اصفهان

  برنامه ای جامع در جذب سرمایه گذاری وجود ندارد

بارها و بارها شللنیده ایم که خرید فرش دستباف 
یک نوع سرمایه گذاری است و مثل خرید طا برای 
روز مبادا می توان فرش دسللتباف خرید و حتی 
 بااستفاده بیشتر از آن بر قیمتش افزوده می شود.

بسللیاری از افراد نمللی دانند که آیللا این موضوع 
حقیقت دارد یا نه و نمی توانند به سرمایه گذاری در 
این حوزه اعتمادکنند و مدام از خود می پرسند: آیا 
پول خود را در خرید این هنر- صنعت زیبا و اصیل 
ایرانی هزینه کنم یا نه؟و آیللا اگر روزگاری به پول 
احتیاج پیدا کردم می توانم با فروش فرش خود آن را 
به دست بیاورم؟ پاسخ این است که بله این موضوع 
اهمیت دارد ،اما نکته مهمللی که باید به آن توجه 
داشت، این است که هرنوع فرش دستبافی شامل 
حال این مطلب نمی شود و باید موقع خرید فرش 
دستباف به نکاتی همچون: درست بودن گره فرش ها 
و اینکه آیا سرجایشان هستند یا نه و به قرینه بودن 
طرح فرش دقت کرد،تمام سطح فرش باید صاف 

باشد و وقتی آن را لمس می کنیم نباید فرو رفتگی 
و  برآمدگی احساس کنیم.

موضوع دیگری که در خرید فرش باید به آن دقت 
کرد، رج شمار فرش است؛ یعنی اینکه اگر فروشنده 
گفت که فرش مثا70رج است باید دقت داشت 
که با یک وسیله هفت سللانتیمتری باید فرش را 
تست کرد؛ زیرادر هر هفت سانت، هرتعداد گره که 
باشد تعداد رج شمار هم همان می شود و مثا اگر 
مشخص شد فرش60گره است، تعداد رج شمار هم 
همان می شود و فرش60 رجی است نه70رجی. 
نکته مهم این است که تعداد گره ها ضامن دوام و 
بقای فرش دستباف است و هرچه گره فرش بیشتر 
باشد مقاوم تر و ظریف تر به نظر می رسد. بنابراین 
هنوز هم می توان گفت: بله ؛ خرید فرش دستباف 
یک سللرمایه گذاری مطمئن محسوب می شود و 
هرکس بنابر وسع خود می تواند فرش دستباف با 

متراژهای کوچک با بزرگ تهیه کند.

آیا خرید فرش دستباف یک سرمایه گذاری است؟

گروه اقتصاد بی�ن الملل: رییس موسسلله 
مطالعات سیاسللی و اقتصللادی خاورمیانه در 
رومانی خواسللتار معرفی فرصت های تجاری 
و سللرمایه گذاری های مشللترک بین استان 

اصفهان و رومانی شد.
فالیوس کابا ماریا )Flavius Caba Maria(در 
دیدار با عضو هیات رییسه اتاق اصفهان، هدف از 
سفر به اصفهان را بررسی فرصت ها و پتانسیل های 
 این استان برشمرد و با اشاره به اینکه زمینه های 
 همکاری دو کشور گفت: آشللنایی با زمینه های

همکاری و پتانسللیل های مشللترک دو کشور 
 می توانللد حجم مبادلات اقتصللادی را افزایش 

دهد.
وی از آمادگی همکاری رومانی در بخش خودرو 
به ویژه خرید  قطعات از استان اصفهان خبر داد  

و گفت: رومانی دروازه ورود به اروپاست و استان 
اصفهان می تواند از این کشللور برای واردات به 

اروپا بهره گیرد. 
ماریا، همکاری در بخش های گردشگری به ویژه 
هتلینگ را از دیگر زمینه های قابل سرمایه گذاری 
رومانی در اسللتان اصفهان برشللمرد و گفت: 
رومانی در زمینلله گردشللگری دارای تجارب 
ارزنده ایی اسللت که می تواند در اختیار فعالان 

گردشگری استان  اصفهان قرار دهد. 
رییس موسسلله مطالعات سیاسی و اقتصادی 
خاورمیانه  تنها چالش پیش روی همکاری های 
اقتصادی رومانی با ایران را مسائل بانکی دانست 
و گفللت: امیدواریم بللا برداشللتن تحریم های 
اقتصادی این مسللاله به خللودی خود برطرف 

شود.

فرصت های اقتصادي بین اصفهان و رومانی
 بررسي شد

برای کارآفرینان

سرمایه گذاران حوزه کشاورزی بخوانند
نعناع،  محصولی بومی استان

ایران به عنوان یکی از کشورهایی که از دیرباز با بهره مندی از انواع 
گیاهان دارویی به طب سنتی توجه ویژه ای داشته، سال هاست 
که تاش می کند با بهره مندی بیشتر از این موقعیت آب و هوایی 
و پتانسیل هایی که در این حوزه دارد انواع گیاهان بیشتری کشت 
و تولید کند و از این گیاهان در صنایللع دارویی، صنایع غذایی و 

به عنوان دم نوش بهره بگیرد. 
با توجه به اینکلله از مهم تریللن و اسللتراتژیک ترین حوزه های 
اقتصادی هر کشوری کشاورزی است که سرمایه گذاری در این 
حوزه می تواند توجه اقتصادی بالایی داشته باشد. روزنامه اصفهان 
زیبا به نقل از فرصت نت برای پیشنهاد سرمایه گذاری امروز به یک 
فرصت اقتصادی خوب برای سرمایه گذاری در بخش کشاورزی 
به نعناع پرداخته است که به عنوان یکی از گیاهان دارویی از دیرباز 
مورد استفاده قرار گرفته است؛ این گیاه چه به صورت خوراکی و 
چه به انواع اسانس و ترکیبی با بسیاری داروها به کار می رود یکی 
از گیاهان بومی ایران است که در برخی مناطق هم به صورت انبوه 

کشت و تولید می شود.
 نعنللاع از نظر طب قدیللم ایران نسللبتا گرم و خشللک و از نظر 
خواص دارویی از پونه قوی تر اسللت. از نعناع اسللانس، روغن و 
تنتور تهیه می کنند که مصارف طبی مختلفللی دارد. از طرفی 
منطقه حاصلخیز فین کاشان و روستاهای اطرافش به باور همه 
کارشناسللان این حوزه یکی از مرغوب ترین نعناع های جهان را 
داراست که متاسفانه به دلایلی ناشناخته مانده است. محصولی 
که اگر بدان خوب پرداخته شللود تحولی بی نظیر در اقتصاد این 
منطقه و به تبع آن اقتصاد ملی خواهد داشللت. این پرداختن از 
ترویج کشت نعناع، مکانیزاسیون مراحل کاشت، داشت، برداشت 
و اسللتحصال عرق نعناع مرغوب و برگ نعناع خشک آغاز و در 
نهایت به معرفی این محصول به بازارهللای داخلی و بین المللی 

ختم می  شود.

حاشیه

یادداشت



وقتی مدیرکل آموزش و پرورش استان اصفهان 
اعلام می کند که »امسال سخت ترین و بحرانی ترین 
سال تحصیلی را پس از انقلاب خواهیم داشت«، 
بدان معناست که نیروی انسانی، فضای فیزیکی 
و س��رانه مدارس در اصفهان وضعی��ت چندان 

مناسبی ندارد.
اجرای زودهنگام ط��رح تحول در آم��وزش و پرورش 
بدون در نظر گرفتن زیرساخت های لازم و در عین حال 
استخدام های بدون ضابطه، اکنون وضعیت را به جایی 
رسانده که می توان گفت نیروی انسانی به پاشنه آشیل 

آموزش و پرورش تبدیل شده است.

تحولکاملمیشود
در سال تحصیلی جدید، طرح تحول به پایه نهم رسید و 
سال دهم یا سال اول متوسطه دوم حذف شد تا مشکل 
کمبود فضا و نیروی انسانی در متوسطه دوم دوچندان 
شود و این در حالی اس��ت که هنوز فضاهای آموزشی، 

بار مشکلات سال های گذشته را به دوش می کشند.
به گفته مدیرکل آموزش و پ��رورش اصفهان، با اضافه 
ش��دن یک پایه به مقط��ع ابتدایی، فضای آموزش��ی 
 و تع��داد معلم��ان نی��ز بای��د به می��زان یک شش��م

افزایش می یافت. این وضعیت درحالی اتفاق افتاد که نه 
تنها بودجه ای برای بازسازی و نوسازی فضای آموزشی 
نبود که امکان ج��ذب نیرو نیز وجود نداش��ت و بدین 
ترتیب با س��اماندهی فضای فیزیکی و نیرو س��عی شد 
تا کمبودها جبران شود، امس��ال اما این کمبود بیشتر 

خودنمایی می کند.
با اضافه شدن پایه نهم در متوسطه اول و حذف پایه دهم 
در متوسطه دوم، کاهش فضا و نیرو در متوسطه اول و 
مازاد نیرو و فضای فیزیکی در متوسطه دوم، هدیه سال 

تحصیلی جدید برای مدارس است.
 معاون پژوهش و برنامه ریزی اداره کل آموزش و پرورش، 
علت اصلی نابسامانی نیروی انسانی را استخدام بی رویه 

و کارشناسی نش��ده در سال های گذش��ته می داند که 
متناس��ب با نیاز واقعی آموزش و پرورش نبوده اس��ت. 
بدین ترتیب مشکل از سال تحصیلی92-91 آغاز شد 
و در سال تحصیلی94-93 به پایه هفتم رسید. هرچند 
در سال های یاد شده مشکلات تا حدی برطرف شده، اما 
به گفته پناهی، سال تحصیلی جدید مشکلات سال های 

گذشته را نیز به دوش می کشد.

نتیجهاخلاقی!
کمبود نیروی انسانی باعث ش��ده تا تراکم کلاس ها در 
مقطع ابتدایی به طور متوس��ط روی 26 نفر بسته شود 
که البته در مناطق با تراکم ب��الا این رقم در مواردی به 

بیش از 30 نفر هم رسیده است. گذشته از آنکه از تعداد 
نیروی آموزشی موجود در این مقطع667 نفر بازنشسته 
می شوند که تعدادی از آنها به دلیل انجام طرح رتبه بندی و 
احتمال افزایش حقوق، بازنشستگی را به تعویق انداخته 
و بدین ترتیب بخشی از مشکل حل خواهد شد، اما در 
مقطع ابتدایی، هزار و890 نفر کمب��ود آموزگار وجود 

خواهد داشت.
در سال تحصیلی جدید با اضافه شدن پایه نهم باید یک 
سوم به فضای فیزیکی و تعداد معلمان به مقطع متوسطه 
اول اضافه ش��ود. بدین ترتیب در مقطع یاد شده کمبود 
هزارو 393 معلم زن و هزار و 824 معلم مرد وجود دارد.

از مقطع متوس��طه دوم نی��ز پایه دهم حذف ش��ده و 

بنابراین یک س��وم فضا و نیروی انس��انی مازاد اس��ت 
که این رقم در مدارس دخترانه 2ه��زار و412نفر و در 

مدارس پسرانه هزار و 49نفر است.
س��اماندهی نیروی انس��انی بدین ترتیب اتف��اق افتاد 
که نیروی مورد نیاز متوس��طه اول ب��ا نیروهای مازاد 
مقطع متوسطه دوم برطرف ش��د. نیروهای باقی مانده 
بر اس��اس امتیازبندی، برای پرکردن جاهای خالی به 
ابتدایی منتقل ش��دند که البته بازه��م کمبود حدود 
هزار نیرو در مقط��ع ابتدایی همچنان باق��ی ماند تا با 
ادغام400 کلاس، بخشی از مشکل حل شود. مدیران 
و ناظمان موظف به تدریس چهار تا ش��ش س��اعت در 
هفته ش��دند. مجتمع های آموزش��ی بدون استاندارد، 

تعطیل و نیروهای مازاد به س��مت ابتدایی رفتند و در 
نهایت جذب نیروهای پیش دبس��تانی و خرید خدمت 
از غیرانتفاعی ه��ا، کمبودها را رفع ک��رد تا ملغمه ای از 
تخصص ها و نیازه��ا، همه آن چیزی باش��د که نیروی 

سال تحصیلی جدید مدارس شهر را تشکیل می دهد.
هر چند که پناهی و مدیر کل آموزش و پرورش استان 
اصفهان بر انجام آموزش ضم��ن خدمت و کلاس های 
ویژه تاکید و صلاحیت علمی دبیران و معلمان را تایید 
کرده ان��د، اما به طور حتم تخصص و تجربه، یک ش��به 
ایجاد نخواهد شد و اینجاست که پای معلم خصوصی، 
کلاس های اضافه و سوء استفاده موسسات خصوصی به 

مدارس باز خواهد شد.

دردبیدرمانبودجهوسرانه
روی دیگر س��که مش��کلات مدارس، کمبود بودجه و 
سرانه است؛ سرانه ای که چهار سال پرداخت شد و سال 
تحصیلی جاری بخش اول آن از اعتبارات استانی ویژه 
پروژه مهر پرداخت ش��ده و قس��ط دوم آن از اعتبارات 

کشوری تامین اعتبار خواهد شد.
به گفته مدیر کل آموزش و پرورش استان، هر مدرسه 
برای نگهداری زیر ساخت ها و فضای فیزیکی به بودجه 
احتیاج دارد که ظرف چهار سال اخیر به دلیل اختصاص 
ندادن س��رانه، مدارس حتی قادر ب��ه پرداخت قبوض 
نبودند. مدارس فنی حرفه ای و هنرستان ها نیز با کمبود 
تجهیزات مواجه ش��ده بودند که از کیفیت آموزش ها 

کاسته شده بود.
وزیر آموزش و پ��رورش اعلام می کند که برای س��ال 
تحصیلی ج��اری، 13هزار میلیارد ری��ال اعتبار جهت 
 به س��ازي م��دارس اختص��اص یافت��ه و در عین حال 
2 هزارمیلیاردری��ال نی��ز از اعتب��ارات ف��روش گاز به 
مردم ب��راي س��رانه م��دارس در نظر گرفته ش��ده که 
 بخشي از آن در مهر ماه امسال به حساب مدارس واریز 

خواهد شد.

فرمانده انتظامی اس��تان از رش��د پرونده ه��ای قاچاق در 
استان خبر داد و گفت: ظرف شش ماه ابتدای سال جاری 
پرونده های قاچاق در استان اصفهان 48درصد رشد داشته 
است. سردار آقاخانی ادامه داد: با اقدامات و طرح هاي ویژه اي 
که در این زمینه انجام شده میزان کشفیات کالاي قاچاق 
استان در مدت مذکور نیز 22درصد نسبت به مدت مشابه 

سال قبل افزایش پیدا کرده است. 
وی با اش��اره به جدیت و قاطعیت این فرماندهي در زمینه 
مبارزه با قاچاق کالا به منظور افزایش امنیت اقتصادي کشور 
اظهار داشت: استان اصفهان به دلیل قرار گرفتن در شاهراه 

اصلي کشور، بیشترین خودروهاي حمل بار از مسیرهاي 
این استان عبور مي کنند که به همین دلیل پلیس استان با 

قاطعیت در برابر مجرمان و خلافکاران مي ایستد.
وی از اجرای یک طرح ویژه سه روزه در سطح استان خبرداد 
و گفت: در راستاي مبارزه با قاچاق کالا طرح ویژه اي به مدت 
سه روز توسط کارآگاهان پلیس آگاهي استان اصفهان در 

سطح محورهاي ورودي و گلوگاه هاي بازرسي انجام شد.
وي افزود: در این طرح تعداد 9 دس��تگاه خودرو س��نگین 
حامل بار خارجي قاچاق شناسایي و توقیف شدند و 9 نفر 
از قاچاقچیان دستگیر و جهت سیر مراحل قانوني تحویل 

مراجع قضایي شدند.
 س��ردار آقاخاني ارزش محموله هاي کشف شده را حدود

7 میلیاردریال عنوان کرد و گفت: محموله هاي قاچاق شامل 
پوشاک، گوشي تلفن همراه، برنج، لوازم آرایشي و بهداشتي، 

مواد غذایي بودند.
وی همچنین با اشاره به رشد کشف مواد مخدر در استان 
اصفهان گفت:60 باند قاچاق مواد مخدر در شش ماهه سال 
جاری منهدم شده است. به گفته آقاخانی، میزان کشفیات 

مواد مخدر درس��ال جاری حدود 20تن بوده که نسبت به 
مدت مشابه سال گذشته16درصد رشد داشته است.

وی ادامه داد: موضوع مبارزه با م��واد مخدر در اولویت اول 
برنامه هاي ای��ن فرماندهي بوده و در ای��ن زمینه پلیس با 
قاطعیت و جدیت بیشتري وارد میدان شده و مسیرهاي 

استان را براي سوداگران مرگ ناامن کرده است.

اینترنتملی
واکسنفضایمجازی

 فضای مجازی با آس��یب های خ��اص خود همراه اس��ت. این 
فضا ام��ا تفاوتی محس��وس با محی��ط واقعی دارد ک��ه مجاز و 
 دور از حقیق��ت ب��ودن اف��راد نیز بر آس��یب های خ��اص آن 

افزوده است.
 از س��وی دیگر، مطابق پرونده های موج��ود، مجرمان این فضا 
نه تنها باهوش تر از افراد عادی هس��تند، که سطح تحصیلات 
بالاتری نی��ز دارن��د و به همی��ن دلی��ل آس��یب های وارده و 
 جرم های اتفاق افتاده به تبع درجه بالاتری نس��بت به محیط 

واقعی دارند.
 رییس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان، از اما و اگرهای این 

فضا سخن گفته است.

جنابسرهنگ،امروزتکنولوژیباآسیبهمراهشده
کهبدونش�کبهعلتعدمفرهنگسازیمناسباین
مشکلرخدادهاست.بهنظرشماچگونهمیتوانبدون

آسیبازاینفضااستفادهکرد؟
ما اکنون در شرایطي هستیم که ارتباطات بیشترین خدمت را 
به ما مي کند، ولي به طبع آسیب هایي را نیز براي ما فراهم آورده 
است. مهم این اس��ت که با چه فرهنگي از این فناوري استفاده 

کنیم که همان بحث فرهنگ سازي را شامل مي شود.
مشکل اینجاس��ت که تکنولوژي، مقدم بر فرهنگ به ما عرضه 
شده و باید برای نهادینه کردن این فرهنگ، همه سیستم هاي 

دولتي و خصوصي در این امر مشارکت کنند. 
دس��تگاه هاي دولتي از جمله آموزش و پرورش و دانش��گاه ها 
و نهادهایي مانند ش��هرداري ها مي توانند با توجه به پتانسیل 
موجود خود از طری��ق حوزه ه��اي فرهنگي، فرهنگس��راها و 
ش��رکت هاي زیرمجم��وع مانن��د ش��رکت اتوبوس��راني و 
 تاکس��یراني در اس��تفاده درس��ت این ابزار ب��ه جامعه کمک 

شایاني کنند. 
تبلیغ��ات صحی��ح بیلبورده��ا و مراک��ز پزش��کي، همکاري 
شرکت  هاي ارتباطي و اپراتورهاي تلفن همراه نیز تاثیر بسزایي 
مي توانند در زمینه فرهنگ سازي در جامعه داشته باشند. آنها 
مي توانند در کنار درآمدزایي بخش��ي از درآم��د خود را صرف 

فرهنگ سازي کاربران کنند.

پسنقشوالدینکجاست؟
بدون شک مهم ترین پتانس��یل اثرگذار در جامعه، خود پدران 
و مادران هس��تند. خانواده ها به عنوان سلول اصلي یک جامعه 
رس��الت خطیري را جهت پ��رورش صحیح ک��ودکان بر عهده 
دارند. متاسفانه اختلاف سطح سواد دیجیتالي مي تواند یکي از 
چالش هاي بزرگ جامعه باش��د و والدین مي توانند با بالا بردن 
سطح سواد دیجیتالي، با برداش��تن این شکاف، فرزند و جامعه 

خود را از آسیب هاي اجتماعي مصون نگه دارند.

فیلترین�گچق�درمیتواندازآس�یبهایاینفضا
بکاهد؟

حوزه فیلترینگ موضوعي اس��ت که  می توانیم ب��ه عنوان مرز 
س��ایبري از آن یاد کنیم. فضاي مجازي یک حوزه بین المللي 
را شامل مي شود که هر کش��ور محتواي اقتصادي، اجتماعي و 
اخلاقي خود را در آن مي گنجاند و ما هم باید بنا به مس��وولیت 
 خود از این فضا صیانت کنیم.  به همین دلیل مسوولان کشور

به عنوان ی��ک عام��ل پدافندي در ای��ن زمینه اق��دام کرده و 
فیلترینگ را انتخاب مي کنند. شاید بعضي از کاربران، فیلترینگ 
را یک عامل منفي بدانند، اما لازم است اطلاع داشته باشند که 

ما باید از داشته هاي معنوي خودمان استفاده و صیانت کنیم. 
باید تاکی��د کنم که بهتری��ن برخورد در این زمین��ه، اینترنت 
ملي اس��ت که باعث مي شود هر کش��وري فضای مجازی را در 
حوزه خود مدیریت کند تا از دسترسي به محتویات نامربوط و 

غیرضروري جلوگیري به عمل آید. 

امابعض�یاف�رادمدعیهس�تندک�هاینترنتملی
باعثمحدودیتکاربرانبرایحضوردرفضایمجازی

خواهدشد.
این موضوع هیچ مشکلی در دسترسي فرد به سایت هاي خارجي 
ایجاد نمي کند و باعث تقویت ارتباطات داخلي مي شود؛ به این 
معني که از لحاظ فني امنیت بالاتري را تامین مي کند و پهناي 
باند با سرعت بیش��تر را فراهم می کند، ضمن اینکه جامعه از 

تهدیدهاي بین المللي درامان مي ماند.

پلی�سفتاچق�درتوانس�تهازآس�یبهایاینفضا
بکاهد؟

کشف پلیس فتا استان اصفهان نسبت به وقوع جرایم در سال 93، 
118درصد بوده اس��ت. در حال حاضر هم 97درصد از جرایم 

سایبري در سال 94 کشف شده است.

آلاچیق
سونیا  مدرس
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تحولبهپایهنهممیرسد؛
آغاز سال سخت اما پرنشاط مدارس

با درگذشت مرتضی پاشایی، خواننده موسیقی پاپ 

�ی
ای�

ک بق
اب��

ب

در سال گذشته و حضور غیرمنتظره هوادارانش در 
مراس��م ترحی��م ، بس��یاری از جامعه شناس��ان 
ش��گفت زده ش��دند و اعتراف کردند که شناخت 
درستی از بخش قابل توجهی از جامعه شان ندارند،

این در حالی اس��ت ک��ه محبوبیت مرتضی پاش��ایی در 
محیط مج��ازی و ش��بکه های اجتماعی بس��یار پیش تر 
از فوت او آغاز ش��ده بود و کارشناس��ان از این جریان که 
بیش��تر هم در میان نوجوانان و جوانان رایج بود، اطلاعی 
نداشتند. این مشاهدات نش��ان می دهد که در این دوران 
که بیش از 50 میلیون نفر از ایرانیان به اینترنت دسترسی 
دارند، مطالعه محتوایی و س��اختاری محی��ط مجازی و 
شبکه های اجتماعی از الزامات تحلیل و پیش بینی های 

جامعه شناسانه است.
در این گزارش کوش��یده ایم که با نگاه��ی به صفحه های 
پرطرف��دار ایران��ی در اینس��تاگرام و ثبت مش��اهدات و 
پیشینه ها، داده خامی فراهم کنیم برای جامعه شناسانی 
 که به تحلی��ل و بررس��ی س��لایق و رفتاره��ا جامعه در 

محیط مجازی می پردازند.

چرااینستاگرام؟
 اینس��تاگرام اپلیکیش��نی اس��ت که توانای��ی گرفتن و 
به اشتراک گذاش��تن عکس و ویدئو با گوش��ی همراه را 
دارد. اینستاگرام در س��ال 1389 آغاز به کار کرد و اکنون 
بیش از 300 میلیون کاربر در سرتاسر دنیا دارد. در سال 
1392، شرکت فیس بوک این کمپانی را به قیمت حدود 
یک میلیارد دلار خرید. در ایران، ب��ا توجه به فیلتر بودن 
فیس بوک و توییتر و افزایش استفاده از گوشی های همراه 
هوشمند، اینس��تاگرام به س��رعت به یکی از شبکه های 
اجتماعی پرطرفدار در میان جوانان تبدیل شد. اینستاگرام 
بیش��تر برای ثبت لحظه ها و قاب های ب��ه یادماندنی در 

زندگی روزم��ره و انتش��ار در لحظه آنها ب��ه کار می رود. 
عکس های سلفی )Selfie(، عکس از غذاها و مناظر زیبا 
و یا خوش��ی ها و دورهمی ها از رایج ترین عکس ها در این 
سرویس است. در ایران به خاطر ممنوع بودن شبکه های 
اجتماعی دیگر، اینس��تاگرام کاربردی فرات��ر نیز یافته و 
به تریبونی تبدیل شده اس��ت برای بیان عقاید و نظرات. 
همچنین بسیاری از بیزینس های رسمی یا زیرزمینی از 
اینستاگرام برای تبلیغ محصولات خود استفاده می کنند. 
در ح��ال حاضر آمار رس��می از تعداد کارب��ران ایرانی در 
اینس��تاگرام وجود ندارد، اما در همه گزارش ها، اکثریت 
کاربران ایرانی را در رده سنی 15 تا 30 سال ذکر می کنند. 

پرطرفدارترینها
س��ه بازیگر زن و یک خوانن��ده رپ زیرزمین��ی در صدر 
لیس��ت پرطرفدارترین صفحه ه��ای ایرانی ق��رار دارند. 
الناز شاکردوس��ت و بهنوش بختیاری با حدود 2 میلیون 
دنبال کننده )Follower(، مهناز افش��ار با 1/9 میلیون 
و امی��ر تتلو با 1/8 میلی��ون دنبال کنن��ده محبوب ترین 
ایرانی های اینستاگرام هس��تند. در رده بعد یک خواننده 
زیرزمینی دیگر به نام آرمین 2fm ق��رار دارد و پس از او 
محمدرضا گلزار، بهنوش طباطبایی، رامبد جوان و بهرام 
رادان دیگر هنرپیشگانی هستند که بیش از یک میلیون 
دنبال کننده دارند. نکته جالب در میان چهره های ورزشی، 
 محبوبیت بیش��تر کاپیتان تیم ملی والیبال از دو اسطوره 
قرمز و آبی اس��ت. س��عید معروف به لط��ف نتایج خوب 
والیبال در چند س��ال اخیر 538 هزار دنبال کننده دارد 
 و علی کریمی و فره��اد مجیدی به ترتی��ب 415 هزار و

335 هزار. 
از میان سیاس��یون، رییس جمهور و وزی��ر امور خارجه 
دولت فعلی از چهره های مطرح در اینس��تاگرام هستند. 
حس��ن روحانی با 364 هزار و جواد ظریف ب��ا 337 هزار 

دنبال کنن��ده تقریبا محبوبیتی 10 براب��ر رییس جمهور 
سابق، محمود احمدی نژاد با 39 هزار دنبال کننده در این 

فضای مجازی دارند.

چهکسیفکرشرامیکرد؟
حضور بازیگران و خوانندگان در صدر مش��هورترین های 
اینس��تاگرام امری طبیعی اس��ت. نکته عجیب اما، نام و 
نشان این چهره هاست. از همان صدر جدول، حضور الناز 
شاکردوس��ت و بهنوش بختیاری بار دیگر نشانگر این امر 
است که ش��هرت باکیفیت کاری لزوما رابطه مستقیمی 
ندارد. بهنوش بختیاری، بازیگر نقش های فرعی سریال های 
طنز صدا و سیماس��ت و الن��از شاکردوس��ت در بهترین 
حالت بازیگر درجه دو و زیبا روی س��ینمای ایران. حتی 
آمار فروش فیلم هایش نیز او را در کنار سوپراس��تارهایی 
چون محمدرضا گلزار و مهناز افشار قرار نمی دهد. اینکه 
چه ویژگی های فردی و اخلاقی یا چه س��بک نوشته ها و 
عکس هایی موجب این حجم از اس��تقبال می شود، نیاز 
به بررسی های بیش��تر دارد. شگفتی وقتی کامل می شود 
که بازیگرهای درجه یک س��ینمای ایران همچون ترانه 
علیدوستی و رضا عطاران با ویترینی از جوایز سینمایی، در 

حدود یک سوم این افراد دنبال کننده دارند.
ش��گفتی دوم به س��لیقه موس��یقیایی جامع��ه ایرانیان 
اینس��تاگرام مربوط اس��ت. دو خواننده رپ زیرزمینی با 
اختلافی شگفت انگیز، پرطرفدار ترین خواننده های ایرانی 
در این شبکه اجتماعی هستند. نگاهی به آمار محبوبیت 
دو خواننده دیگر مطرح این س��و و آن سوی آب ها؛ یعنی 
محس��ن یگانه و ابراهیم حامدی نش��ان می دهد که آنها 
نیز شهرتی کمتر از 30 درصد این دو خواننده رپ دارند. 
بازهم بررسی بیشتر محتوایی سبک ها، ترانه ها و شخصیت 
این خوانندگان و صفحه هایشان در اینستاگرام مشخص 

خواهد کرد که علت این اقبال غیرمنتظره چیست. 

نگاهی گذرا  به شخصیت های پرطرفدار  ایرانی در اینستاگرام

دومیلیونتتََلیدراینستاگرام

ای
ره 
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حواشی
 بیش��تر حواش��ی اینس��تاگرام مربوط به کامنت ها و 
جر و بحث های پای عکس های افراد مشهور است. سال 
گذشته، پس از درگذشت مرتضی پاشایی، هواداران او 
به صفحه هانیه توسلی هجوم بردند و اعتراض کردند 
که چرا او در صفحه خود واکنشی به فوت خواننده مورد 
علاقه شان نش��ان نداده. حجم اعتراض ها به اندازه ای 
زیاد بود و زبان آنها به قدری تن��د و بی پروا، که هانیه 

توسلی مجبور به بستن صفحه خود شد. 
در اتفاقی دیگر هفته گذش��ته، رامبد ج��وان بعد از 
انتش��ار عکس��ی از خودش همراه با همسر جدیدش 
ن��گار جواهریان در جش��ن خانه س��ینما، ب��ا هجوم 
کامنت گذاران��ی روبرو ش��د ک��ه در م��ورد زندگی 
شخصی او به اظهارنظر پرداختند و از او درباره روابط 

شخصی اش توضیح خواستند. در این مورد نیز بعد از 
 چند روز، رامبد جوان عکس مورد نظر را از صفحه خود 

پاک کرد. 
در آخری��ن مورد، پ��س از آنکه امیر مه��دی ژوله در 
اجرای خود در برنامه خندوانه با امیر تتلو شوخی کرد، 
سیل هواداران این خواننده محبوب )که خود را تتََلی 
می خوانند( به صفحه ژوله سرازیر شدند و دشنام های 
رکیکی نثار او کردند. به گزارش خبرآنلاین، در کمتر 
از سه ساعت بعد از پخش برنامه، بیش از 9 هزار کامنت 

پای آخرین عکس امیر ژوله وجود داشت.
چنین وقایعی که با تواتر بالا نیز اتفاق می افتد، بستر 
مناسبی اس��ت برای جامعه شناس��ان که به مطالعه 
اخلاق و رفتار در جامعه مج��ازی بپردازند و با عمقی 

بیشتر، بخشی از جامعه را مورد مطالعه قرار دهند.

افزایش48درصدیپروندههایقاچاقدراصفهان
در 6 ماهه ابتدای سال جاری رخ داد؛

آمادهباشپلیس

مدیرکل آم��وزش و پرورش اس��تان اصفهان: 
کمیته پروژه مهر با پنج کارگروه، طی ماه های 
گذشته به استقبال سال تحصیلی جدید رفته 
و حتی برای س��اماندهی نیروی انس��انی، کار 
خود را از زمستان س��ال قبل آغاز کرده است. 
 59هزار معلم برای خدمت رسانی به 850هزار 

دانش آموز آماده خدمت رسانی شده اند.
تعمیر و تجهیز واحدهای آموزشی، ساماندهی 
نیروی انس��انی، تبلیغ و اطلاع رس��انی، تایید 
صلاحیت نیروها و ارزیابی پروژه، پنج کارگروه 

ویژه پروژه مهر هستند.

ش��هین جوان��ی، مع��اون ابتدایی آم��وزش و 
 پرورش اصفهان: در س��ال تحصیلی گذش��ته

75ه��زار و256 کلاس اولی روز ش��کوفه ها را 
جش��ن گرفتند و در س��ال تحصیلی 94-95 
این آمار به74هزارو741 نفر رسیده که مطابق 
آمار ورودی پایه اول به نوعی کاهش را نش��ان 
 می دهد، ام��ا با توجه ب��ه دس��تورالعمل ویژه 
مقام معظم رهبری برای ثبت نام کودکان افغان 
بدون مجوز اقامت، ورودی سال جدید پایه اول 

در اصفهان به 78هزار نفر خواهد رسید.

س��رهنگ غلام��ی، ریی��س پلی��س راه��ور 
اس��تان اصفهان: بیش از 800 نیروی پلیس 
 و 200خ��ودرو و موت��وار س��وار از اول مه��ر 

به صورت آماده باش خواهند بود. 
برای هفته اول مهر مطابق هر س��ال با تمامی 
نیروهای ستادی و انتظامی، مسوولیت کنترل 
ترافیک و انتظامی را بر عهده خواهیم داشت. 
جلسات ویژه بازگش��ایی مدارس با نهادهای 
ذی ربط برگزار شده تا بتوانیم ترافیک سنگین 

اول مهر را کنترل کنیم.

هماهنگی های لازم با شهرداری اصفهان جهت 
ایمن سازی معابر، تجدید خط کشی عابر پیاده 
در مقابل مدارس و اص��لاح چراغ ها و تابلوهای 

ویژه راهنمایی و رانندگی انجام شده است. 
طرح ساماندهی گذرگاه های عابرپیاده به اجرا 
درآمده و برای حفظ امنیت مدارس در حاشیه 
راه ها ب��ا پلی��س راه و پایانه های حم��ل و نقل، 
جلس��ات برگزار شده اس��ت. ارائه آموزش های 
لازم با اعزام کارشناس و همیار پلیس به مدارس 

از ابتدای مهرماه آغاز خواهد شد.

74هزارشکوفه؛نیمکتنشینمدرسهبویمهر،پروژهمهر
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 اشرف،  سرپرست کمیته 
اسلالوم و آب های خروشان شد   

کتایون اشرف، سللرمربی اصفهانی تیم ملی اسللالوم بانوان با 
حکم وحید مرادی به عنوان سرپرست کمیته اسالوم و آب های 

خروشان منصوب شد. 
به نقل از سللایت  فدراسللیون قایقرانی جمهوری اسامی ایران 
وحید مرادی، رییس فدراسللیون طی حکمی کتایون اشللرف، 
سرمربی تیم ملی اسللالوم بانوان و پیشکسوت ورزش قایقرانی 
اصفهان را به عنوان سرپرست کمیته اسالوم و آب های خروشان 

فدراسیون قایقرانی جمهوری اسامی ایران منصوب کرد.

 قضاوت داوران کشتی
با میکروفن همراه در المپیک 

تسنیم: رییس اتحادیه جهانی کشتی گفت: کمیته بین المللی 
المپیک موافقت کرده تا در طول کشللتی، داوران در مسابقات 

المپیک با میکروفن همراه قضاوت کنند. 
 نناد لالوویچ، رییس اتحادیه جهانی کشللتی گفت: تعداد سهم 
کشتی زنان از المپیک لندن تا ریو دو وزن افزایش یافته است و 
سهم کشتی زنان باید در المپیک 2024 برابر شود. در این راستا 
برنامه های مختلفی داریم. در تاش برای برگزاری سللمینار و 
همایش ها هستیم تا کشتی فرنگی زنان را با کمی تغییرات در 

قوانین راه اندازی کنیم.
وی با اشاره به اینکه تغییرات دیگری در نحوه مبارزات و داوری 
خواهیم داشت، خاطرنشللان کرد: سللن حرفه ای آغاز داوری 
کشتی باید به 18سللال کاهش یابد و ما از سال آینده شروع به 
جذب و آموزش داوران جللوان می کنیم.لالوویچ گفت: کمیته 
بین المللی المپیک موافقت کرده تا در طول کشللتی، داوران 
در مسابقات المپیک با میکروفن همراه قضاوت کنند و افزایش 
تعداد دوربین ها برای قضاوت بهتر و ایجاد سیستم رایانه ای برای 
انتخاب داوران برای هر مسابقه پنج دقیقه قبل از هر دیدار نیز 

در برنامه ما قرار دارد.

تکلیف کادرفنی کشتی فرنگی 
چهارشنبه مشخص می شود 

سایت فدراسیون کشللتی: جلسه شللورای فنی تیم های ملی 
کشتی فرنگی روز چهارشنبه برگزار خواهد شد. جلسه شورای 
فنی تیم های ملی کشتی فرنگی جهت تعیین تکلیف سرمربی 
تیم ملی کشتی فرنگی بزرگسللالان و همچنین مدیر تیم های 
ملی کشتی فرنگی سللاعت 9 صبح روز چهارشنبه هفته جاری 

برگزار خواهد شد.
در این جلسه اعضای شورای فنی با حضور رسول خادم درباره 
نتایج ضعیف تیم ملی کشتی فرنگی و عملکرد این تیم بحث و 
تبادل نظر خواهند کرد. گفته می شود حسن بابک که در آمریکا 

حضور دارد نیز قرار است در این جلسه حاضر شود.

 جسد مربی المپیکی هندی 
در زندان پیدا شد

منایع خبری هند از پیدا شدن جسد مربی المپیکی ژیمناستیک 
این کشللور در زندان خبر دادند. جسد سللرمربی تیم المپیکی 
ژیمناسللتیک هند که به دلیل کودک آزاری دستگیر شده بود 

در زندان پیدا شد.
ماروین شللارپ 49 سللاله هندی در سللال 2008 در تیم ملی 
 المپیک آمریکا نیز عضویت داشللته اسللت. وی ماه گذشللته 
به دلیللل کشللف تصویرهللا و فیلم هللای ویدئویی بلله دلیل 
کودک آزاری و شکایت برخی از والدین ورزشکاران دستگیر شد 

و حالا پلیس جسد او را در زندان پیدا کرده است.

آفساید

در شرایطی که جدی ترین شانس المپیکی شدن 

ور
مص

ی 
للر

مه

وزنه برداری اصفهان در آستانه از دست دادن این 
موقعیت است، این مساله به دستاویزی برای تنازع 
فدراسیون نشین های سللابق و فعلی تبدیل شده 
است. روز گذشته در روزنامه اصفهان زیبا خبری در 
مورد محرومیت احتمالی سللهراب مرادی از شرکت در 
مسابقات آسیایی و المپیک منتشر شد که بنا به اهمیت 
 موضللوع، تصمیللم گرفتیللم امللروز در گزارشللی بلله 

این مساله بپردازیم.
 همان طور که پیش از این نیز اشللاره شللد، فدراسللیون 
وزنه برداری  سللهراب مرادی، وزنه بردار زرین شهری را 
بازنشسته اعام کرده و بر اساس قوانین فدراسیون جهانی 
مشکاتی بر سر راه این وزنه بردار برای شرکت در مسابقات 

جهانی و کسب سهمیه المپیک به وجود آمده است.
مرادی در رقابت های المپیک 2012 بلله عنوان یکی از 
امیدهای مللدال آوری کاروان ورزش کشللورمان حضور 
داشت و با توجه به رکوردهایی که وی در تمرینات تیم ملی 
به ثمر رسانده بود، امیدواری زیادی وجود داشت که وی 
بتواند با کسب مدال، طلسم بی مدالی ورزش نصف جهان 
در رقابت های المپیک را بشکند، اما مرادی در المپیک به 
دلیل مصدومیتی که با آن مواجه بود، نتوانست رکوردی 

را به ثمر برساند.
عضویت مرادی در تیم ملی ادامه داشللت، تا اینکه سال 
2013 میادی فدراسیون جهانی وزنه برداری اعام کرد 
مرادی به دلیل مثبت اعام شدن تست دوپینگش، دو سال 

از میادین ورزشی دور خواهد بود.

  شانس ضعیف مرادی برای حضور در مسابقات 
جهانی

چند ماه قبل دوره مصدومیت مرادی به پایان رسللید و 
 با توجه به اینکه در مدت محرومیت تمریناتش را انجام 
می داد، به اردوی تیم ملی دعوت شد و در لیست نفرات 
اعزامی به مسابقات جهانی 2015 آمریکا نیز قرار داشت، 
تا اینکه در نشست خبری اخیر فدراسیون وزنه برداری، 

معادلات به طور کلی به هم ریخت.

علی مرادی که یک بار دیگر ریاست فدراسیون وزنه برداری 
را بر عهده گرفته است، در این نشست خبری تاکید کرد: 
امیدوار بودیم که با حضور سهراب مرادی تیم متفاوتی در 
قهرمانی جهان داشته باشیم. می خواستیم سهراب مرادی 
را به عنوان نفر هشتم به مسابقات قهرمانی آسیایی اعزام 
کنیم، اما فدراسیون جهانی به ما اطاع داد که او نمی تواند 
در این ر قا بت ها شللرکت کند؛ چرا که فدراسیون قبلی 
اعام کرده که مرادی بازنشسته شده و خودش نیز به این 
موضوع راضی است و زمان بازگشت مجدد او به و ز نه بر د ار ی 

را اعام نکردند. 
وقتی من به فدراسللیون آمدم، کسللی به من نگفت که 
 این اتفللاق رخ داد و چه ظلمللی در حق ایللن و ز نه بر د ار  

شده است.
وی ا دا مه  داد: از خود مرادی در این مورد سللوال کردم و 
سهراب گفت که روحش از این ماجرا خبر ندارد و نمی داند 
که دلیل این کار چیست؟ نمی دانم فدراسیون قبلی این 

تبعات را می پذیرد یا خیر. با توجه به قوانین بین المللی 
احتمال اینکه سللهراب مرادی در تیم اعزامی به جهانی 

بز ر گسالان باشد خیلی ضعیف است.
به گفته رییس فدراسیون وزنه برداری، طبق قوانین جدید 
 کسانی که می خواهند در المپیک شرکت کنند باید در 
دو رویداد گزینشی المپیکی شرکت کرده باشند که شامل 
مسابقات قهرمانی بز ر گسالان و جوانان 2014، مسابقات 
قهرمانی بز ر گسالانان و جوانان 2015 و مسابقات قهرمانی 
2016 است. از آنجایی که زمان بازگشت سهراب مرادی 
بعد از مسابقات جهانی آمریکاست، بنا بر این او تنها می تواند 
در یک رویداد )قهرمانی آسیا 2016 شرکت کند( و در حق 

این و ز نه بر د ار  ظلم است.  

   تسویه حساب شخصی
مرادی در حالی بحث مشکل به وجود آمده برای وزنه بردار 
اصفهانی را مطرح کرده که بیشتر از پرداختن به این مشکل 
تاش داشته اسللت تا جایی که در توان دارد، به تخریب 

فدراسیون قبلی بپردازد. وی در این نشست صراحتا تاکید 
داشت که فدراسیون قبلی باید پاسخگوی افکار عمومی و 
آرمان های ملت باشللد که چرا این کار را انجام داده اند تا 

مشخص شود بهترین بهانه را به دست آورده است.
رییس فدراسللیون وزنه بللرداری در حال 

حاضر بیشللتر از اینکه به رفع مشکل 
به وجود آمده بپللردازد، در تاش 

است تا با استناد به این مساله 
به سراغ تسویه حساب های 
قبلی خود با حسین رضازاده 
برود و تا جایللی که در توان 
دارد، بهره برداری لازم را از 

این مساله داشته باشد، اما بحث اصلی 
اینجاست که تسویه حسللاب مرادی 

 و رضللازاده به درد سللهراب مرادی 
نمی خورد و باید به دنبال راه حلی 

برای رفع مشکل این ورزشکار بود.
سللهراب مرادی بعد از دو سللال محرومیت، انگیزه های 
زیادی دارد تا این بار ناکامی المپیک قبلی را جبران کند، 
اما به نظر می رسد فدراسیون تمایلی برای رفع مشکل وی 
ندارد و ترجیح می دهد همچنان این مشکل پابر جا باشد تا 

بتواند به این بهانه مچ حریف خود را بخواباند.

به بهانه تسویه حساب رییس سابق و فعلی فدراسیون وزنه برداری

سهراب مرادی را قربانی نکنید

فدراسیون جهاني فوتبال، باشللگاه ذوب آهن را به 

می
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کسر امتیاز و سقوط به دسته پایین تر تهدید کرده 
است. ریشه این ماجرا برمي گردد به سه فصل پیش 
و زماني که مدیریت وقت باشللگاه اصفهاني هزینه 
هنگفتي را صرف خرید بازیکني بي کیفیت از لیگ 
مقدونیه کرد. در آسللتانه دیدار ذوب آهن برابر گسترش 
فولاد در مرحله یک هشتم نهایي جام حذفي فوتبال، خبر 
شکایت »آکو استوچکوف« و تهدید فیفا به مهم ترین خبر 
حول این باشگاه تبدیل شد. ماجرا از این قرار بود: پرونده 
 آکو اسللتوچکف، بازیکن مقدونیه ای تبار فصل 91-92 
 ذوب آهن، در پی شللکایت رسللمی وی به فیفا، باشللگاه 
ذوب آهن را حدود 750 میلیون تومان بدهکار کرده است.

این بازیکن که در لیگ دوازدهم به استخدام تیم فوتبال 
بزرگسالان ذوب آهن درآمد؛ هرچند به عنوان آقای گل 
لیگ فوتبال مقدونیه به ذوب آهن معرفی شده بود، بعد از 
چند بازی و با زدن تنها یک گل و نداشللتن کیفیت لازم 
و ضعف فنی مشللهود، به صورت یک طرفه و بدون فسخ 

قرارداد و تفاهمات لازمه اخراج شد.
در آن زمان مقرر شده بود که باشگاه مبلغ 270 هزار دلار 
آمریکا در موعدهای معین به این بازیکن پرداخت کند که 
قسط اول دسللتمزد فوق پس از تست پزشکی و در موعد 
مقرر به آکو  پرداخت شد، اما اقساط بعدی مورد توافق به 
وی پرداخت نشد و استوچکف پس از خروج از کشور که 
حتی بلیت خروج وی نیز توسط باشللگاه تهیه شده بود، 

دیگر به ایران مراجعت نکرد و اقدام به ارسال اخطار مطالبه 
حقوق معوقه به باشگاه کرد.

این بازیکن در همین رابطه به فیفا نیز شکایت کرده بود و 
حتي بعد از قطع رابطه استخدامي با ذوب آهن، با باشگاه 
دیگري قرارداد امضا کرده و حقوق دریافت مي کرد. اما از 
سوي مدیریت وقت باشللگاه هیچ دفاعي در این خصوص 
انجام نشده و باشللگاه ذوب آهن اکنون ملزم به پرداخت 
مبلغي حدود 750 میلیون تومان یا به عبارتی 7 میلیارد 
و 500 میلیون ریال شده است. در صورت نپرداختن این 
مبلغ، باشگاه ذوب آهن شامل جریمه هایي همچون کسر 
سه امتیاز، سقوط اجباری به دسته پایین تر و تبعات بعدی 

از جمله تعلیق تیم فوتبال بزرگسالان خواهد شد. 

ذوب آهني ها براي فرار از هرگونه اقدام احتمالي که منجر 
به کسر امتیاز از سوي فیفا خواهد شد، غرامت درنظر گرفته 

شده را پرداخت خواهند کرد.
اما با نگاهي به حضور حدود 280دقیقه اي این بازیکن در 
ترکیب تیم فوتبال ذوب آهن و پرداخت هاي مالي گذشته 
و امروز باشگاه ذوب آهن به  آکو، مشخص مي شود که این 
 بازیکن براي هر دقیقه حضللور در ترکیب چیزي حدود 
4میلیون تومان هزینه را به ذوب آهن تحمیل کرده که در 
 مقابل کیفیت ارائه شده از سوي این بازیکن، غیرمنصفانه

به نظر مي رسد. اما در این داسللتان آن چیزي که عجیب 
و قابللل تامل تر اسللت، نللوع مدیریللت حاکم بللر جذب 
بازیکنان خارجي اسللت کلله طي سللال هاي اخیر به جز 
تحمیل هزینه هاي گزاف در شللرایط ناموزون اقتصادي 
 و مالي باشللگاه ها، عایدي دیگللري براي فوتبللال ایران

نداشته است. 
فوتبال ایران با اشتباه محاسباتي از جانب برخي مدیران، 
میدان تاخت و تاز بازیکنان بي کیفیت از بلوک شرق اروپا 
شده که نهایت آمال فوتبالي شان دریافت هاي میلیاردي 
 از تیم هاي آسللیایي اسللت و با حضور در فوتبال ایران و 
به جیب زدن مبالغ کان و خالي کردن حساب مالي باشگاه ها 
اهداف خود را دست یافتني مي بینند، این در حالي است 
که باشگاه هاي کشورهاي حوزه خلیج فارس و ترکیه و... 
هزینه هایي از این دست را صرف خرید بازیکناني مي کنند 
که در بازار داغ نقل و انتقالات مشتریان پر و پا قرص دارند و 
اگر هزینه اي نیز در این میان صرف مي شود، فداي کیفیت 

پایین بازیکن و خواسته هاي نامعقول آنها نخواهد شد. 
در این ماجرا چوب بي تدبیري بر سللر فوتبال پایه و سایر 
رشته هاي ورزشي خواهد خورد که اگر مدیریت اصولي در 
این میان حاکم بود، هزینه هاي اضافي به باشگاهي مانند 
ذوب آهن که شللرایط اقتصادي کنوني را به سختي دارد 
پشت سر می گذارد تحمیل نمي شد و این به خوبي معلول 

سوء مدیریت حاکم بر فوتبال ایران است. 

خبر
غرامت سوء مدیریت در فوتبال ایران چقدر است؟

بدهي750ميليونتومانيباشگاهذوبآهنبهبازيكنمقدونيهاي  تهدید برای قطع بودجه 
کمیته ملی المپیک

مهر: رییس مرکز نظللارت بر تیم های ملی بللا تاکید بر 
اینکه کمک مالی کمیته ملی المپیک به فدراسللیون ها 
 صرفا بایللد در راسللتای المپیللک هزینه شللود، گفت: 
در صورت وجود هرگونه انحراف در ایللن زمینه، تزریق 
بودجه متوقف می شللود. اصغر رحیمي با یادآوری قرار 
گرفتن رشللته های مدال آور، شللانس مدال و شللانس 
کسب سللهمیه در گروه های اول تا سللوم، اظهارداشت: 
کمیته ملی المپیک طبق سللنوات گذشته کمک مالی 
اندکی به همه فدراسللیون های ورزشی ارائه می کند، اما 
طبیعی اسللت که با توجه به در پیش بودن المپیک ریو 
برخی از فدراسیون ها به صورت ویژه از حمایت های مالی 
 کمیته برخوردار می شوند. در واقع فدراسیون هایی که در 
سه گروه اول هسللتند، بنا بر اولویت های در نظر گرفته 
شده مبنی بر مدال آوری، شانس مدال و شانس سهمیه 
از این کمک برخوردار می شوند. وی به رشته هایی که در 
این سه گروه قرار دارند اشاره کرد و گفت: کشتی )فرنگی 
و آزاد(، تکواندو و وزنه برداری در گروه اول )مدال آوری( 
قرار گرفته اند. گروه دوم )شانس مدال( جای دوومیدانی 
)پرتاب دیسللک(، بوکس )وزن 81- کیلوگرم - احسان 
روزبهانی(، تیراندازی )مسللافت کوتاه بانوان( اسللت و 
رشللته های بوکس، تیراندازی، جودو، دوچرخه سواری، 
والیبال، تیر و کمان، شمشللیربازی و بسللکتبال هم در 
گروه سوم )شانس کسللب سللهمیه( هم در گروه سوم 
قرار گرفته انللد. رییس مرکز نظارت بللر تیم های ملی با 
تاکید بر اینکه حمایت مالی ویللژه کمیته ملی المپیک 
که صرفا برای بازی های المپیک ریو است، فقط و فقط به 
این فدراسیون ها ارائه می شود، به یک موضوع اشاره کرد 
و اینکه اگر رشللته ای جدا از این رشته ها موفق به کسب 
سهمیه المپیک شود، وارد سیستم حمایتی کمیته ملی 

المپیک خواهد شد.

عکس نوشت

مسابقات ووشوی جام پارس
مسللابقات ووشللوی جام پارس به میزبانی تهران و در سللالن 
 12 هللزار نفللری آزادی برگزار شللد. در ایللن دوره از رقابت ها 
18 کشور حضور داشتند که دراین دوره از رقابت ها تیم ووشوی 
پارس جنوبی با 12 طا، 6 نقره و دو برنز در بخش تالو و سللاندا 

قهرمان شد. 

 سایت مسللابقات بسللکتبال جام ملت هاي آسیا ایران 
را کامل ترین تیم براي کسللب سللهمیه المپیک 2016 
دانسللت و نوشللت: مدافع عنوان قهرمانللي مي خواهد 
همچنان تا جایي که از سوي حریف خلع ساح شود، در 

قدرت باقي بماند.
 ایران کاس بازي اش را حتي در مسابقات دوستانه نشان 
داد و بر آن صحه گذاشللت و آنها توانستند در مسابقات 
ویلیام جونز بدرخشللند و در تورنمنت اطلس اسللپورت 

چین نیز خوب کار کردند و بعد از میزبان، دوم شدند. 
با پذیرش یک سري اشتباهات کوچک، بازیکنان ایران 

سرحال به نظر مي آیند و شللرایط خوبي براي تغییرات 
در جهت دفاع از عنوان قهرماني دو سللال قبل خود در 

فیلیپین دارند.
این سللایت در ادامه نوشللت: مهدي کامراني به عنوان 
مسللن ترین بازیکن ماموریتي بي بدیل دارد و در سللن 
33 سللالگي بدون شللک مي خواهد از تمللام توان خود 
استفاده کند و با وجود مشللکلي که در کتفش دارد، به 

جیسون کارتر، گارد برتر آسللیا از فیلیپین برسد و از او 
بگذرد.همچنین با در نظر گرفتن مسللابقات تدارکاتي 
و دوران آماده سللازي، ایران هیچ نقطه ضعفي را نشان 
 نداده و آنها در هر پستي بازیکنان بزرگي دارند و توانشان 
بالاست.  از سللوي مربي نیز به خوبي هدایت مي شوند و 
روي کاغذ آنها تیم کاملي براي کسللب سهمیه المپیک 

2016 ریو هستند.«

گفتنی است؛ اوشین ساهاکیان و جواد داوری دو نماینده 
بسللکتبال اصفهان در مسللابقات جام ملت های آسللیا 
هسللتند که نسللبت به گذشللته تعداد نفرات اصفهانی 

کاهش داشته است.
 در لیست ابتدایی تیم ملی، آرن داوودی ، محمد ترابی و 
ارسان کاظمی نیز در جمع دعوت شدگان قرار داشتند 
که کاظمی از حضور در تیم ملی انصراف داد، اما داوودی 
و ترابللی در دو مرحله دیگر حذف شللدند تا بسللکتبال 
اصفهان با سللهمی حداقلی به مصاف حریفان آسللیایی 

برود و برای کسب سهمیه المپیک تاش کند.

 ایران؛ کامل ترین تیم براي صعود به المپیک  

دورخیز سهراب مرادی برای گرفتن جای ایلیا ایلین

یک سایت خارجی از رکوردهایی که مرادی در تمرینات شکسته است خبر داد و نوشت: » سهراب مرادی در یک ضرب 200 کیلوگرم 
را و در دوضرب 240 کیلوگرم را بالای سر برده است. البته در زمان این رکوردشکنی ها وزن بدنش 96 کیلوگرم بوده است.« در حال 
حاضر آکاکیوس کاکیاسویلیس از یونان در مسابقات جهانی 1999 آتن رکورد 188 کیلوگرم را در یک ضرب به ثبت رساند و اکنون 
رکورددار یک ضرب جهان در دسته 94 کیلوگرم اس�ت. ایلیا ایلین قزاق نیز با 233 کیلوگرم و 418 کیلوگرم رکورددار جهان در 
حرکت دوضرب و مجموع است که این رکورد را در المپیک لندن به ثبت رساند. مدتی قبل الماس یوتیشف، وزنه بردار قزاقستانی 
که در دسته 94 کیلوگرم وزنه می زند و نایب قهرمانی جهان در سال 2013 و نایب قهرمانی بازی های آسیایی2014 را در کارنامه 

دارد، در تمرینات توانست رکورد دوضرب جهان را در این دسته بشکند و 235 کیلوگرم را بالای سر ببرد. او همچنین در یک ضرب 
187 کیلوگرم که یک کیلوگرم از رکود یک ضرب جهان کمتر بود را مهار کرد.

 تیم ملللی والیبال ایللران در نهمیللن مسللابقه خود در 
رقابت های جام جهانی 2015 مقابل استرالیا مغلوب شد.

تیم ملی والیبال ایران در نهمین مسابقه خود در رقابت های 
جام جهانی 2015 از سللاعت 12:40 به وقت تهران و در 
سالن متروپلیتن مقابل استرالیا قرار گرفت که این دیدار 
با نتیجه 3 بر صفر و با امتیازهای 27 بر 25 ، 27 بر 25 و 

25 بر 22 به سود استرالیا تمام شد.
کواچ برای شللروع بازی از محمودی، معروف، موسللوی، 
غامی، قائمللی، عبادی پور، مرندی اسللتفاده کرد. بازی 
را هر دو تیم پایاپای آغللاز کردند، اما در ادامه ایران موفق 
شد اختاف 3 امتیازی با اسللترالیا ایجاد کند تا در امتیاز 
 13 بر 10 به سللود ایران، سللانتیلی سللرمربی اسللترالیا 
درخواسللت وقت اسللتراحت کند. در امتیاز 20 بر 18 به 

سللود ایران معروف جای خود را به مهدوی داد. سرمربی 
استرالیا هم در این سللت تغییرات زیادی در ترکیب تیم 
خود ایجاد کرد تا نتیجه را به سود خود رقم بزند. در امتیاز 22 
تیم ها به تساوی رسیدند تا معروف به جای خود بازگردد. 
در امتیاز 26 بر 25 به سللود اسللترالیا کواچ درخواسللت 
وقت استراحت کرد. این ست با نتیجه 27 بر 25 به سود 
اسللترالیا تمام شللد تا این تیم آسللیایی دومین پیروزی 
خود را در جام جهانی 2015 جشللن بگیرد. برای شروع 
 سللت دوم هم تغییری در ترکیب اولیه ایران ایجاد نشد.

ست دوم را با وجود حمایت تماشاگران ایرانی از بازیکنان، 
استرالیایی ها بهتر آغاز کردند، اما در امتیاز 6 هر دو تیم 
به تساوی رسیدند. داور مسابقه بارها با تصمیمات عجیب 
خود تمرکز بازیکنان را برهم مللی زد و همین امر موجب 
شللد تا در امتیاز 8 بر 6 به سللود اسللترالیا تیم ها به وقت 
استراحت فنی اول بروند. در امتیاز 8 بر 7 به سود استرالیا، 
 عبادی پور جای خود را بلله میرزاجانپللور داد. در امتیاز

16 بر 13 به سود اسللترالیا تیم ها به وقت استراحت فنی 
دوم رفتند. مهدوی در امتیاز 17 بر 15 جایگزین معروف 

شد. در ادامه تیم ها در امتیاز 19 برابر شدند تا سانتیلی، 
سرمربی استرالیا درخواست وقت استراحت کند. در امتیاز 
20 بر 19 به سود استرالیا معروف به جای خود بازگشت، 
همچنین پس از آن سللامان فائزی جایگزین غامی شد. 
زمانی که ایران با سرویس اشتباه معروف و در امتیاز بعدی 
با دریافت اشتباه مرندی با نتیجه 22 بر 20 از حریف خود 
عقب افتاد، کواچ درخواست وقت اسللتراحت فنی کرد و 
پس از آن تیم ها در امتیاز 24 به تسللاوی رسیدند. ست 
دوم هم با نتیجه 27 بر 25 به سللود سبزپوشان استرالیا 

تمام شللد. برای شروع سللت سللوم میرزاجانپور از ابتدا 
جایگزین عبادی پور شللد و در ترکیب اصلی قرار گرفت. 
ضمن اینکه علیزاده هم جایگزین مرندی شد. همچنین 
فائزی به جای عادل غامی در ترکیب قرار گرفت. بازهم 
استرالیایی ها بهتر از ایران بازی را آغاز کردند و توانستند 
 با نتیجه 8 بللر 4 از ایران پیللش بیفتند. اسللترالیایی ها 
به خوبی از دست مدافعان ایران برای امتیازگیری استفاده 
می کردند و همین عامل موجب شد تا نتیجه بازی در ست 
سوم 14 بر 10 شود. در امتیاز 16 بر 12 به سود استرالیا 
تیم ها بلله وقت اسللتراحت فنی دوم رفتند. این سللت با 
نتیجه 25 بر 22 به سود شاگردان سللانتیلی تمام شد تا 
ششمین شکست ایران در جام جهانی 2015 مقابل تیمی 

آسیایی ثبت شود.

رقابت های جام جهانی 2015

ایران مقابل استرالیا مغلوب شد
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i s f a h a n z i b a . i r

بحران مواد مخدر، جزو بحران های بزرگ جامعه بشری 
است و در کنار بحران کم آبی و سلاح های مهلک اتمی 
و شیمیایی از آن نام می برند. در همین راستا معاونت 
امور اجتماعی س��ازمان فرهنگی تفریحی شهرداری 
اصفهان نیز موضوع کار خود را در سال 94 به موضوع 
اعتیاد اختصاص داده است. در این رابطه مولفه هایی 
چون بازخوردهای شخصیتی، خانوادگی و اجتماعی 
اعتیاد مورد توجه قرار گرفته است و فضای تابلوهای 
شهری نیز به موضوع اعتیاد اختصاص داده شده است.

در رابطه با اعتی��اد، اولین و مهم ترین م��ورد موثر در 

ایجاد اعتیاد فشار دوس��تان و راه مقابله با آن آموزش 
مهارت »نه گفتن« است که در حال حاضر فضاسازی 
شهری به این مولفه از عوامل موثر بر اعتیاد پرداخته 
است. از برنامه های دیگری که این معاونت در راستای 
ریشه یابی و ریشه کنی اعتیاد به انجام آن اقدام کرده 
است برنامه »میکروفن مخفی« است که با محوریت 

بررس��ی معضلات اجتماعی اجرا خواهد ش��د. ما در 
اصفهان دارای قابلیت ها و توانمندی های بسیار خوب 
صوتی هستیم که تا کنون استفاده موثر از آنها نشده 
 است و از طرف دیگر بسیاری از مشکلات اجتماعی در 
گفت وگوهای روزانه مردم انجام می ش��ود. در همین 
راس��تا صداپیش��گان و هنرمندان صدای اصفهان با 

میکروفن مخفی و به صورت کامل نامحس��وس وارد 
دل جامعه و حتی در حرکتی بزرگ تر وارد گروه های 
ناهنجار، مجرم، خاطیان و یا قربانیان اجتماعی شده و با 
آنها وارد بحث می شوند و در مورد مشکلات و معضلات 
همان گروه ب��ا آنها صحبت می کنن��د. این فایل های 
صوتی - که البته چون خود افراد نمی دانند صدای آنها 
در حال ضبط شدن است، با تغییر صدا پخش خواهد 
شد- که در آن آموزه های اجتماعی را در قالب صوت به 
مردم متذکر می شود، از طریق شبکه های اجتماعی در 

اختیار علاقه مندان قرار خواهد گرفت. 

ز مثل... زندگی
»ز مثل... زندگی« عنوان کتابی از مسعود لعلی است که با همکاری 

بهرام سفری در 200 صفحه گردآوری و ترجمه شده است.
این کتاب که در حوزه خودشناسی و خودسازی است،  در پنج فصل 
شامل شادمانی و خوشبختی، محبت و عشق، زندگی و معنویت، 
موفقیت و پیروزی و  اضافات در قالب داس��تان های اخلاقی عنوان 

شده است. 
»ز مثل... زندگی« با سبک روایت گونه و داستانی انتخاب شده و شاید 
بتوان گفت، همین رویکرد نوشتاری آن موفق به جذب مخاطب شده، 
به طوری که اکنون این کتاب به چاپ هشتم رسیده است. در واقع 
این اثر مجموعه ای از الهام بخش ترین داستان هایی است که توانسته 
خواننده را در عین حالی که به عمق داستان های خود ببرد و به نوعی 

به تفکر وادارد، تاثیرگذار باشد.
از دیگر ویژگی های این کتاب س��خنان قصاری است که به انتقال 

پیام های آن کمک زیادی کرده است.
به نمونه ای از این داستان  آموزنده اشاره می شود:

   هِنری فورد  و  پیرمرد گلفروش 
هنری فورد، میلیاردر آمریکایی هر جمعه از مغازه گلفروشی برای زن 

خود گل می خرید.
یک بار او به پیرمرد گلف��روش گفت: مغازه خوب��ی داری، چرا آن را 

بزرگ تر نمی کنی؟
گلفروش در جواب گفت:  بعد چی؟

هن��ری ف��ورد گفت: خ��ب بعد 
می توانید ش��عبه  های بیشتری 

بزنید.
گلفروش مجددا گفت:  بعد چی؟

هنری فورد با عصبانیت جواب داد:  
خب بعد به آرامش می رسید.

گلفروش: قرب��ان، آرامش همان 
چیزی است که من الان دارم.

فورد در حالی که کنف ش��ده بود 
مغازه را ترک کرد.

دوره های آموزشی رایگان در باغ گل ها

آشنایی با  گیاهان آپارتمانی
در زندگی یکنواخت و ماشینی امروز، گل و گیاه در خانه و محل 
کار به منزله دری است که به طبیعت گشوده می شود و حاصل 
آن آرامش و احساس رضایتی است که کمتر نصیب شهرنشینان 
می ش��ود. در این زمینه تحقیق های گسترده ای صورت گرفته و 
نتایج به دس��ت آمده حاکی از آن اس��ت که وجود گل و گیاه در 
محیط کار باعث کاهش بیماری های تنفسی و سردردهای عصبی 

می شود و بازده کارکنان را افزایش می دهد.
رمز موفقیت در نگهداری گل ها و گیاهان آپارتمانی این است که 
برایشان شرایطی در آپارتمان فراهم آوریم که مشابه زادگاه این 
گیاهان باشد. اغلب گیاهان آپارتمانی از جنگل های گرمسیری و 
نیمه گرمسیری پرباران توسط محققان به گلخانه تولیدی منتقل 
شده و پس از طی مراحل تحقیق و انطباق با شرایط تازه، تکثیر 
شده اند. برای نگهداری بهتر گیاهان آپارتمانی باید نور، رطوبت 
محیط، اصول تغذیه گیاه و... متناس��ب با نوع گیاه بوده و از نظر 
آفات و بیماری ها مراقبت ه��ای لازم صورت پذی��رد تا از وجود 

گیاهانی سالم، زیبا و شاداب لذت ببریم...
برای ادامه این مبحث و آشنایی با انواع گیاهان آپارتمانی می توانید 
با مراجعه به مجموعه تفریحی آموزشی باغ گل ها واقع در میدان 
بزرگمهر، ابتدای خیابان سلمان فارسی و یا تماس با شماره تلفن 
32672059 در دوره های آموزش ش��هروندی سازمان پارک ها 
و فضای س��بز ثبت نام کنید. لازم به ذکر است که این دوره های 
آموزشی همه روزه صبح و بعدازظهر  به صورت رایگان با عناوینی 
از جمله آشنایی با کاکتوس ها وگیاهان گوشتی، ساخت تراریوم، 
 سبزی کاری در منزل، آش��نایی با گیاهان فضای باز و پرورش گل ها 
وگیاهان آپارتمان��ی، گلدانی و گل های پی��ازی، معرفی و نحوه 
نگهداری گل های ش��اخه بریده، آش��نایی با گیاه��ان دارویی، 
معرفی و آموزش روش های اجرای بام سبز و دیوار سبز، آشنایی 
با روش های آبیاری قطره ای منازل، آشنایی با بنسای و گیاهان 

مینیاتوری، آشنایی با اصول تغذیه و بستر کشت گیاهان و...
جه��ت کس��ب اطلاع��ات بیش��تر می توانید ب��ا ش��ماره تلفن 

32651800 و 32672059 تماس بگیرید.

خبر کافه کتاب عکس روز
ایمنا

خاطرات اصفهان 
گروه اطلاع رسانی

با هنرمندی صدا پیشگان اصفهان؛

میکروفن های مخفی از دل مردم  و جامعه می گویند 

گروه اطلاع رسانی

آب و ه��وای اصفه��اناوق��������ات ش��رع��یت��ل��وی��������زی��������ونس�����ی�����ن�����م�����ا31

14 + 31

اذان صبح/  05:26  
طلوع آفتاب/ 06:47  
اذان ظهر/ 12:58  
اذان مغرب/ 19:28  
نیمه شب شرعی/ 00:19

سیمای خانواده/  شبکه  1 ،  10:20
شهر به شهر /شبکه 2، 15:30 
خوبی از خودتونه / شبکه  2 ، 21:00
تله فیلم/ شبکه 3 ، 16:00  
 موج شب / شبکه  3 ، 22:53     

قدس / محمد رسول الله )ص( /  نهنگ عنبر
ساحل / محمد رسول الله )ص( 
خانواده   / مردن به وقت شهریور

سپاهان  / محمد رسول الله )ص( 
فرهنگیان   /  نهنگ عنبر

ن��ژاد  سردبیر: مجتبی شاهمرادی م��س��وول: دکتر مهدی جمالی  امتیاز: ش��ه��رداری اصفهان  مدیر  صاحب 

1436 ال���ح���ج���ه  ذی   3   1394 ش���ه���ری���ور   26 پ��ن��ج��ش��ن��ب��ه   12ص���ف���ح���ه      2468 ش����م����اره 

اص���ف���ه���ان، م���ی���دان ام�����ام ح��س��ی��ن )ع���ل���ی���ه ال������س������ام(، خ���ی���اب���ان ط���ال���ق���ان���ی، م��ق��اب��ل ارگ ج���ه���ان نما
تلفن  32218182   فاکس  32219070  ام��ور آگهی ها 32229512 -031  /  021-88546630
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